
 
 

 



peta 34 ï rok 2021 tom I 
Gdy siňgamy do umykajŃcych lat, zaskakuje, jak bardzo dyskusyjne mamy wspomnienia. JuŨ po 

kilkudziesiňciu latach trzeba siňgaĺ po opracowania historyk·w, a i tak sŃ to relacje wywoğujŃce 

polemiki, bo tak r·Ũnie moŨna widzieĺ, moŨna chcieĺ widzieĺ przeszğoŜĺ. W·wczas niestety tak trudno 

przywoğaĺ tamtŃ rzeczywistoŜĺ. PozostajŃ dokumenty, gazety, pamiňtniki, czasami filmy lub zdjňcia. 

KsiŃŨka Ărok 2021ò jest kolejnym zapisem, dzieŒ po dniu, kaŨdego dnia spisywanych wydarzeŒ, 

czasami z moimi niewielkimi komentarzami czy wtrňtami. Do zapisu posğuŨyğem siň zn·w, jak 

i w poprzednich latach, telewizjŃ, bo tylko ona w dwudziestu minutach musi zawrzeĺ wydarzenia dnia, 

a i tak jest to juŨ kilkanaŜcie stron tekstu. SŃ to zapisy w zasadzie TVN24bis ï Fakty. 

Ten zapis telewizji ma jeszcze jednŃ cechň ï poza archiwami w samych telewizjach jest to jedyne 

utrwalenie tego, co gğoszŃ telewizje, gdyŨ telewizja jest r·wnie ulotna jak muzyka. 

Miağem zamiar opisaĺ tylko rok 2018, bo byğem przekonany, Ũe bňdzie to rok przeğomowy 

w Polsce. Niestety, taki nie byğ. Trzeba byğo spisywaĺ dalej wydarzenia, aby zobaczyĺ, co przyniosŃ 

kolejne wybory w 2019 roku do Parlamentu Europejskiego, potem do Sejmu i Senatu Polski. 

2019 rok teŨ nie przyni·sğ przeğomu. NaleŨağo opisaĺ jeszcze rok 2020 z wyborami prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej. 

Rok 2020 r·wnieŨ zapowiadağ siň obfitoŜciŃ fakt·w. Polska juŨ piŃty rok pod rzŃdami Prawa 

i SprawiedliwoŜci, kt·ra to partia z cağŃ zaciňtoŜciŃ i premedytacjŃ wprowadza we wszystkich 

dziedzinach Ũycia ĂdobrŃ zmianňò, ustanawia swojŃ Polskň, nie liczŃc siň z resztŃ spoğeczeŒstwa. 

Rok 2020 okazağ siň byĺ brzemiennym rokiem, bo PiS musiağ mieĺ nadal swojego prezydenta, 

a spoğeczeŒstwo podjňğo pr·bň odsuniňcia Andrzeja Dudy od prezydentury. 

W 2020 roku Ŝwiat zaskoczyğa pandemia wirusa Covid-19, popularnie zwanego: Ăkoronawirusò ï to 

juŨ byğy i sŃ nadal historyczne wydarzenia. 

Tom I roku 2021 obejmuje wydarzenia stycznia, lutego, marca i kwietnia. 
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Czyli o tym, jak paskudna jest polityka 

i 

Pandemia Covid-19 





 

2021-01-01 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6148 

Tvn24bis ï Fakty ï Piotr Marciniak 

Nowy rok zaczŃğ siň wspaniale od sukcesu polskich skoczk·w w turnieju czterech skoczni 

w Garmisch-Partenkirchen. Pierwszy Dawid Kubacki, ale to nie wszystko. Na cztery pierwsze 

miejsca nasze sŃ aŨ trzyé 

 

PM: ï WğaŜciwie nie ŨegnaliŜmy starego, nie bňdziemy za nim tňskniĺ. OdliczaliŜmy czas 

do nowego ï 2021. Sylwestrowe dom·wki ï tak bawiliŜmy siň w tym roku, bez szalonych 

koncert·w, bez masowych imprez ï powodem narzuconych nam ograniczeŒ byğa pandemia. [I 

nadal szaleje]. 

Magda Ğucjan: ï To obrazek symbol Sylwestra 2020 [pusty Rynek Krakowski] taki sam w 

cağym kraju ï puste i ciche ulice, na kt·rych ğatwiej byğo spotkaĺ policjň niŨ ŜwiňtujŃcych. 

- Spodziewağam siň, Ũe bňdzie wiňcej ludzi, Ũe ludzie siň przeciwstawiŃ, 

Sylwester Marczak, nadkomisarz, komenda stoğeczna policji: ï To, co siň dziağo na ulicach 

Warszawy, to jest ŜwiadomoŜĺ i odpowiedzialnoŜĺé 

MĞ: ï O odpowiedzialnoŜci najlepiej ŜwiadczŃ te puste korytarze na SOR-ach. W tym 

roku fajerwerkowych incydent·w byğo mniej. W cağym kraju doszğo do ponad 340 poŨar·w, w 

kt·rych zginňğy 3 osoby. Standardowo byğy teŨ poparzenia i powaŨne uszkodzenia koŒczyné 

Piotr Ciesielski, ratownik: ï Normalnie jak wyjeŨdŨamy koğo 22-ej, 23-ciej, to wracamy o 

si·dmej rano. 

MĞ: ï Tym razem ci ratownicy zjechali do bazy juŨ o p·ğnocy. 

Adam Stňpka, wojew·dzka stacja ratownictwa medycznego w Ğodzi: ï WyjŃtkowo 

spokojny dyŨur. Przyznam szczerze, Ũe pracujŃc 15 lat w zawodzie, rzadko kiedy spotyka siň tak 

spokojne dyŨury sylwestrowe. 

MĞ: ï éradoŜĺ widoczna byğa gğ·wnie na balkonaché 

 

PM: ï Gdzie sŃ mieszkaŒcy? Dramat w Norwegii. 

- Ziemia wciŃŨ siň rusza i stwarza zagroŨenie dla os·b biorŃcych udziağ w akcji 

ratunkowej. 

- Zaginieni ludzie nadal mogŃ byĺ uwiňzieni w swoich domach. 

- Nie wiemy, co siň stağo z naszymi sŃsiadami. To straszne. 

 

Polska ï 11 008 nowych zakaŨonych. 400 zgon·w. 

 

PM: ï Dopiero siň rozkrňcamy ï tak rzŃd tğumaczy. Dlatego tylko niewielka czňŜĺ 

dostarczonych do Polski szczepionek zostağa juŨ wykorzystana. Terminy waŨnoŜci sŃ kr·tkie, 

trzeba siň Ŝpieszyĺ. Dlatego rzŃd siň zgodziğ na szczepienie grupy zero plus rodziny medyk·w i 

pacjenci, jednak niekt·re szczepienia wywoğağy kontrowersje. 

Katarzyna G·rniak: ï Nowy rok i nowe szczepienia. W tym gdaŒŜkim szpitalu pracownicy 

szczepili siň dziŜ. 

Jakub Kraszewski, dyrektor uniwersyteckiego centrum klinicznego w GdaŒsku: ï Do 

Sylwestra zaszczepiliŜmy 700 os·b, to jest niezğy wynik, bo p·ğtora procent wszystkich 

zaszczepionych Polak·w. 

KG: ï Wszystkich zaszczepionych Polak·w do dziŜ jest 47 500. To wynik po pierwszych 

piňciu dniach szczepieŒ. Dla rzŃdu dobry poczŃteké Urlopy, wyjazdy i Ŝwiňta widaĺ 

w zam·wieniach na szczepionki, bo w ciŃgu poŜwiŃtecznego tygodnia magazyny agencji rezerw 

materiağowych opuŜciğo jedynie 50 tysiňcy dawek z ponad 150 tysiňcy dostňpnyché Po wyjňciu 

z lod·wki, przygotowaniu roztworu, szczepionkň trzeba zuŨyĺ najp·Ŧniej w szeŜĺ godzin, 

inaczej bňdzie do wyrzucenia. StŃd obawy lekarzyé Choĺ fiolek mamy tyle samo, dawek 

szczepionki jest wiňcej. Po rozcieŒczeniu szczepionki solŃ fizjologicznŃ mamy (z fiolki  1,25ml 

mamy 5 dawek po 0,3ml) producent zaleca pobranie 5 dawek, ale to oznacza, Ũe w fiolce 

zostanie jeszcze tyle roztworu ile wystarczy na co najmniej jednŃ dodatkowŃ peğnowartoŜciowŃ 

dawkň. Zgodnie z zaleceniami producenta trzeba to wyrzuciĺ, ale kolejne kraje, w tym Polska, 



polecajŃ tň dodatkowŃ dawkň uŨyĺé Minister zdrowia zgodziğ siň, by do 6 stycznia, gdy 

chňtnych do szczepieŒ medyk·w brak [?!], a szczepionki sŃ, rozszerzyĺ grupň zero o te osoby: 

Niedzielski, minister zdrowia: ï épacjent·w, kt·rzy sŃ w danym szpitalu wňzğowym albo 

osoby, kt·re sŃ z rodzin lekarskiché 

KG: ï Wedğug rzŃdu te zasady zostağy jednak zğamane: 

Michağ Dworczyk, szef kancelarii premiera: ï Doszğo do bardzo powaŨnego naduŨycia. 

KG: ï Mowa miňdzy innymi o aktorce Krystynie Jandzie, kt·ra zostağa zaszczepiona 

w szpitalu Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego, jak tğumaczŃ obie strony ï w ramach 

propagowania szczepieŒ dawkami spoza puli. RzŃd zleca kontrolň. Swoim szczepieniem 

pochwaliğ siň teŨ byğy premier, Leszek Miller. Do wczoraj szpitale zamawiağy szczepionki na 

nadchodzŃcy tydzieŒ, bo w poniedziağek do szpitali trafi juŨ nie 50, a od razu 150 tysiňcy dawek. 

Katarzyna G·rniak, Fakty. 

[OczywiŜcie powstağ czarny rynek szczepieŒ ï jakie to polskie]. 

 

PM: ï Oby to byğ rok wychodzenia z pandemii i odradzania siň gospodarki. PrzylecŃ do 

nas miliony szczepionek, przypğynŃ z unijnego budŨetu i funduszu odbudowy miliardy euro, 

okaŨe siň, na ile skuteczne byğy rzŃdowe tarcze. Zapewne juŨ wkr·tce wr·ci teŨ sprawa aborcji, 

a wtedy na ulicach znowu moŨe staĺ siň gorŃco. 

Andrzej Duda, prezydent: ï Sam wemň udziağ w narodowym programie szczepieŒ. 

 

[TVN24 ma najwiňcej telewidz·w, wiňcej niŨ TVP]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Nie jestem kimŜ wyjŃtkowym. Zwyczajnym facetem, kt·ry zwyczajnie myŜli. Wiodğem 

zwyczajne Ũycie. Nie wzniesiono pomnik·w na mojŃ czeŜĺ i wkr·tce wszyscy o mnie zapomnŃ. 

Ale pod jednym wzglňdem odniosğem sukces jak mağo kto. 

- Dobrze wyglŃdasz, Diuk. 

- I dobrze siň czujň. 

- Kochağem cağym sercem, a to dla mnie juŨ jest dğuŨszaé 

- Jak leci Harry? 

- Staram siň umrzeĺ, ale mi nie pozwalajŃ. 

- Nie moŨna mieĺ wszystkiego. 

- DziŜ waŨny dzieŒ. 

- Co dzieŒ to powtarzasz, stary cwaniaku. 

- Ğadny dziŜ dzieŒ. ChodŦmy na spacer. 

- Nie sŃdzň. 

- Trzeba ciň wyciŃgnŃĺ z tego pokoju. Skarbie, ŜwieŨe powietrze dobrze ci zrobi. 

- Halo. 

- Ma Kiepski dzieŒ. Chyba nie nadaje siň do niczego. 

- Halo. 

- To jest Diuk. Przyszedğ ci poczytaĺ. 

- Poczytaĺ? 

- Yhm. 

- Nie mam ochoty. 

- Spodoba ci siň. Jest bardzo zabawny. 

- Na czym skoŒczyliŜmy? JuŨ wiem. Wiecz·r w wesoğym miasteczku. Noa byğ tam ze 

swoimi znajomymi. 

- Noa? 

- Tam siň poznali. 6 czerwca 1940 roku. Ani miağa siedemnaŜcie lat. 

[z filmu ĂPamiňtnikò] 

ǃ 
2021-01-02 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6148 

Tvn24bis ï Fakty ï Anita Werner 



Znane nazwiska spoza grupy zero i pytanie o kolejnoŜĺ w kolejce. Harmonogram 

szczepieŒ jest jasny i jasne jest to, Ũe na samŃ szczepionkň czekajŃ tysiŃce [miliony]  ludzi. JeŨeli 

to promocyjna akcja zmieniğa zasady, to chyba nie wyszğa. 

Magda Ğucjan: ï Rektor Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego (Zbigniew Gaciong, 

profesor) na zarzut szczepienia poza kolejkŃ odpowiada kr·tko: 

ZG: ï Powoğağem wewnňtrznŃ komisjň, kt·ra z ramienia Warszawskiego Uniwersytetu 

Medycznego ma wyjaŜniĺ przedstawione sprawy. 

MĞ: ï To bňdzie juŨ druga kontrola po tej: 

Niedzielski, minister zdrowia: ï Poprosiğem prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia 

o przeprowadzenie szczeg·ğowej kontroli, kt·ra rozpocznie siň 4 stycznia. 

MĞ: ï Chodzi o 18 dawek szczepionki na Covid, kt·re dostağy osoby publiczne. 

Michağ Dworczyk, szef kancelarii premiera, wypowiedŦ z wczoraj: ï Nie moŨemy 

akceptowaĺ takich sytuacji, Ũe ktoŜ arbitralnie podejmuje decyzje o zmianie zasad i 

dopuszczeniu do szczepienia innych os·b poza tŃ kolejnoŜciŃ. 

MĞ: ï Na poczŃtku szczepieniem pochwalili siň w mediach spoğecznoŜciowych: Krystyna 

Janda i Leszek Miller. DziŜ potwierdzili to takŨe Andrzej Seweryn i jego c·rka, Maja, Magda 

Umer, Wiktor Zborowski, Krzysztof Materna i Edward Misztak, dyrektor programowy TVN. 

Edward Misztyak: ï Zostağem powiadomiony przez szpital, kt·rego kiedyŜ byğem 

pacjentem, Ũe istnieje moŨliwoŜĺ wziňcia szczepionki pod warunkiem, Ũe stawiň siň w szpitalu w 

przeciŃgu godziny. Mam 65 lat i liczne choroby wsp·ğistniejŃce. Skorzystağem z tej sposobnoŜci, 

bňdŃc przekonanym, Ũe jest to czňŜĺ akcji proszczepionkowej. 

Krzysztof Materna, aktor, satyryk: ï Zostağem zaproszony jako osoba w okreŜlonym 

wieku, mam 72 lata, do wziňcia udziağu w akcji promujŃcej szczepienia. 

MĞ: ï W akcji mieli barĺ udziağ aktorzy seniorzy, a wszystko miağo siň odbyĺ w drugiej 

poğowie stycznia. 

Wiktor Zborowski, aktor: ï I nagle 29 grudnia dostajň wiadomoŜĺ z koordynacji, czy mogň 

siň zaszczepiĺ jutro, czyli 30-go, bo jest kilka szczepionek, kt·re jeŨeli nie bňdŃ wykorzystane 

do koŒca roku, czyli w ciŃgu ostatnich dw·ch dni, to one tracŃ waŨnoŜĺ. 

MĞ: ï Podobnie szczepienie tğumaczy Maria Seweryn, kt·ra do szpitala przywiozğa 

swojego ojca. 

MS, aktorka: ï Wchodzi pani, czy nie wchodzi, bo dawka jest otwarta, moŨe pani 

skorzystaĺ. To ja po prostu, eee. W tej sytuacji po prostu weszğam, no i zrobiğam sobie to 

szczepienie. Byĺ moŨe rzeczywiŜcie popeğniğam bğŃd. 

Andrzej Seweryn, aktor 

Szanowni PaŒstwo, 

To, co miağo byĺ gestem obywatelskiej zachňty do szczepieŒ przeciw Covid-29, stağo siň 

okazjŃ do atak·w na kilka znanych os·b, kt·re poddağy siň temu szczepieniu. Wğadze naszego 

kraju i media alarmowağy od jakiegoŜ czasu, Ũe istnieje w naszym spoğeczeŒstwie op·r 

przeciwko szczepieniu. M·wiono teŨ, Ũe znani ludzie powinni daĺ przykğad zachňcajŃcy innych. 

Zaakceptowağem wiňc moŨliwoŜĺ, jakŃ stworzyğ mi WUM z gğňbokim przekonaniem, Ũe bňdzie 

to miağo sens wybiegajŃcy poza m·j prywatny interes 75-letniego obywatela z grupy wysokiego 

ryzyka. Zrobiono mi nawet zdjňcie pokazujŃce, Ũe jestem szczepiony, kt·re za kilka dni miağo 

ukazaĺ siň w sieci. Ubolewam nad tym, Ũe nasze intencje zostağy mylnie odczytane. Muszň to 

jednak zaakceptowaĺ i wyraziĺ Ũal, Ũe tak siň stağo. 

MĞ: ï Profesor Gaciong tğumaczy, Ũe szczepionki pochodziğy z dodatkowej puli 450 

dawek. I Ũe to nie on decydowağ, kto zostanie zaszczepiony. 

Zbigniew Gaciong, profesor, rektor Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego: ï Na 

pewno nie jestem zadowolony. Warszawski Uniwersytet Medyczny nie prowadzi akcji 

szczepieŒ. Akcjň tň prowadzi wybrana przez Narodowy Fundusz Zdrowia sp·ğka Centrum 

Medyczne, kt·rej Warszawski Uniwersytet Medyczny jest wğaŜcicielem. 

[Zbyt wiele r·Ũnych ideologii pada do tak banalnie oczywistej sprawy. Afera, wprawdzie 

w odwrotny spos·b, ale przyniesie zamierzony skutek, bo skoro Serafin i inni narazili swŃ 

popularnoŜĺ, byle tylko siň juŨ zaszczepiĺ, to widocznie warto siň zaszczepiĺ]. 



MĞ: ï Oburzenie budzi teŨ to zdjňcie, na kt·rym widzimy, jak szczepi siň polityk, Tomasz 

Staniek, starosta opatowski. Szybko zdjňcie usunŃğ, ale inni byli szybsi. DziŜ zostağ usuniňty ze 

struktur Prawa i SprawiedliwoŜci. Magda Ğucjan, Fakty. 

 

AW: ï Czy w Ũycie wchodzi wğaŜnie plan Zdzisğawa, kiedy paŒstwo przejmuje wğaŜnie 

prywatny bank. Ta przymusowa restrukturyzacja, to kolejny rozdziağ dobrze znanej historii. 

Teraz bňdzie wniosek do sŃdu i pytanie, jakim prawem? 

[Szczeg·ğowo zapisywağem w przeszğoŜci, wiňc zapiszň tylko nowe stwierdzenia]. 

Jakub Sobieniowski: ï Klienci tego banku [IdeaBank] nie powinni siň baĺ. MajŃ dziağaĺ 

karty, przelewy, wypğaty. EkonomiŜci trochň siň obawiajŃ i dziwiŃ samej przymusowej 

restrukturyzacji. 

Kazimierz Krupa, publicysta ekonomiczny: ï JeŨeli taka decyzja zapada o 17-ej w 

Sylwestra, to jakie ma pan skojarzenie? ŧe coŜ tu jest nie tak. 

JS: ï échodziğo o Zdzisğawa Sokala, wtedy prezydenckiego przedstawiciela w KNF-ie. 

éteraz jest skarga rady nadzorczej IdeaBanku do SŃdu Administracyjnego é 

 

Historia technologii mRNA 

Pomysğ w latach 1970 

Pierwsze badanie kliniczne w 2001 

Pierwsze podanie czğowiekowi 2009 

Szczepienia 2021 

Jacek Jemielity, profesor, kierownik laboratorium chemii biologicznej Uniwersytet 

Warszawski: ï Szczepionkň dopasowuje siň do konkretnie do zmian nowotworowych pacjenta. 

- Naukowcy produkujŃ je sztucznie w laboratorium, ale mRNA jest naturalnym 

skğadnikiem naszych kom·rek. Peğna nazwa to Messenger RNA. To noŜnik informacji, kt·ry 

przekazuje te informacje do kom·rki. Z tŃ informacjŃ jest gotowy przepis na terapeutyczne 

biağko, kt·rego pacjent nie ma lub ma je uszkodzone. Po otrzymaniu informacji kom·rki 

produkujŃ biağko. A samo mRNA w ciŃgu godzin znika. Raz uŨyta w szczepionkach technologia 

mRNA otwiera drogň do leczenia wielu innych chor·b, na kt·re nie pomaga ğykanie zwykğych 

proszk·w. JuŨ teraz tň technologiň bada siň na pacjentach z rzadkimi chorobami genetycznymi. 

Metoda produkcji mRNA w szczepionce Covid jest prosta, szybka i tania [aŨ nie mogň 

uwierzyĺ]. To ğyŨeczka z cukrem. Ile potrzeba substancji zawartej w szczepionce, by zadziağağa? 

Sto tysiňcy razy mniej niŨ na ğyŨeczce (30 mikrogram·w). A jeŜli pojawi siň nowy wirus i nowa 

pandemia, nowa szczepionka zostanie opracowana jeszcze szybciej niŨ obecna. (ézajňğaby 

jeden do trzech miesiňcy) I ta szybkoŜĺ, to nie sğaboŜĺ, a siğa nowoczesnej medycyny. Katarzyna 

G·rniak, Fakty. 

[JakoŜ jestem bliski zağamania siň z moim pisaniem. Wysğağem e-mail do pani Anity 

Werner, ale oni teŨ siň nie zainteresujŃ takim pisaniem przez kogoŜ, kto zawsze bňdzie nikim. 

Daj se luz i pozostaŒ, Maniek, nikim. Po iluŜ godzinach zauwaŨyğem, Ũe jednak szklanka jest 

w poğowie peğna]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Zrobiğam wszystko, co musiağam. Pğakağam na zebraniach, nie nosiğam kr·tkich 

sp·dniczek. Znosiğam towarzystwo dziwnych facet·w pracujŃcych w kierownictwie. Czy to 

sprawiedliwe, Ũe zostajŃc najmğodszym dyrektorem w firmie, bňdň teŨ najstarszŃ mamŃ w 

przedszkolu? Nie. Ale to czňŜĺ ukğadu. Podjňğam decyzjň. Niekt·re kobiety zachodzŃ w ciŃŨň, ja 

dostawağam awanse. Nadal marzň o wielkiej miğoŜci, ale to ryzykowny scenariusz. Chcň mieĺ 

dziecko juŨ teraz. Mam 37 lat. To zbyt wiele, jak na pierwszŃ randkň, prawda? 

- P·jdň tylko doé 

- Wezmň to na wynos. 

Adopcja. 

Bank spermy. 

Test ciŃŨowy. To ten miesiŃc. Zapğodniĺ siň! Spokojnie. To siň stanie. Nie. 

[z filmu ĂMama do wynajňciaò] 



ǃ 
2021-01-03 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6148 

Tvn24bis ï Fakty ï Anita Werner 

Biağo-czerwona niedziela w Insbrucku. Pierwszy Sztoch, trzeci Kubacki w turnieju 

czterech skocznié 

 

AW: ï Szczepienia idŃ naprz·d i zasady sŃ jasne, a nie jak sŃ w Warszawskim 

Uniwersytecie Medycznym ma wyjaŜniĺ kontrolaé 

Dotychczas zaszczepiono 49 499 os·b z 52 825 dawek. Zutylizowano 26 daweké 



Liczba szczepieŒ przeciw Covid-19 w przeliczeniu na 100 mieszkaŒc·w: 

- Izrael 12,59 

- Bahrajn 3,53 

Wielka Brytania 1,39 

Stany Zjednoczone 1,28 

Dania 0,56 

Na Ŝwiecie 12,2 miliona zaszczepionych 

Stany Zjednoczone 4,3 miliona zaszczepionych 

Dojczland zaszczepiğ prawie 200 tysiňcy obywateli 

Francuzi  niewile ponad 300 os·b. Tamtejsze wğadze sŃ krytykowaneé 

 

AW: ï Uwaga zima. A to nie sŃ Ũarty ani na drogach, ani w g·raché 

 

AW: ï Najsmutniejsze ferieé narty w cağej Polsce sŃ zakazaneé na Krup·wkach gňsto 

od turyst·wé  

 

AW: ï Jednorazowy plastik znika z naszego Ũycia ï kubki, sztuĺce, sğomki, talerzyki, 

mieszadeğka, piankowe pudeğka na jedzenie na wynosé Sğomki z wytğoczyn z jabğek, 

opakowania z trzciny cukrowej, pudeğka do zupy sŃ papierowe z powleczeniem z bioplastikué 

Czas na opr·Ũnienie magazyn·w koŒczy siň na poczŃtku lipcaé 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Przyszedğem na Ŝwiat z woli niebios w epoce Ũelaza, aby odrodziĺ utraconŃ epokň 

rycerskoŜci. SŃ mi przeznaczone wszelkie niebezpieczeŒstwa, wspaniağe przygody i zacne 

dzieğa. Jam jest Don Kichot z La Manchaôy. Sancho, to bňdzie cudowny dzieŒ na przygody, 

czujň to w koŜciach. Na Boga! Olbrzym! 

- Gdzie? 

- Tam! Ramiona na szeŜĺ mil. Sğuchaj, jak przeraŨajŃco zgrzyta zňbamié 

[z filmu ĂCzğowiek, kt·ry zabiğ Don Kichotaò] 

ǃ 
2021-01-04 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5484 

Tvn24bis ï Fakty ï Grzegorz Kajdanowicz 

Ponad 50 tysiňcy Polak·w juŨ zostağo zaszczepionych na Covid-19, a dziŜ przyleciağo 360 

tysiňcy szczepionek Pfizera. Wszystkie majŃ zostaĺ wykorzystane, Z jednej fiolki bňdzie teraz 

podawane 6, a nie jak dotŃd 5 dawek. Teraz sŃ szczepieni medycy, pod koniec stycznia kolej na 

senior·w. 

Krzysztof Sk·rzyŒski: ï édostarczono 670 tysiňcy dawek, a od 27.12 do 03.01 

zaszczepiono 50 391 os·bé nauczyciele i seniorzy (seniorzy powyŨej 60-go roku Ũycia, 

pensjonariusze DPS, sğuŨby mundurowe, nauczyciele) wiedzŃ, tylko tyle, Ũe 15 stycznia rusza 

rejestracja, wiedzŃ, Ũe zapisaĺ siň mogŃ przez infoliniň, portal pacjenta, przychodniň POZ, ale 

harmonogram szczepieŒ, czyli kto dokğadnie, kiedy i kt·rzy seniorzy w pierwszej kolejoŜci ï no, 

wğaŜnie. 

GK: ï Wielka Brytania przyspiesza. Na rynek szczepieŒ trafiğo p·ğ miliona dawek kolejnej 

drugiej juŨ szczepionki opracowanej na wyspach przez firmň AstraZeneca i Uniwersytet w 

Oksfordzie. PoŜpiech wynika z ogromnej liczby zakaŨeŒ ï dziennie jest 50 tysiňcy nowych 

przypadk·wé [Gdzie?] 

 

GK: ï Od jutra dzieci poniŨej 16-go roku Ũycia bňdŃ mogğy wychodziĺ z domu bez opieki. 

DziŜ w cağej Polsce zaczňğy siň zimowe ferie. Jest moŨliwoŜĺ organizacji p·ğkolonii i zajňĺ dla 

dziecié 

 

[W styczniu 2021 roku iloŜĺ zakaŨonych w ciŃgu doby i zmarğych w ciŃgu doby z powodu 

koronawirusa jest por·wnywalna do stanu choĺby z paŦdziernika ubiegğego roku, a jakŨe sŃ 



r·Ũnie opisywane fakty. W zeszğym roku mieliŜmy przepeğnienie wiadomoŜci o braku miejsc w 

szpitalach, o karetkach stojŃcych godzinami przed szpitalami bŃdŦ jeŨdŨŃcych miňdzy 

miejscowoŜciami bezskutecznie szukajŃcych wolnego ğ·Ũka. Brakowağo lekarzy, 

anestezjolog·w, pielňgniarek. Wojewodowie nakazami pracy usiğowali ŜciŃgnŃĺ potrzebny 

personel. GrzmieliŜmy na polityk·w, Ũe nic nie robiŃ w tym kierunku. DziŜ zapewne nadal brak 

ğ·Ũek, nadal karetki bğŃkajŃ siň miňdzy szpitalami, jeszcze bardziej brakuje lekarzy i 

pielňgniarek ï ale o tym cisza. Te problemy, zapewne spotňgowane ï istniejŃ nadal ï Ŝwiadczy o 

tym przeraŨajŃca iloŜĺ zgon·w, ale takie opisy stağy siň niemodne. Fakty przestağy podawaĺ 

dobowych iloŜci zakaŨeŒ i zgon·w w Polsce. Dziennikarze meldujŃ jedynie o szczepieniach. 

Nawet nie grzmiŃ na polityk·w. Politycy stali siň nieobecni w Ũyciu spoğeczeŒstwa. Dawno nie 

sğyszeliŜmy KaczyŒskiego, nie sğyszeliŜmy kğamstw premiera ï ale tego media teŨ nie 

zauwaŨajŃ]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Daniel? 

- Patris! 

- Jak tam? 

- W porzŃdku. 

- Co tu robisz? Miğo mi ciň widzieĺ. Jak siň miewasz? 

- Dobrze. A co? 

- Opowiem ci. Masz czas na kawň? Dğugo siň nie widzieliŜmy. 

- Um·wmy siň na kolacjň. 

- Przedstawiň ci Emmň. 

- Emmň? Czyli twojŃ? 

- Tak. Ale Elizabette bňdzie chciağa przyjaŦniĺ siň z Loran. 

- Ucieszy siň. Co robicie? 

(- Przyjdzie tu z nowŃ narzeczonŃ? To m·wisz? Serio? Ten draŒ rzuciğ mojŃ przyjaci·ğkň). 

- Albo kiedy indziej. Sobota tuŨ, tuŨ. A ty masz zawsze tyle zajňĺ. 

- Nie. Nie. MoŨe byĺ. 

- Wybierzemy inny dzieŒ. Zadzwoniň. 

- Sobota nam odpowiada. 

- Zadzwoniň w przyszğym tygodniu i ustalimy termin. Przed latem zdŃŨymy. 

- Ten weekend jest wolny. 

- Na pewno? MoŨemy przeğoŨyĺ. Akurat coŜ nam nie wypaliğo. Przyjdziecie do nas. 

Izabelle siň ucieszy. Bňdzie jej miğo poznaĺ twojŃ Emmň. 

[z filmu ĂInna kobietaò] 

ǃ 
2021-01-05 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5446 

Tvn24bis ï Fakty ï Grzegorz Kajdanowicz 

25 stycznia zacznie siň szczepienie kolejnej grupy, tym razem senior·w (70+)é 

Zaszczepionych 114 000 os·b. 15 stycznia ruszajŃ zapisyé 

[Kğ·tnie o wolne tempo szczepieŒ. Afera zaszczepionych 18 celebryt·w]. 

Wielka Brytania ï w ciŃgu doby 60 916 zakaŨonych 

Maciej Woroch, Londyn: ï Nowym szczepem koronawirusa zakaziĺ siň moŨna o 70% 

ğatwiej, niŨ dotychczas. Co gorsza, szybko rozprzestrzeniajŃca siň wŜr·d dzieci, kt·re zakaŨajŃ 

dorosğych, dlatego w koŒcu postanowiono zamknŃĺ szkoğy. Odwoğane zostağy juŨ matury i inne 

egzaminy koŒcowe. Z dom·w moŨna teraz wychodziĺ tylko po jedzenie, leki lub do lekarza. 

Podr·Ũowaĺ mogŃ jedynie ci, kt·rzy nie mogŃ pracowaĺ w domu, a za granicň wyjeŨdŨaĺ moŨna 

tylko w zwiŃzku z pracŃ lub w uzasadnionych wyjŃtkowych przypadkach. 

[é] 

éPrzypadki zakaŨenia brytyjskŃ mutacjŃ koronawirusa potwierdzono juŨ w wiňkszoŜci 

europejskich kraj·w. Pogarsza siň sytuacja w Dojczlandzie, dlatego tam teŨ wğadze zdecydowağy 

o przedğuŨeniu lockdownôu do koŒca stycznia. Dojczland 316 962 zaszczepionyché We Francji 



zaszczepiono tylko 2 tysiŃce os·bé W Katalonii zn·w cağkowity lockdown. Cezary Grochot, 

Fakty. 

 

GK: ï W Zjednoczonej Prawicy zn·w szykuje siň konflikt. Zbigniew Ziobro wystŃpi do 

Trybunağu Konstytucyjnego, by ten stwierdziğ niezgodnoŜĺ z KonstytucjŃ unijnego mechanizmu 

ğŃczenia wypğaty pieniňdzy z przestrzeganiem zasad praworzŃdnoŜcié 

Gdyby wybory do Sejmu i Senatu odbyğy siň w najbliŨszŃ niedzielň, a Zjednoczona 

Prawica startowağa oddzielnie, na kandydata kt·rej partii oddağby pan/i gğos? 

PiS ï 25,7% miejsc [w Sejmie 118 mandat·w] 

Koalicja Obywatelska ï 20,3% [w Sejmie 93 mandaty] 

Ruch 2050 ï 13,2% [w Sejmie 61mandat·w] 

Lewica ï 8,6% [w Sejmie 40 mandat·w] 

Konfederacja ï 6,55 [w Sejmie 30 mandat·w] 

Solidarna Polska ï 5,4% [w Sejmie 25 mandat·w] 

PSL ï 5,4% [w Sejmie 25 mandat·w] 

K15 ï 3,4% [w Sejmie 16 mandat·w] 

Porozumienie ï 2,8% [w Sejmie 12 mandat·w] 

Nie wiem, trudno powiedzieĺ ï 8,7% 

éSolidarnej Polsce opğaca siň byĺ w kontrze nawet do partner·w politycznych, Ũe 

mogğaby samodzielnie wejŜĺ do Sejmu, a jak widaĺ, bez Solidarnej Polski rozbita, a nie 

zjednoczona prawica nie ms sejmowej wiňkszoŜcié 

[Nawet nierozbita Zjednoczona Prawica miağaby tylko 155 mandat·w]. 

[Ale bardzo rozbita opozycja teŨ nie ma szans na wiňkszoŜĺ w Sejmie]. 

[TVN podaje: PiS + Porozumienie = 215. Solidarna Polska =19 mandat·w. TVN przyjňğa 

aktualny stan mandat·w w Sejmie, bez uwzglňdnienia powyŨszego sondaŨu]. 

Marcin KierwiŒski, KP KO, PO: ï To sŃ groŦby skierowane wobec KaczyŒskiego, wobec 

Morawieckiego, Ũe albo bňdziecie siň ze mnŃ liczyĺ, albo ja rozwalň cağy ob·z Zjednoczonej 

Prawicy. 

[Przeprowadzony sondaŨ wskazuje, Ũe problem jest znacznie gğňbszy, bo trudno wymyŜliĺ 

dwie odpowiednio liczebne przeciwstawne sobie koalicje, kt·re mogğyby pretendowaĺ do 

kierowania paŒstwem]. 

ANTIDOTUM  DNIA  

- KaŨdy ma wğasne wyobraŨenie dobrej matki. Dobrej, jak te znane nam z ulubionych 

seriali. WiňkszoŜĺ dziewczynek uczy siň tej roli od wğasnych matek: jak gotowaĺ ulubione 

posiğki i cağowaĺ zadrapania. Przejmujemy wszystkie te cudowne zwyczaje i przysiňgamy nie 

powtarzaĺ bğňd·w. 

- Przywr·ciğ mu wyglŃd jak przed poŨarem. 

- Nadal mnie przeraŨa. 

- Nie jesteŜmy juŨ lalkami matki uwiňzionymi na strychu. ChodŦ. 

- Potem dorastamy. Mamy wğasne piňkne dzieci i przekazujemy im swoje nadzieje, 

marzenia, smutki, lňki oraz koszmary. 

[z filmu ĂKto wiatr siejeò] 

ǃ 
2021-01-06 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5446 

Tvn24bis ï Fakty ï Grzegorz Kajdanowicz 

Z wielkŃ przewagŃ nad rywalami Kamil Stoch wygrağ dziŜ i w ostatecznej klasyfikacjié 

 

Kolejna szczepionka na koronawirusa dopuszczona dziŜ na rynek przez EuropejskŃ 

Agencjň Lek·w, a kilka godzin p·Ŧniej przez Komisjň EuropejskŃ. Szczepionka firmy Moderna 

ma 94% skutecznoŜĺ. Ğatwiej jŃ transportowaĺ i przechowywaĺ, wystarczy minus 20 stopni. 

Maciej Knapik: ï JuŨ w styczniu szczepionka Moderna ma dotrzeĺ do Polski w niewielkiej 

liczbie 90 tysiňcy sztuk. P·Ŧniej ma byĺ wiňcejé 



Paweğ Orzechowski, ekspert Naczelnej Rady Lekarskiej do spraw pandemii Covid-19: ï 

Generalnie r·Ũnice dla zwykğego pacjenta sŃ Ũadne. To jest takŨe szczepionka oparta na 

technologii mRNA. 

MK: ï éTrwağoŜĺ po rozmroŨeniu 30 dni w lod·wceé w temperaturze pokojowej do 12 

godziné Obie szczepionki podaje siň w dw·ch dawkach. W przypadku Moderny w odstňpie 28 

dni. Szczepionek nie moŨna pomieszaĺé Badania przeprowadzono na grupie okoğo 30 tysiňcy 

ludzi. Szczepionka Moderny (Moderna COVID-19 Vaccine) jest autoryzowana dla os·b 

powyŨej 18-go roku Ũycia, nie testowano jej jeszcze na dzieciach. 

 

Polska ï 14 151 nowych zakaŨeŒ. 553 zgony. 

 

GK ï Mamy bardzo niepokojŃcy wzrost liczby zakaŨeŒ koronawirusem i liczby zgon·w. 

Wedğug lekarzy to moŨe byĺ efekt spotkaŒ ŜwiŃtecznych i sylwestrowych. 

Krzysztof Sk·rzyŒski: ï éW Krapkowicach ï personel w tym szpitalu juŨ jest na ostatniej 

szepionkowej prostej ï 85% personelu zaszczepiono pierwszŃ dawkŃ. W tym szpitalu w 

Bydgoszczy tylko dw·ch lekarzy siň nie zaszczepiğo, bo sŃ na kwarantannie. Tylko w tym 

jednym uniwersyteckim szpitalu w Krakowie zaszczepiono juŨ ponad 1800 os·b, lekarzy, 

pielňgniarki i personel, a w kolejce czeka jeszcze 2 tysiŃce. W cağym kraju do poğudnia 

zaszczepiğo siň 153 370 os·bé  

 

GK: ï Trzech Kr·li na ulicach i w siecié 

 

GK: ï TysiŃce zwolennik·w Donalda Trumpa wyszğy na ulice Waszyngtonu, podobnie jak 

on wciŃŨ nie chcŃ pogodziĺ siň z poraŨkŃ. Tymczasem w Kongresie rozpoczňğo siň poğŃczone 

posiedzenie obu izb. Ich czğonkowie ostatecznie zatwierdzŃ wynik wybor·w i zamknŃ wszelkie 

drogi do jego podwaŨaniaé 

Marcin Wrona, Waszyngton: ï Przyjechağy ich tysiŃce z cağych Stan·w Zjednoczonych. 

Wedğug nich to Donald Trump wygrağ wybory prezydenckie. Dwie godziny temu przem·wiğ do 

swoich zwolennik·w na wiecu: 

Donald Trump: ï Nigdy siň nie poddamy. Nigdy nie uznamy naszej poraŨki. To siň nie 

wydarzy. 

MW: ï Na Kapitolu rozpoczyna siň wğaŜnie poğŃczona sesja obu Izb Kongresu, czyli 

ostatni etap zatwierdzania wynik·w wybor·w. To co zwykle jest formalnoŜciŃ, dziŜ ma byĺ 

bitwŃ: 

Clay Higgins, kongresmen Partii RepublikaŒskiej z Luizjany: ï PodwaŨymy legalnoŜĺ 

gğos·w elektorskich z kilku Stan·w. 

MW: ï Wystarczy, by gğosy z danego stanu podwaŨyğ jeden czğonek Izby Reprezentant·w 

i jeden senator. Poparcie takich krok·w zapowiedziağo juŨ kilkunastu senator·w i ponad stu 

czğonk·w Izby Reprezentant·w. 

[Na czym ma polegaĺ podwaŨenie?] 

MW: ï Wnioski o odrzucenie gğos·w elektorskich prawie na pewno przepadnŃ w 

p·Ŧniejszych gğosowaniach, ale Donald Trump twierdzi, Ũe przewodniczŃcy obradom 

wiceprezydent, Mike Pens, ma moŨliwoŜĺ zmiany wynik·w wybor·w. Nie zgadzajŃ siň z tym 

prawnicy: 

Alan Frumin, byğy doradca AmerykaŒskiego Senatu: ï Z prawnego punktu widzenia 

wiceprezydent otwiera koperty i odczytuje wyniki, nie ma innych uprawnieŒ. 

MW: ï Donald Trump naciska nie tylko na swojego wiceprezydenta. W sobotň namawiağ 

wğadze Georgii, by znalazğy gğosy brakujŃce mu do wygranej w tym Stanieé 

Fakt, Ũe Donald Trump ciŃgle nie uznaje wynik·w wybor·w oraz pogğoski o moŨliwoŜci 

uŨycia wojska sprawiğy, Ũe wszyscy ŨyjŃcy sekretarze obrony podpisali bezprecedensowy apel: 

ĂCzas na kwestionowanie wynik·w minŃğ. Nadszedğ czas na formalne liczenie 

gğos·w Kolegium Elektor·w, tak jak zapisane jest to w prawie i w konstytucji. (é) 

Wysiğki, by angaŨowaĺ siğy zbrojne Stan·w Zjednoczonych w rozwiŃzywanie 

spor·w wyborczych, zaprowadziğyby nas na niebezpieczne, bezprawne 

niekonstytucyjne terytoriumò. 



MW: ï étakiego poŨegnania z prezydenturŃ Ameryka jeszcze nie widziağa. Marcin 

Wrona, Fakty, Waszyngton. 

 

GK: ï 6 milion·w euro zajŃğ komornik na koncie firmy handlarza broniŃ, kt·ry nie 

wywiŃzağ siň z umowy na dostawň ponad tysiŃca dwustu respirator·wé do zwrotu pozostağo 

mniej wiňcej drugie tyleé 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- DzieŒ dobry. Jestem um·wiona z Emily Czarton. 

- Andrea Saks? 

- Tak. 

- Dziağ zasob·w ludzkich ma skrzywione poczucie humoru. Proszň. Byğam drugŃ 

asystentkŃ Mirandy. Ale pierwsza awansowağa, wiňc teraz ja tu rzŃdzň. 

- I szukasz kogoŜ na swoje miejsce? 

- Tak. Miranda juŨ dwie wywaliğa. Musimy znaleŦĺ kogoŜ, kto przetrwa. 

- Jasne. Kto to jest Miranda? 

- Udam, Ũe nie zadağaŜ mi tego pytania. To redaktor naczelna Runwayôa i Ũywa legenda. 

Po roku terminowania u niej zatrudni ciň kaŨde pismo. Miliony dziewczyn sŃ gotowe kogoŜ 

zabiĺ, by to osiŃgnŃĺ. 

- Super. Chcň zgğosiĺ swojŃ kandydaturň. 

- Andrea. Runway to pismo poŜwiňcone modzie, wiňc fascynacja modŃ jest wymogiem. 

- SkŃd przypuszczenie, Ũe mnie nie fascynuje? 

- O m·j BoŨe. Nie. Nie. Nie. 

- Co siň stağo? 

- Jedzie. Zawiadomcie wszystkich! 

- Miağa siň zjawiĺ po dziewiŃtej. 

- Mamy sygnağ od szofera. WizaŨystce wyskoczyğ dysk. Co za ludzie. Nie chcň o tym 

gadaĺ. 

- Dobra, ludzie! Przepasaĺ biodra! Czy ktoŜ tu jadğ cebulowego bajgla? 

- Z drogi! 

- Czy tak trudno potwierdziĺ wizytň? OszczňdŦ mi szczeg·ğ·w swojej niekompetencji. 

Simon wybrağa brzydactwo do sesji brazylijskiej. Miağa byĺ czysta i wysportowana. Jest brudna 

i brzuchata. RSV ï tak. Bankiet Michaela Corsa. Szofer ma mnie tam zawieŦĺ o 21:30 i odebraĺ 

21:45. Odwoğaj u Natalii tort bezowy i zam·w tartň z rabarbarem na ciepğo. Przypomnij mojemu 

ex-mňŨowi o dzisiejszej wywiad·wce. Potem zawiadom mňŨa, Ũe zjem z nim kolacjň, tam, gdzie 

byğam z Masim. Powiedz Richardowi, Ũe widziağam fotosy do artykuğu o spadochroniarkach ï 

wyjŃtkowo nieestetyczne. Czy nie ma ğadnych i szczupğych spadochroniarek? Czy ŨŃdam 

gwiazdki z nieba? Chyba nie. Chcň zobaczyĺ propozycjň Nigela na drugŃ przymiarkň. Gwynes 

do okğadki. Ciekawe, czy zrzuciğa tğuszcz? Co to? 

- Nikt. Dziağ zasob·w ludzkich przysğağ jŃ na vacat asystentki. Przeprowadziğam rozmowň 

wstňpnŃ, ale jest beznadziejna ié 

- Powinnam to zrobiĺ sama, bo dwie, kt·re ostatnio wybrağaŜ, byğy do niczego. PrzyŜlij jŃ 

do mnie. To wszystko. 

- Chce z tobŃ pogadaĺ. Ruszaj siň! To odraŨajŃce. Nie moŨe tego zobaczyĺ. IdŦ. 

- Przedstawisz siň? 

- Andi Sas. świeŨo upieczona absolwentka Uniwersytetu Nord Westen. 

- A co robisz tutaj? 

- SŃdzň, Ũe Ŝwietnie bym siň sprawdziğa w roli pani asystentki. No i przyjechağam tu, by 

zostaĺ dziennikarkŃ. Pisağam wszňdzie, aŨ dostağam zaproszenie zamiast Clarc. Zgğosiğam siň do 

dziağu kadr i albo to, albo Ŝwiat samochod·w. 

- Nie czytasz Runwayôa? 

- Nie. I nigdy o nim nie sğyszağam. 

- I nie masz stylu ani wyczucia mody. 

- MyŜlň, Ũe to zaleŨy od tego, co panié 

- Nie. To nie byğo pytanie. 



- Byğam redaktor naczelnŃ gazety uczelnianej. I laureatkŃ og·lnokrajowej nagrody dla 

student·w dziennikarstwa za cykl zwiŃzku dozorc·wé 

- To wszystko. 

- Dobrze. Ma pani racjň. Nie mam tu czego szukaĺ. Nie jestem chuda, nie olŜniewam 

urodŃ i byĺ moŨe niewiele wiem o modzie, ale jestem bystra, pojňtna i pracowita. Dziňki, Ũe 

znalazğa pani dla mnie czas. 

- Kim jest ta smňtna os·bka? JakaŜ akcja przed i po, o kt·rej nie wiem? 

[z filmu ĂDiabeğ ubiera siň u Pradyò] 
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Cztery osoby nie ŨyjŃ, kilkanaŜcie zostağo rannych, a kilkadziesiŃt aresztowanych 

w trakcie i po bitwie o waszyngtoŒski Kapitol. To tam ostatecznie i niepodwaŨalnie 

kongresmeni mieli zatwierdziĺ wyb·r Joe Bidena na prezydenta. Donald Trump nie uznağ 

wynik·w wybor·w. CzňŜĺ jego zwolennik·w teŨ nie. 

Marcin Wrona, Waszyngton: ï Po tym jak Kongres zatwierdziğ wyniki gğosowania 

elektor·w, przed nami jest tylko jeden jedyny punkt ï 20 stycznia tu na Kapitolu prezydent 

elekt, Joe Biden, zğoŨy swojŃ przysiňgň, a Tamara Harris zostanie wiceprezydentem Stan·w 

Zjednoczonych. Dzisiaj Kapitol jest odgrodzony od reszty Waszyngtonu wysokim 

dwumetrowym pğotem, a wszňdzie widaĺ coraz wiňcej Ũoğnierzy gwardii narodowej. Przy tym 

wszystkim powstaje pytanie: Jak to moŨliwe, Ũe specjalna formacja policyjna, kt·rej zadaniem 

jest ochrona Kapitolu, wczoraj nie byğa przygotowana na wielotysiňcznŃ demonstracjňé Szturm 

na symbol amerykaŒskiej demokracji, na fundament tego paŒstwa. Takich obraz·w Ŝwiat nigdy 

wczeŜniej nie widziağ. Tğum wdarğ siň do Ŝrodka do sal obrad i biur najwaŨniejszych polityk·w. 

WŜr·d atakujŃcych byğ ten mňŨczyzna: 

- To nasz marsz na Kapitol. Nie chcŃ nam go oddaĺ, ale my go przejmiemy. Bňdziemy go 

okupowaĺ i tamci dowiedzŃ siň, Ũe nar·d przem·wiğ. Nie sğyszŃ naszego gğosu, tyle tam 

korupcji. 

MW: ï To niewiarygodne, Ũe sğuŨby byğy kompletnie nieprzygotowane do obrony 

Kapitolu. Policjanci siň wycofywali i uciekali, a kongresmen·w w poŜpiechu ewakuowano do 

schronu. 

Peter Welch, demokratyczny kongresmen ze Stanu Vermont: ï WğaŜnie powiedziano nam, 

Ũe uŨyto gazu ğzawiŃcego i kaŨdy z nas otrzymağ polecenie, aby zağoŨyĺ maski przeciwgazowe, 

kt·re sŃ pod naszymi siedzeniami. 

MW: ï Rozegrağ siň dramat. W Kapitolu padğy strzağy. Trafionej kulŃ kobiety nie udağo siň 

uratowaĺ. Kolejne trzy osoby zmarğy z pwod·w, jak podano w komunikacie, nagğych wypadk·w 

medycznych. Z minuty na minutň sytuacja stawağa siň coraz bardziej dramatyczna, a Donald 

Trump milczağ. Zamiast niego gğos zabrağ prezydent elekt, Joe Biden: 

- Nasza demokracja jest atakowana w spos·b niemajŃcy precedensu. Nigdy niczego 

takiego nie widziano we wsp·ğczesnych czasach. Cytadela wolnoŜci ï Kapitol ï jest atakowany. 

Jest to atak na przedstawicieli narodu, na policjň Kapitolu, kt·ra przysiňgağa ich chroniĺ oraz na 

urzňdnik·w, kt·rzy pracujŃ w sercu naszej republiki. To jest atak na praworzŃdnoŜĺ, na 

wykonywanie woli narodu. 

MW: ï Biden jasno m·wiğ, Ũe to sğowa wypowiadane przez urzňdujŃcego prezydenta 

podburzağy tğum. To jedna z wypowiedzi Donalda Trumpa, jaka padğa na wiecu kilkadziesiŃt 

minut przed atakiem na Kapitol: 

- Nikt z nas nie chce, aby nasze wyborcze zwyciňstwo zostağo nam skradzione przez 

radykalnych, lewicowych demokrat·w. A to wğaŜnie robiŃ dziňki mediom i fejkniusom. Nigdy 

siň nie poddamy. To siň nie zdarzy. Nie poddaje siň, gdy dochodzi do kradzieŨy. Nasz kraj ma 

juŨ doŜĺ. Nigdy wiňcej nie bňdziemy tego tolerowaĺ. 

MW: ï Nawet gdy na Kapitolu polağa siň krew, gdy demolowano symbol amerykaŒskiej 

demokracji, Donald Trump pisağ w mediach spoğecznoŜciowych, Ũe takie sŃ skutki zabrania mu 



jego wielkiego zwyciňstwa. Przed kamerŃ stanŃğ dopiero po apelu Joe Bidena. Choĺ m·wiğ w 

podobnym stylu, jak na wczeŜniejszym wiecu. 

Donald Trump: ï Wiem, Ũe was to boli, Ũe cierpicie. MieliŜcie wybory, kt·re nam 

skradziono. To byğy wybory, kt·re wygraliŜmy miaŨdŨŃcŃ wiňkszoŜciŃ. Wszyscy o tym wiedzŃ, 

szczeg·lnie druga strona. Natomiast teraz musicie iŜĺ do domu. Potrzebujemy pokoju, 

potrzebujemy pokoju i bezpieczeŒstwa. 

MW: ï Zwolennicy Donalda Trumpa wyszli na ulice takŨe w innych Stanach i tam teŨ 

doszğo do starĺ z policjŃ. 

Larry Hogan, gubernator Maryland: ï Nigdy nie myŜlağem, Ũe zobaczň taki dzieŒ 

w Ameryce. To ohydny i brutalny atak na serce naszej demokracji. 

MW: ï W tym czasie wğadze Waszyngtonu i Wirginii wprowadzağy godzinň policyjnŃ, 

ŜciŃgano dodatkowe oddziağy policji, sğuŨby specjalne i gwardiň narodowŃ. Na kilkadziesiŃt 

minut przed godzinŃ policyjnŃ na Kapitolu zaczňğy wybuchaĺ pojemniki z gazem ğzawiŃcym 

i policja powoli zaczňğa przejmowaĺ kontrolň nad budynkiem. Zniszczone biura, w tym biuro 

szefowej Izby Reprezentant·w, Nancy Pelosi. Porozrzucane dokumenty kogresmen·w. 

W amerykaŒskiej stolicy stan wyjŃtkowy zostanie zniesiony dopiero za dwa tygodnie po 

zaprzysiňŨeniu nowego prezydenta. Policja identyfikuje coraz wiňcej uczestnik·w ataku na 

Kapitol. P·Ŧnym wieczorem w Waszyngtonie w koŒcu zapanowağ spok·j, a Kongres wznowiğ 

obrady. Marcin Wrona, Fakty, Waszyngton. 

GK: ï Nocne obrady Kongresu byğy dğugie i emocjonujŃce, a wiceprezydent Mike Pence 

ogğosiğ w koŒcu, Ũe gğosy elektorskie oddane na Joe Bidena sŃ waŨne i Ũe wygrağ on wybory. 

Donald Trump napisağ, Ũe Penceôowi zabrakğo odwagi, ale przyznağ, Ũe dojdzie do 

uporzŃdkowanego przekazania wğadzyé 

Mike Pence: ï Joe A. Biden [junior] ze Stanu Delaware zdobyğ 306 gğos·w elektorskich, a 

Donald J. Trump ze Stanu Florida 232 gğosyé 

[Ubolewanie: Angela Merkel, Emmanuel Macron, Boris Johnson, Benjamin Netanjahu] 

GK: ï To wewnňtrzna sprawa Stan·w Zjednoczonych ï napisağéAndrzej Dudaé 

 

[Zaistniağa sytuacja wymaga szczeg·lnej analizy. Rozw·j wypadk·w wskazuje, Ũe liczŃca 

siň czňŜĺ sğuŨb porzŃdkowych musiağa opowiedzieĺ siň po stronie Trumpa, a wğaŜciwie za 

atakiem na Kapitol i dlatego moŨliwe byğo wtargniňcie protestujŃcych do wnňtrza Kapitolu 

i kilkugodzinne demolowanie biur. 

PodstawowŃ koniecznoŜciŃ jest jednak zastanowienie siň nad zasadami obecnej 

demokracji, kt·re, przyznajmy to, powodujŃ niedemokratyczny rezultat. Zbyt czňsto zachodzi 

przypadek, Ũe narodom nie pozostawia siň innego postňpowania, jak tylko opowiedzenie siň za 

jednŃ bŃdŦ drugŃ stronŃ. JuŨ to jest wypaczeniem wsp·lnoty spoğeczeŒstwa, bo powoduje trwağy 

podziağ spoğeczeŒstwa. SŃ na to przykğady obecnych wydarzeŒ w Stanach Zjednoczonych, 

referendum brytyjskie i Brexit, wreszcie PiS i opozycja w Polsce. SpoğeczeŒstwa 

w konsekwencji dzielŃ siň na Ăniecağe 51%ò i Ăponad 49%ò. JuŨ to jest dalekie od demokracji ï 

kt·ra przecieŨ oznacza r·wnoŜĺ ï bo upowaŨnia te Ăniecağe 51%ò do bezwzglňdnego narzucenia 

swej woli tej drugiej niewiele mniejszej czňŜci spoğeczeŒstwa. A ta narzucona wola powoduje 

katastrofalne skutki, czego przykğadem jest Brexit. Ale nie tylko Brexit. Dotychczasowe zasady 

demokracji zbyt ğatwo pozwalajŃ na przejňcie wğadzy przez dyktator·w, uzurpator·w, jak Putin, 

Ğukaszenka, Orban czy wreszcie KaczyŒski. 

Ideologia spoğeczeŒstwa XXI wieku musi przede wszystkim scalaĺ spoğeczeŒstwo i musi 

scalaĺ spoğeczeŒstwa, aby nie dochodziğo do konflikt·w. Samo gğosowanie ma wadň sprzecznŃ z 

nadrzňdnoŜciŃ istoty jednoŜci spoğeczeŒstwa. JuŨ dğuŨej nie moŨna rozstrzygaĺ spraw 

spoğeczeŒstwa poprzez dotychczasowe pojňcie gğosowania. JesteŜmy w XXI wieku, kt·ry ma 

prawo nieŜĺ najwğaŜciwsze idee. W paŒstwie musi byĺ naprawdň miejsce dla kaŨdego, a tym 

bardziej dla tych przegranych Ăponad 49%ò. 

JeŜli musimy nadal wybieraĺ tego jednego, to ten jeden moŨe byĺ tylko przez jednŃ 

kadencjň, ten jeden musi byĺ tylko spikerem, czyli prowadzŃcym obrady, ale nie ma prawa 

decydowania, a zwğaszcza wytyczania drogi rozwoju i ksztağtu spoğeczeŒstwa wedğug poglŃd·w 

tej jednej osoby. 



Gğosowanie musi staĺ siň tylko sondaŨem w jakim stopniu w ustawie muszŃ byĺ 

uwzglňdnione postulaty kaŨdej frakcji. 

KoniecznŃ do innego rozwiŃzania jest obecna zasada tworzenia zwiŃzku-partii jako 

obniŨenia rangi wszystkich nienaleŨŃcych do zwiŃzku-partii. JuŨ zupeğnym absurdem jest 

wpisanie w demokracjň zasady, Ũe tylko partie w rzeczywistoŜci uczestniczŃ w wyborze. Tylko 

partie majŃ prawo kierowaĺ paŒstwem i to w sytuacji, gdy ponad poğowa spoğeczeŒstwa nie 

naleŨy do partii. Zupeğnym wypaczeniem demokracji jest legalizacja istnienia partii 

utworzonych dla popierania tej jednej osoby, dla popierania swego tw·rcy i przyw·dcy]. 

 

GK: ï Zaszczepionych blisko 180 tysiňcyé (177 863) 

 

Polska ï 12 054 nowych zachorowaŒ. 186 os·b zmarğo. 

 

[Zbyt mağe dostawy szczepionek do Polski]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- éPrzyjechağem tu, by zağatwiĺ sprawň spadku po bracie. MoŨe wyrwň siň stŃd, nie pijŃc 

nawet wody. CzeŜĺ dziewczňta. Znağem wasze starsze siostry. Jedna dostağa m·j medal za 

zasğugi. Nic siň nie zmieniğo. 

- Proszň ze mnŃ. 

- Sam sobie poradzň. 

- Poniosň walizkň. 

- Oddaj. Nie bňdň siň z tobŃ kğ·ciğ. Oddaj mi walizkň. Oddaj. 

- Witam pana. 

- Co siň dzieje? 

- O niego panu chodziğo? 

- Pan Hamilton? 

- Tak. 

- Jestem prawnikiem. Mario Vitale. A to mğody pomocnik w mojej kancelarii. Od dawna 

jest mğodym pomocnikiem. Zapraszam do samochodu. 

- Pan pozwoli. 

- Chcň to szybko zağatwiĺ, wr·ciĺ do Rzymu, zğapaĺ samolot i jutro byĺ w Filadelfii. 

- Szkoda. Chňtnie pokazağbym panu Neapol. FascynujŃce miasto. Pan siň Ŝpieszy, a ja 

jestem czğowiekiem czynu, nie marnujmy czasu. 

- WğaŜnie. Co siň stağo z moim bratem? Nie byliŜmy zŨyci. 

- Tragiczny wypadek, ale przynajmniej paŒski brat i jego cudowna Ũona polecieli do nieba, 

razem. 

- Kto? 

- Jego cudowna Ũona. Razem polecieli do nieba. 

- ŧona brata ma siň dobrze i jest na ziemi. W Filadelfii. 

- Panna Concertina Curtio poŜlubiğa paŒskiego brata, pana Josefa Hamiltona dziesiňĺ lat 

temu. ImponujŃcy czğowiek. DŨentelmen w kaŨdym znaczeniu tego sğowa. 

- M·j brat byğ leniwym, nieodpowiedzialnym ğobuzem w kaŨdym znaczeniu tego sğowa. 

Chyba Ũe siň zmieniğ. 

- Nic a nic. 

- Ma pan dow·d, Ũe m·j brat i ta Curtioé 

- Mamy dow·d. Osiem lat. Tego wzrostu, czarujŃce dziecko. 

- Dziecko? 

[z filmu ĂZaczňğo siň w Neapoluò] 
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Uwolniĺ hammera [mğot?], czy utrzymaĺ obostrzenia. Wysğaĺ dzieci do szk·ğ, czy 

zatrzymaĺ je w domach? W kancelarii premiera dziŜ cağodniowa narada, bo na pytanie: Co 

dalej? Nie ma ğatwej odpowiedzi. 

Magda Ğucjan: ï éo potňŨnych stratach m·wiŃ teŨ przedstawiciele sieci handlowych. 

Tylko ostatnie zamkniňcie to dziura wielkoŜci 4 miliard·w zğotych. 

[O ile wiňcej by zmarğo, gdyby nie ostatnie zamkniňcie? Jak inaczej spowolniĺ pandemiň? 

Czy ludzie majŃ umieraĺ tysiŃcami, byle utrzymaĺ zarobki biznesu?] 

AW: ï ZabezpieczyliŜmy iloŜĺ dawek do zaszczepienia 380 milion·w Europejczyk·w ï 

tak m·wi dziŜ szefowa Komisji Europejskiej, a specjalna agencja zatwierdza kolejnŃ 

szczepionkň ï Moderna, bňdzie dostňpna takŨe w Polsce. Potrzebna jest wszňdzie. Rekordy 

zachorowaŒ sŃ tym razem w Dojczlandzie. O szczeg·ğach: 

Monika Krajewska: ï é 

Emer Cooke, dyrektor Europejskiej Agencji Lek·w: ï Kolejne preparaty produkowane 

przez firmň AstraZeneca i Jansen sŃ w procesie zatwierdzania. DostaliŜmy dodatkowe 

informacje od producent·w i zakğadamy, Ũe podejmiemy decyzjň w tej sprawie do koŒca 

stycznia. 

MK: ï Do Polski ma trafiĺ 7 milion·w dawek szczepionki produkowanej przez Modernň. 

Pierwsza partia pojawi siň w styczniu. Szef koncernu przekonuje, Ũe preparat moŨe chroniĺ 

przed koronawirusem nawet przez kilka lat, choĺ by to potwierdziĺ, potrzebne bňdŃ dodatkowe 

badania. 

Koronawirus w Dojczlandzie; 31 849 nowych przypadk·w i 188 zgon·w 

[to w ciŃgu doby ostatniej] 

W Wielkiej Brytanii rzŃd robi, co moŨe, by zapanowaĺ nad nowym wariantem wirusa. Od 

teraz wszyscy przyjeŨdŨajŃcy do Anglii i Szkocji bňdŃ musieli mieĺ ze sobŃ negatywny wynik 

testu. [maksimum sprzed 72 godzin] 

éEuropejska Agencja Lek·w zgodziğa siň, by z jednej fiolki ich preparatu pozyskiwano 6 

zamiast 5 dawek szczepionki. Monika Krajewska, Fakty. 

AW: ï Instrukcja dla seniora: 

- Rejestracja ruszy 15 stycznia. [nie jest to pewne] 

 

Nancy Pelosi, przewodniczŃca Izby Reprezentant·w: ï Prezydentem Stan·w 

Zjednoczonych jest bardzo niebezpieczna osoba, kt·ra nie powinna dalej sprawowaĺ urzňdu. To 

pilne. 

Chuck Schumer, lider senator·w Partii Demokratycznej: ï Najszybciej bňdzie zastosowaĺ 

25 poprawkň do konstytucji, aby wiceprezydent przejŃğ obowiŃzki prezydenta. Za musi byĺ 

wiňkszoŜĺ gabinetu. JeŜli odm·wiŃ, trzeba bňdzie wszczŃĺ kolejnŃ, drugŃ juŨ procedurň 

impiczmentu [Impeachment]. 

Adam Kinzinger, republikaŒski kongresman ze stanu Illinois: ï On nie nadaje siň do 

peğnienia tej funkcji. Musi zrzec siň wğadzy dobrowolnie albo pod przymusem. 

MW: ï éwczoraj zmarğa kolejna ofiara tych starĺ ï to funkcjonariusz policji, kt·ry 

odni·sğ obraŨenia. Przyw·dcy demokrat·w zapowiadajŃ, Ũe juŨ w poğowie przyszğego tygodnia 

moŨe siň odbyĺ gğosowanie nad impiczmentem, czyli postawieniem Donalda Trumpa w stan 

oskarŨenia, ale po tym musiağby siň odbyĺ proces i gğosowanie w senacie. Jest mağo 

prawdopodobne, by udağo siň to przeprowadziĺ przed inauguracjŃ Joe Bidena. Marcin Wrona, 

Fakty, Waszyngton. 

AW: ï Demokracja przeŨyğa wğaŜnie dziňki sňdziom, kt·rzy reprezentowali niezawisğe 

sŃdownictwo tego kraju ï prezydent elekt przem·wiğ w Ameryce, a jego sğowa sğyszağ cağy 

Ŝwiat. Joe Biden przypomina, Ũe sŃdownictwo powinno byĺ bezstronne, a sprawiedliwoŜĺ 

powinna sğuŨyĺ ludziom, nie wğadzy. Czy w Polsce teŨ byğo go dobrze sğychaĺ, o tym: 

Jakub Sobieniowski: ï SiğŃ tego wystŃpienia nie byğa tylko treŜĺ, takŨe emocje. 

TğumaczŃcemu na Ũywo udağo siň je oddaĺ: 

Joe Biden, prezydent elekt Stan·w Zjednoczonych: ï Nasi udowodnili, Ũe demokracja 

wğaŜnie przeŨyğa dziňki sňdziom, kt·rzy reprezentowali niezawisğe sŃdownictwo tego kraju. 

JesteŜmy im winni gğňboki, gğňboki dğug wdziňczoŜci. 

JS: ï A to byğ komentarz tuŨ po tğumaczeniu prawie na Ũywo: 



[Schnepf sğuchağ oryginağu, a nie tğumaczenia]. 

Ryszard Schnepf, byğy ambasador Polski w Stanach Zjednoczonych: ï Miağem wraŨenie, 

Ũe m·wi to do mnie. Odbieram to bardzo osobiŜcie. Kiedy m·wiğ o Ameryce, miağem wraŨenie, 

Ũe m·wi teŨ o nas. 

Joe Biden, dalszy ciŃg: ï Przez ubiegğe cztery lata mieliŜmy prezydenta, kt·rego pogarda 

dla naszej demokracji, naszej konstytucji, dla praworzŃdnoŜci byğa wiňcej niŨ jasna. 

To on nazywa wolnŃ prasň wrogiem narodu. Jňzyk, kt·rym m·wi jest od lat uŨywany 

przez autokrat·w i dyktator·w na cağym Ŝwiecie, kt·rzy trzymajŃ siň wğadzy i m·wiŃ o wrogach 

narodu. 

WaszŃ lojalnoŜciŃ nie jestem ja, macie byĺ lojalni wobec prawa, wobec konstytucji. 

 

[é] 

KaczyŒski w Sejmie [kiedyŜ]: ï MuszŃ paŜĺ sğowa prawdy. Te wybory zostağy 

sfağszowane. 

Macierewicz: ï M·wiŃ, Ũe te wybory zostağy sfağszowane. 

KaczyŒski [kiedyŜ]: ï Tam jest bardzo wiele dowod·w i takich minidowod·w. 

KaczyŒski w Sejmie [kiedyŜ]: ï SfağszowaliŜcie te wybory! 

KaczyŒski [na miesiňcznicy kt·rejŜ]: ï Wbrew moim wrogom! Wbrew zdrajcom! 

KaczyŒski [na miesiňcznicy kt·rejŜ]: ï Nasi wrogowie nie spocznŃ! 

Stanisğaw Piotrowicz, ·wczesny poseğ PiS, wypowiedŦ archiwalna, w Sejmie: ï ŧeby 

doszğo do przemiany jakoŜciowej sňdzi·w, kt·rzy bňdŃ ludŦmi o mentalnoŜci sğuŨebnej wobec 

paŒstwa i narodu. 

 

AW: ï Druga kadencja i pierwsze weto. Prezydent wetuje, PiS nie rozumie. Ustawa miağa 

porzŃdkowaĺ porzŃdki w rzŃdzie, ale Andrzej Duda ma do niej zastrzeŨenia. Prezes i premier 

mogŃ byĺ zaskoczeni. 

Arleta Zalewska: ï éCo w tak zwanej ustawie o dziağach administracji rzŃdowej 

wzbudziğo sprzeciw prezydenta: I tak po pierwsze, chodzi o przeniesienie nadzoru nad Lasami 

PaŒstwowymi z ministerstwa Ŝrodowiska do nowego dziağu leŜnictwo i ğowiectwoé Po drugie, 

wŃtpliwoŜci prezydenta budzi punkt, w kt·rym to czňŜĺ podsekretarzy stanu w wyniku 

wprowadzonych zmian otrzymağaby podwyŨki uposaŨeŒé Po trzecie, prezydent uwaŨa, Ũe 

rzŃdzŃcy dali mu za mağo czasu na podjňcie decyzji, naruszajŃc w ten spos·b zapisane 

w Konstytucji terminyé 

 

AW: ï Zapisy na szczepienia juŨ od 15 stycznia. Seniorzy mogŃ juŨ siň szykowaĺ, bo po 

pracownikach sğuŨby zdrowia sŃ w kolejnej grupie. Zanim bňdzie szczepienie, musi byĺ 

oczywiŜcie rejestracja, a co i jak dokğadnie zrobiĺ, Ũeby siň zaszczepiĺ, o tym: 

Marzanna ZieliŒska: ïépierwszeŒstwo bňdŃ mieli najstarsi wiekiem seniorzy. 

W pierwszej kolejnoŜci na podstawie numeru Pesel automatycznie e-skierowanie otrzyma kaŨdy 

senior 70+. Bňdzie ono waŨne 60 dni. Jednak w zwiŃzku z tym, Ũe szczepienie jest dobrowolne, 

trzeba zadeklarowaĺ swojŃ wolň i siň zarejestrowaĺ przez lekarza rodzinnego, infoliniň 989, 

internetowe konto pacjenta. Po rejestracji moŨna udaĺ siň do najbliŨszego punktu szczepieŒ, 

gdzie po kwalifikacji podana zostanie pierwsza dawka szczepionki, a 21 dni p·Ŧniej druga. 

WiňkszoŜĺ senior·w zapewne wybierze sw·j Punkt Opieki Zdrowotnej. Co waŨne, choroby 

przewlekğe, na kt·re cierpi wiňkszoŜĺ z nich, nie sŃ przeciwskazaniem. Wrňcz przeciwnie, im 

wiňcej chor·b wsp·ğistniejŃcych, tym szybciej trzeba ustawiĺ siň w kolejce po szczepionkň. 

Punkty szczepieŒ zostağy utworzone w plac·wkach Podstawowej Opieki Zdrowotnej, w 

plac·wkach medycznych np. ambulatoryjna opieka medyczna, szpitale rezerwowe, mobilny 

zesp·ğ szczepieŒ. Masň punkt·w moŨna znaleŦĺ na stronie  

www.gov.pl/web/szczepimysie/punkty-szczepien 

- nie obowiŃzujŃ skierowania papierowe ani podczas wizyty u lekarza, ani podczas 

teleporady. Informacje o e-skierowaniu z jego cyfrowym numerem dostaniemy na telefon lub 

pocztŃ elektronicznŃ i tak jak w przypadku realizacji e-recepty podczas realizacji e-skierowania 

musimy podaĺ tylko jego numer plus numer pesel i gotowe. Marzanna ZieliŒska, Fakty. 

 



ézniszczona pasieka przez wandalié 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Fajt m·wiğ, Ũe nie ma nic poza miğoŜciŃ i pracŃ. Ja jestem wdowcem i emerytem, wiňc 

mam trochň wolnego czasu. ŧona nie Ũyje od trzech i p·ğ roku, bardzo za niŃ tňskniň. A 

emerytura to ciŃgğy trud poŨytkowania czasu. Najpierw byğo dobrze, jak na wagarach, zuŨyğem 

bonusowe mile, ale w domu bezsens wracağ. NajwaŨniejszy jest ruch: wstaĺ, wyjŜĺ i iŜĺ, byle 

gdzie. O 7:15 jestem w Starbaksie. 

- MoŨemy? 

- Czujň siň tu czňŜciŃ spoğecznoŜci. A potem golf, ksiŃŨki, kino, karty, joga, gotowanie, 

ogr·d i mandarynki. To znaczy pr·bowağem wszystkiego. SŃ teŨ pogrzeby. W nadmiarze. JeŨdŨň 

juŨ tylko do San Diego do syna. SŃ Ŝwietni, kochani, ale naduŨywam ich goŜcinnoŜci. Nie 

zrozumcie mnie Ŧle. Nie jestem nieszczňŜliwy. Przeciwnie. Po prostu muszň jakoŜ wypeğniĺ 

czas. Szybko. DziŜ po zakupach wpadğa mi w oko wasza ulotka: Seniorze, zostaŒ staŨystŃ. 

- Tak myŜlağam, Ũe to ty. Co tam masz? 

- SzukajŃ praktykant·w, dobrze rozumiem? 

- Dalej. Co najmniej 65 lat, zaradnoŜĺ, zainteresowanie i komers ï cokolwiek to jest ï 

i opinii. 

- Baudefit dot com. Precz z ubraniami? 

- Kupili starŃ fabrykň. C·rka m·wi, Ũe sprzedajŃ odzieŨ przez Internet jakimŜ cudem. 

- Trzeba zağadowaĺ aplikacjň, Listy motywcyjne,vhc. Nagraj film, wrzuĺ na ju tuba albo 

vineo-pliku, mov, adi albo mpg. Czekamy. ChcŃ mnie poznaĺ. 

- W jakim to byğo jňzyku? Co dziŜ robisz? Lazaniň z mroŨonki? Przyniosň sağatkň i zjemy 

razem, jak kiedyŜ. I nigdy potem. 

- To byğo piňĺ miesiňcy temu. Musimy to powt·rzyĺ. Um·wimy siň. 

- Sğodki jesteŜ. Wiesz? To do zobaczenia. Tylko nie zwlekaj anioğku, mğodszy nie 

bňdziesz. 

[z filmu ĂPraktykantò] 

ǃ 
2021-01-09 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5189 

Tvn24bis ï Fakty ï Anita Werner 

Polskie zwyciňstwoé na podium aŨ dwaé Kamil Stoch, Piotr ŧyğa. 

 

AW: ï NowoŜĺ w Sejmie i zaskoczenie w przepisach. Mandatu nie bňdzie. MoŨna nie 

przyjŃĺ. Trzeba go bňdzie zapğaciĺ, a dopiero p·Ŧniej samemu odwoğywaĺ siň do sŃdu. PiS ma 

nowy pomysğ, kt·ry mogŃ odczuĺ nie tylko kierowcy, moŨe odczuĺ go kaŨdy zatrzymany na 

przykğad za stanie na ulicy. Dlaczego to rewolucyjna zmiana, o tym: 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: ï éTa zmiana powoduje, Ũe obywatel zostaje uznany za 

winnego przez policjanta, a nie przez sŃd. Mandat musi zapğaciĺ bez wyroku. Sens tych zmian 

jest oczywisty ï ma zniechňciĺ ludzi do udziağu w pokojowych manifestacjaché  

 

AW: ï Dwa zespoğy lekarskie i operacja specjalnaé najpierw ratujŃcy dziecko, a potem 

jego matkň. Kobieta byğa w ciŃŨy i miağa pňkniňtŃ aortň. W szpitalu w Zabrzué 

 

AW: ï Czy kody atomowe sŃ bezpieczne? Czy Donald Trump nie naciŜnie w emocjach 

czerwonego guzika? Takie oficjalne pytania z Izby Reprezentant·w oznaczajŃ oficjalny 

niepok·j. Demokraci nie chcŃ czekaĺ na zaprzysiňŨenie, chcŃ aktu oskarŨenia dla Trumpaé 

Marcin Wrona: ï Z dnia na dzieŒ pogğňbia siň izolacja Donalda Trumpa. PrzewodniczŃca 

Izby Reprezentant·w (Nancy Pelosi) zadzwoniğa do najwaŨniejszego amerykaŒskiego dow·dcy 

wojskowego (generağ Mark Milley, przewodniczŃcy kolegium szef·w sztab·w siğ zbrojnych 

Stan·w Zjednoczonych), by upewniĺ siň, Ũe kody atomowe sŃ bezpieczne, a prezydent nie 

wywoğa Ũadnego konfliktu. Po rozmowie napisağa list do Demokrat·w: 



ĂPoğoŨenie tego niespeğna rozumu prezydenta nie moŨe byĺ bardziej niebezpieczne i 

musimy zrobiĺ wszystko, co w naszej mocy, aby chroniĺ nar·d amerykaŒski przed 

jego niezr·wnowaŨonym atakiem na nasz kraj i naszŃ demokracjňò. 

MW: ï Eksperci podkreŜlajŃ, Ũe tak dğugo jak Donald Trump jest prezydentem, jest on 

r·wnieŨ gğ·wnodowodzŃcym amerykaŒskimi siğami zbrojnymi i jego rozkazy muszŃ byĺ 

wykonywane. Pelosi chce, by wiceprezydent Mike Pence na podstawie 25 poprawki do 

konstytucji doprowadziğ do usuniňcia Donalda Trumpa, ale ten [czyli kto? Pence? Trump?] 

podobno nie odbiera od niej telefon·w. 

Nancy Pelosi: ï Zostağo tylko kilka dni, byŜmy byli od niego bezpieczni, ale Donald 

Trump zrobiğ coŜ tak powaŨnego, Ũe powinien zajŃĺ siň tym prokurator. 

MW: ï Dlatego juŨ w poniedziağek Demokraci chcŃ przedstawiĺ projekt artykuğu 

impiczmentu, czyli aktu oskarŨenia prezydenta. A w poğowie tygodnia nad postawieniem go 

w stan oskarŨenia miağaby gğosowaĺ Izba Reprezentant·w. Ale proces prezydenta i samo 

odsuniňcie go od wğadzy jest w rňkach Senatu, a ten zbiera siň dopiero na dzieŒ przed 

inauguracjŃ Joe Bidena, 

Joe Biden: ï Skupiam siň na wirusie, szczepionce i wzroŜcie gospodarczym. Te decyzje sŃ 

w rňkach Kongresu i niech on decyduje. 

Liza Murkowski, republikaŒska senator z Alaski 

ĂChcň, Ũeby zrezygnowağ, Ũeby odszedğ. Spowodowağ doŜĺ zniszczeŒò. 

MW: ï éDonald Trump napisağ w mediach spoğecznoŜciowych, Ũe nie bňdzie go na 

inauguracji Joe Bidena. To pierwszy prezydent od roku 1869, kt·ry ignoruje zaprzysiňŨenie 

nastňpcyé kilka godzin p·Ŧniej Tweeter zawiesiğ jego kontoé 57% Amerykan·w chce, by 

prezydent natychmiast opuŜciğ Biağy Dom i zostağ usuniňty z urzňdu. Marcin Wrona, Fakty, 

Waszyngton. 

 

AW: ï Ferie w peğni, szkoğy w gotowoŜci. Jeszcze nie wiadomo, w kt·rych klasach i czy w 

og·le usiŃdŃ uczniowie. Wiadomo, Ũe testy [wirusowe] czekajŃ na nauczycielié 

 

AW: ï Raport juŨ na biurku ministra [zdrowia], wnioski juŨ pojutrze. W Warszawskim 

Uniwersytecie Medycznym byğy szczepione osoby spoza grupy zero i byğy wpisane na listň jako 

niemedyczni pracownicy plac·wki. Znane sa teŨ kolejne nazwiska. 

Arleta Zalewska: ï énowe nazwiska: Kasia Kieli, prezes i dyrektor zarzŃdzajŃca 

Discovery w Europie, Afryce i na Bliskim Wschodzie; ElŨbieta Grycan i Zbigniew Grycan, 

wğaŜciciel sieci lodziarni; Irena Eris i Henryk Orfinger, tw·rcy marki kosmetycznej Ădr Irena 

Erisò. W zwiŃzku z wydarzeniami z uczelniŃ poŨegnağy siň juŨ Mağgorzata Rejnik, byğa kanclerz 

Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego, doktor nauk medycznych Ewa Trzepla, byğa prezes 

centrum medycznego Warszawskiego Uniwersytetu Medycznegoé 

[Zbyt duŨo czasu, uwagi i wypowiedzi wielkich ludzi niewsp·ğmierne do znaczenia 

problemu. Raczej liczba zmarğych na Covid-19 powinna byĺ przedmiotem takiego 

zainteresowania ï 553+186+332+438]. 

 

AW: ï Centralizacja ï sğowo klucz do polskich szpitali. Ministerstwo zdrowia ma plan, a 

w tym planie to wğasnoŜĺ skarbu paŒstwaé Czy czeka nas nowa reforma zdrowia i komu ma 

wyjŜĺ na zdrowieé 

[Teraz tylko powstanie Centralny ZarzŃd i bňdzie jak za Gomuğki]. 

 

Tvn24bis ï 7 DNI ï UNIA  ï Maciej Sokoğowski 

[zn·w powt·rzenie podsumowania 2020 roku] 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Klase czy co? W moim siedzŃ jakieŜ menele. Sie porobiğo. Strach jeŦdziĺ. Raz spotkağem 

psychoanalityka. Wykryğ u mnie kompleks Edypa. ŧe niby z wğasnŃ matkŃ. To mu pokazeğ 

zdjňcie mamusi. Wyszedğ. Jak tatuŜ. TatuŜ, jak siň przyjrzağ mamusi, to wsiadğ na WSK-ň i ğup w 

sğup. Urodň mam po tatusiu. Tylko wyŨszy jestem. TatuŜ byğ, no, koszykarzem to on nie byğ. Pan 

do Warszawy? Joga pieprzony. Ej. Zabiğem goŜcia. Jezu! 



- MoŨna? 

- Szkarlatyna! Wiozň dzieci ze szkarlatynŃ! 

- MoŨe m·gğbym pom·c? Jestem pediatrŃ. 

- A ja chirurgiem. Wypierdalaj! 

- Ile tu miejsca. BŃbelku. 

- No. Nareszcie. Ale grzejŃ. Nie? 

- Ten pan nie oddycha. 

- Co ty m·wisz, dziewczynko? Jak nie oddycha? Oddycha. Oddycha. Tylko dyskretnie. To 

nie znaczy, Ũe miağby charczeĺ. Jak masz na imiň? 

- Ola. 

- To twoja babcia? 

- Wanda. Wanda, co zabiğa mňŨa. 

- Och ta fantazja dzieciňca. Kolega zmňczony? 

- śmiertelnie. 

- Znowu nie oddycha. 

- A co tam masz za ksiŃŨeczkň, dziewczynko? Niech zgadnň. KubuŜ Puchatek? Medycyna 

sŃdowa. 

- Drobnoustroje. RozkğadajŃ zğoŨone biağko na proste. Kiedy jest tak gorŃco, na przykğad 

w przedziale, to zwğoki rozkğadajŃ siň bardzo szybko. 

- Zanudzasz pana, BŃbelku. 

- Nie. To bardzo ciekawe. Mogň? Charakterystycznym obrazem rozkğadu jest tworzenie 

siň gaz·w gnilnych, kt·re powodujŃ rozdňcie brzucha. Wargi przybierajŃ kolor czarno-

zielonkawy. A ucisk powoduje wysuniňcie ku przodowi jňzyka. Niedobrze mi. 

- Komisarz Ksawery, wydziağ kryminalny. Czy zauwaŨyli paŒstwo coŜ podejrzanego? Na 

przykğad pan. 

- Nie. Nic nie widziağem. 

- Tamtego pana pytam. 

- Kolega Ŝpi cağŃ drogň. Nic nie widziağ. 

- SğyszeliŜcie Pobruda. śpi cağŃ drogň. Nic nie widziağ. A pan? 

- Ale Ũe co? 

- Pan pyta, Ũe co. ŧe morderstwo. Nie myŜli pan chyba, Ũe przyszliŜmy tu carbonara 

sprawdzaĺ bilety. 

- Ale my nic nie wiemy, panie komisarzu. Nikt z nas nawet nie wychyliğ nosa z przedziağu. 

Prawda? 

- Nieprawda. Ja wychodziğam. Ale Ũeby mordowaĺ na siku. 

- Na siku. No tak. OczywiŜcie. Na siku. 

[z filmu ĂCiağoò]. 

ǃ 
2021-01-10 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5189 

Tvn24bis ï Fakty ï Anita Werner 

PiS ï za. Gowin ï przeciw. W sprawie nowego prawa jest juŨ nowy sp·r. Mandatu nie 

bňdzie moŨna nie przyjŃĺ ï taki jest nowy pomysğ i w nowym projekcie obywatel z problemem 

zostaje samé 

 

AW: ï JuŨ sğychaĺ granie, czyli wielka orkiestra przed finağemé finağ 31 styczniaé 

 

AW: ï Do mağych i Ŝrednich firm trafi 20 miliard·w zğotych [niech trafi] 

 

AW: ï dwieŜcie tysiňcy szczepi dziennie Wielka Brytaniaé 

 

AW: ï RozmyŜlnie podburzağ do stosowania przemocy wobec rzŃdu Stan·w 

Zjednoczonych ï to cytat z aktu oskarŨenia dla Donalda Trumpa. Demokraci zbierajŃ pod nim 

podpisyé 



 

Paweğ Szot: ï Nad Miňdzybrodziem Bialskim opada mgğa. To co przez lata dziağo siň na 

tutejszej plebanii przestaje byĺ tajemnicŃ. Do prokuratury zgğosiğ siň kolejny mňŨczyzna, kt·ry 

twierdzi, Ũe byğ molestowany przez miejscowego proboszcza (ksiŃdz Jan Wodniak) é 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Benjamain, twoja kolej. 

- DzieŒ dobry. 

- UsiŃdŦ sobie. Widzň, Ũe wybierasz siň byĺ moŨe na weterynariň. 

- Tak. 

- Po pierwszym roku przygotowawczym jest egzamin konkursowy i piňĺ lat studi·w. 

Piňkny zaw·d. Daje wiele moŨliwoŜci. 

- Nie jestem pewien. ZwaŨywszy na ceny. 

- Wiňc czemu nie studia inŨynierskie? Matura Ŝcisğa daje wiele moŨliwoŜci. A medycyna? 

Po tym egzaminie moŨna iŜĺ takŨe na farmacjň, stomatologiň, poğoŨnictwo teŨ. Czemu nie? 

- To daje wiele moŨliwoŜci. 

- WğaŜnie. 

]z filmu ĂPierwszy rokò] 

 

[Wielu osobom udaje siň uniknŃĺ zakaŨenia i uznajemy, Ũe wszystko w porzŃdku. Ale 

pandemia nas osacza, zabiera nam kolejne treŜci i moŨliwoŜci Ũycia, osacza kaŨdego w r·Ũnym 

stopniu. Najbardziej zdecydowanie tych, kt·rzy umierajŃ. W lutym siň przeziňbiğem, bez 

podwyŨszonej temperatury, na lekach bez recepty ï prozaiczna sprawa. Ale wracajŃc ze sklepu, 

straciğem przytomnoŜĺ, runŃğem w krzaki, kt·re mnie pokaleczyğy, podnieŜli mnie przechodnie, 

wezwali pogotowie ï zn·w prozaiczna sprawa. GdzieŜ w tymŨe czasie wpadğem na pomysğ 

przekazania maszyn i urzŃdzeŒ z warsztatu blacharsko-dekarskiego ojca do Narodowego 

Muzeum Techniki. Nawet siň zainteresowano. Warsztat jest w Sosnowcu, uzgodniğem pomysğ z 

bratem, kt·ry tam mieszkağ. Warsztat trwağ nieczynny juŨ od 40 lat, moŨe czekaĺ dalej ï 

uznağem. Jednak miesiŃce mijağy, ostatniego wrzeŜnia brat nagle zmarğ, budynek przejňğa 

bratanica z rodzinŃ. Zapytağem Muzeum, czy nadal sŃ zainteresowani ï tak, bardzo ï odpisali ï 

ale pandemia, nie mogŃ podjŃĺ Ũadnych krok·w. Los chciağ, Ũe tak p·Ŧno wpadğem na pomysğ, 

teraz juŨ moŨe nic nie pozostaĺ po Ojcu. Pandemia. Brat zmarğ, a ja nie odwaŨyğem siň jechaĺ na 

jego pogrzeb ï media ostrzegağy, Ũe gros zakaŨeŒ nastňpuje na pogrzebach, weselach. Czy mnie 

to tğumaczy? Na pewno mi przykro. Po marcowym omdleniu przestağem wychodziĺ z domu, no, 

pr·by spaceru kilkunastominutowego, co kilkanaŜcie dni ï rezultat coraz gorszy. Laska coraz 

bardziej potrzebna. Stopy juŨ prawie stale mam opuchniňte. Zaniedbağem, powinienem iŜĺ do 

internisty. Jeszcze przy komputerze, piszŃc czujň siň normalnie. Ale pandemia coraz bardziej 

osacza. W lipcu skoŒczyğem 87 lat]. 

ǃ 



2021-01-11 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5325 

Tvn24bis ï Fakty ï Anita Werner 

Do koŒca tygodnia bňdzie w sumie zaszczepionych 450 tysiňcy Polak·w. Do koŒca marca 

majŃ byĺ 3 miliony. RzŃd podaje dziŜ waŨne liczby i waŨne daty, ale sŃ teŨ waŨne pytania: Czy 

mamy dobre tempo szczepieŒ? Czy nie trzeba przyspieszyĺ? 

Marzanna ZieliŒska: ï é15 stycznia rozpocznie siň rejestracja senior·w i moŨliwoŜĺ 

umawiania szczepieŒ dla senior·w 80+. 22 stycznia senior·w 70+é 

 

AW: ï W g·rach napiňcie roŜnie, bo rosnŃ dğugié 

 

AW: ï Zima w Europie, zima w Polsceé Zimowy kataklizm w Hiszpanii, bo takiej zimy 

nie byğo od 50 lat. SŃ miejsca, gdzie ludzie nie majŃ juŨ co jeŜĺ, bo tak ich zasypağo, Ũe sŃ 

odciňci od Ŝwiata. Niekt·rzy juŨ kilka dni uwiňzieni sŃ na drogach w samochodach. Do Polski 

zbliŨa siň duŨy mr·z, wiňĺ lepiej byĺ gotowym na wszystko. 

[Czyli szczepienia teŨ mogŃ byĺ zagroŨone]. 

 

AW: ï Dzieci z klas 1-3 wracajŃ za tydzieŒ do szk·ğ ï taka jest decyzja rzŃdu. Nauczyciele 

z tych klas pytajŃ, czy nie lepiej byğoby nas teraz zaszczepiĺ? Na razie dla wszystkich 

nauczycieli jest bezpğatny testé 

Magda Ğucjan: ï Na to testowanie zdecydowağo siň 165 tysiňcy nauczycieli z klas 1-3. 

 

AW: ï éJest apel ministra zdrowia do rektora uczelni [Warszawski Uniwersytet 

Medyczny] Zbigniewa Gacionga [o podanie siň do dymisji], bo to tu, co wykazağa kontrola 

w ostatnich dniach grudnia zaszczepiono poza kolejnoŜciŃ blisko 200 os·b spoza personelu 

medycznego i pracownik·w szpitalaé [No, ğadnie. Ale dlaczego nie bada siň sposobu 

wpğyniňcia na zmniejszenie umieralnoŜci zakaŨonych koronawirusem?] 

 

AW: ï Sňdzia Tuleya z wezwaniem do prokuratury. Jest podejrzany i ma stawiĺ siň na 

przesğuchanie. Jest pierwszym polskim sňdziŃ Ŝciganym karnie, ale wciŃŨ powtarza: Polscy 

sňdziowie nie sğuŨŃ politykom i na przesğuchanie przyjŜĺ nie zamierzaé 

Tuleya: ï CiňŨko mi siň odnaleŦĺ w tej nowej rzeczywistoŜci. JeŜli ktoŜ cağe swoje Ũycie 

zawodowe zwiŃzağ z sŃdem, to bardzo boli. Gğňboko w to wierzň, Ũe wr·cň do orzekania i nadal 

bňdň sňdziŃ sŃdu powszechnego i bňdň robiğ to, co po prostu kocham. 

 

[Szukağem aktualnej sytuacji w szpitalach. Ministerstwo zdrowia milczy w tej sprawie. 

Portale miast: GdaŒsk ï najnowsze dane o sytuacji w szpitalach sŃ z paŦdziernika ubiegğego 

roku. Warszawa ï teŨ opublikowano stronň w paŦdzierniku i dalej cisza. Gniezno ï w grudniu 

ostatnie wiadomoŜci. 

Co siň dzieje? Ğatwiej siň dowiedzieĺ, co siň dzieje w szpitalu w Nowym Jorku niŨ 

w szpitalach jakiegokolwiek miasta polskiego]. 

 



ANTIDOTUM  DNIA  

[Tak polubiğem Seweryna Krajewskiego:] 

 

Taka Ameryka! 

 Muzyka Seweryn Krajewski 

 Sğowa Ewa Rado 

Tam, gdzie Spoğem miağo jatkň, 

DziŜ jest burger salon, 

W biağym domu Ũyd i komuch 

DziŜ na gieğdzie grajŃ, 

Znowu zaszczyt byĺ bogatym 

Synem polityka, 

Sp·ğka w zoo osioğ w banku, 

Taka Ameryka, 

 

Iwan stoi na stadionie, 

Bombň ma na sprzedaŨ, 

A pod sejmem kosynierzy i 

świnia w konserwach, 

świňcŃ dziağa, znika gwiazda 

Z dawnego pomnika, 

Baby rodzŃ leŨŃc krzyŨem, 

Taka Ameryka 

 

Taka Ameryka plastikowa kicha, 

Zaszkodziĺ nam moŨe, 

ChroŒ nas dobry BoŨe; 

 

Mafia kradnie samochody, 

Szmugiel jak cholera, 

A w gazetach co dzieŒ nowa 

Legalna afera, 

Policjant·w za kratami 

Na noc siň zamyka, 

Zğodziej teŨ ma swoje prawa, 

Tu nie Ameryka; 

 

Klecha z flaszki siň uŜmiecha, 

Chwali Mercedesa, 

Hamlet robi za kelnera, 

Prasa straszy mieszczan, 

Mňskie piersi zakazane, 

Za to na ulicach, 

Ğysi lejŃ kolorowych, taka Ameryka 

 

Taka Ameryka plastikowa kicha, 

Zaszkodziĺ nam moŨe chroŒ nas dobry BoŨe; 

 

LecŃ suki na sygnağach, 

W samie byğa kradzieŨ, 

ZwinŃğ dziadek kostkň masğa, 

Chleb i czekoladň, 

Kominiarze bizmesmena 

SkuwajŃ jak byka, 

Tu siň trzeba r·wno dzieliĺ, 
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Tu nie Ameryka 

 

Taka Ameryka plastikowa kicha, 

Zaszkodziĺ nam moŨe, chroŒ nas dobry BoŨe; 

 

Ruski miesiŃc tak czekağeŜ, 

Przez czerwone lata, 

Do korony i madonny, 

No i do marszağka, 

Orğem biağym rzŃdzŃ kruki, 

Bo nie mogğa wrona, 

A ta cağa Ameryka coŜ jakby w kondonach 

 

Taka Ameryka plastikowa kicha, 

Zaszkodziĺ nam moŨe, chroŒ nas dobry BoŨe 

 

Czemu pňdzň wciŃŨ przed siebie 

  muzyka Seweryn Krajewski 

  sğowa Bogdan Olewicz 

Czemu pňdzň wciŃŨ przed siebie, byle dalej gnaĺ. 

Czego szukam, moŨe Ũal mi wczorajszego dnia. 

Ponad ğysŃ czaszkŃ nieba, zimna wieczna noc, 

Wiňc zaglŃdam za horyzont i przed siebie: wio! 

 

Kiedy wciskam pedağ gazu, aŨ siň zegar gnie! 

Czujň w sobie dzikŃ radoŜĺ ï czemu, kto to wie? 

Co mnie spotka w popoğudnie, co za dziesiňĺ lat? 

To co obiecujŃ w grudniu teraz wolň praĺ. 

Kiedy Ŝwiat wiruje w pňdzie, ğapie w rňkň wiatr. 

Miağem w Ũyciu wielkie szczňŜcie chodziĺ p·Ŧno spaĺ. 

Kiedy stanie na mej drodze stutonowy trak 

To wystrzelň tak jak pğomieŒ, widaĺ chciağem tak. 

Czemu pňdzň wciŃŨ przed siebie, byle dalej gnaĺ. 

Czego szukam moŨe Ũal mi wczorajszego dnia? 

Kiedy wciskam pedağ gazu, aŨ siň zegar gnie! 

Czujň w sobie dzikŃ radoŜĺ ï czemu, kto to wie? 

Co mnie spotka po poğudniu, co za dziesiňĺ lat? 

To co obiecujŃ w grudniu teraz wolň praĺ. 

Kiedy Ŝwiat wiruje w pňdzie, ğapiň w rňkň wiatr. 

Miağem w Ũyciu wielkie szczňŜcie chodziĺ p·Ŧno spaĺ. 

 

KaŨdy swoje dziesiňĺ minut ma 

  Muzyka Seweryn Krajewski 

  Sğowa Bogdan Olewicz 

Czekasz na tň jednŃ chwilň, 

Serce jak szalone bije, 

Zrozumiağem po co Ũyjň, 

Wiem, Ũe czujesz to co ja. 

Ej za kr·tko trwa godzina, 

Niech siň chwila ta zatrzyma, 

Moim szczňŜciem chcň nakarmiĺ, 

Calutki Ŝwiat zdziwiony tak. 

 

Wielka miğoŜĺ nie wybiera 

  Muzyka Seweryn Krajewski 

https://www.google.com/search?sxsrf=ALeKk03pjYlve0BieJxZQMEb2VbK_y5CzQ:1613858776505&q=seweryn+krajewski+czemu+p%C4%99dz%C4%99+wykonawca&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LRT9c3LDYwLbFIqUjTUspOttLPLS3OTNYvSk3OL0rJzEuPT84pLS5JLbJKLCrJLC5ZxKpZnFqeWlSZp5BdlJiVWl6cnamQXJWaW6pQcGRmStWRmQrlldn5eYnlyYkAUe2F1mAAAAA&sa=X&ved=2ahUKEwi6_Ny4vPnuAhWrxIsKHYHSDsgQ6BMoADADegQIERAC
https://www.google.com/search?sxsrf=ALeKk03pjYlve0BieJxZQMEb2VbK_y5CzQ:1613858776505&q=seweryn+krajewski+czemu+p%C4%99dz%C4%99+wykonawca&stick=H4sIAAAAAAAAAOPgE-LRT9c3LDYwLbFIqUjTUspOttLPLS3OTNYvSk3OL0rJzEuPT84pLS5JLbJKLCrJLC5ZxKpZnFqeWlSZp5BdlJiVWl6cnamQXJWaW6pQcGRmStWRmQrlldn5eYnlyYkAUe2F1mAAAAA&sa=X&ved=2ahUKEwi6_Ny4vPnuAhWrxIsKHYHSDsgQ6BMoADADegQIERAC


  Sğowa Bogdan Olewicz 

Wielka miğoŜĺ nie wybiera, 

Czy jej chcemy nie pyta nas wcale, 

Wielka miğoŜĺ wielka siğa zostaniemy jej wierni na zawsze. 

 

MinŃ lata gwiazdy zgasnŃ, 

Fotografie w gğowie zasnŃ, 

Gdy nas ludzka zğoŜĺ rozğŃczy, 

Ja i tak odnajdň Ciň, 

Kiedy rozum kaŨe zwŃtpiĺ, 

Czekaj zadrŨy Ŝwiecy pğomieŒ, 

Bo po drugiej rzeki stronie, 

Ja dobrze wiem tam ogr·d jest. 

 

Wielka miğoŜĺ nie wybiera, 

Czy jej chcemy nie pyta nas wcale, 

Wielka miğoŜĺ wielka siğa zostaniemy jej wierni na zawsze. 

Autorzy utworu: Krajewski Seweryn 

Wykonawca: Seweryn Krajewski 

[fragmenty tych pieŜni sŃ w filmie: ĂUprowadzenie Agatyò]. 

WYSTłPILI 

KAROLINA ROSIőSKA ï Agata 

SĞAWOMIR FEDOROWICZ ï Cygan 

JERZY STUHR ï Ojciec Agaty 

MAREK PIWOWSKI ï Tato Cygana 

JANUSZ REWIőSKI ï Wiceminister 

POLA RAKSA ï Mama Agaty 

ANNA MILEWSKA ï Pani, kt·ra nie miağa na grzybowŃ 

JACEK BRACIAK ï Oskar, eks-narzeczony Agaty 

GRZEGORZ KOWALCZYK ï Winnio, kierowca bombowca 

ZBIGNIEW BUCZKOWSKI ï Policjant, kt·ry polağ wodŃ 

Samowolka JAN SZCZEPAőSKI ï Jego kolega 

CEZARY PAZURA ï Policjant w stogu siana 

WOJCIECH MANN ï Dowodca gğod·wki policjant·w 

KRZYSZTOF MATERNA ï Psychiatra dyŨurny 

ANDRZEJ CHRZANOWSKI ï Psychiatra ğysy 

LECH NIEBIELSKI ï Podağ z dyskoteki 

KATARZYNA BUTOWTT ï ŧona Wiceministra 

JOANNA POGORZELSKA ï KoleŨanka Agaty 

TOMASZ SAPRYK ï Kolega Cygana z celi 

JANUSZ KĞOSIőSKI ï Podejrzany o zaginiňcie Ũony 

SYLWESTER ZAWADZKI ï Bramkarz Kopyto do bicia 

MARCIN JŇDRZEJEWSKI ï Klawisz wiňzienny 

IWONA PETRYKOWSKA ï Dziewczyna za stogu siana 

TADEUSZ HANUSEK ï Spowiednik Agaty 

MIECZYSĞAW KŇDZIORA ï KsiŃdz, kt·ry wskazağ drogň 

ZBIGNIEW MODEJ ï Dubler Cygana - kaskader 

ARTUR PONTEK ï Rudy filmowiec 

GRZEGORZ SKURSKI - Bezdomny 

STANISĞAW TYM -Bezdomny 

oraz wielu innych 

ǃ 
2021-01-12 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5228 
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Tvn24bis ï Fakty ï Piotr KraŜko 

 

Polska ï 5 569 nowych zakaŨonych. 326 zmarğo. 

 

Krzysztof Sk·rzyŒski: ï éSpis zasad, kt·re minister rozesğağ do szk·ğ na 6 dni przed ich 

ponownym otwarciem: 

- Ŝrodki do dezynfekcji i termometry 

- jednŃ klasň powinien uczyĺ jeden nauczyciel 

- jedno piňtro jedna klasa jedna toaleta 

Magdalena Prokaryn-Dynarska, dyrektor szkoğy podstawowej nr 1 w Ğodzi ï Te wytyczne 

sŃ kuriozalne. JeŨeli pan minister uwaŨa, Ũe jesteŜmy w stanie zapewniĺ sale i wňzğy sanitarne 

dla poszczeg·lnych klas na r·Ũnych piňtrach budynku [nie zrozumiağem] musielibyŜmy mieĺ. 

- lepsze byğyby szczepienia niŨ testy dla nauczycielié 

Przemysğaw Czarnek, minister edukacji i nauki: ï Bňdziemy szczepiĺ nauczycieli tak 

szybko jak siň da. Cağy czas trwajŃ dyskusje. KolejnoŜĺ jest wyznaczona zgodnie z hierarchiŃ 

zapotrzebowania. 

Niedzielski: ï Robimy wszystko, by tň pulň zwiňkszyĺ, ale one siň pojawiŃ dopiero 

w drugim kwartale. 

PK: ï Do Polski trafiğa pierwsza dostawa szczepionek firmy Moderna, do koŒca marca to 

ma byĺ ponad 800 tysiňcy dawek. Za kilka tygodni powinny byĺ teŨ dostňpne szczepionki 

z firmy AstraZeneca i naukowc·w z Oksfordu. 

Marek Nowicki: ï Do tych magazyn·w Agencji Rezerw Materiağowych trafiğa juŨ 

pierwsza partia szczepionki Moderna. Czy wobec tego rzŃdowy program szczepieŒ przeciwko 

Sars-Cov-2 jest realizowany w Polsce prawidğowo? 

Anna BoroŒ-Kaczmarska, profesor, wirusolog, Krakowska Akademia Imieniem Andrzeja 

Frycza Modrzewskiego: ï Jestem zadowolona. Powiem raczej, to co siň skğada na to 

zadowolenie, proszň paŒstwa, no, pracujň w dosyĺ duŨym mieŜcie i widzň w jakim szybkim 

tempie utworzono punkty szczepieŒ. Jest ich naprawdň duŨo. 

MN: ï Na Zachodnim Pomorzu jest juŨ jednak znacznie gorzej. 

Maria GaŒczak, profesor, Europejskie Towarzystwo Zdrowia Publicznego: ï Ja jestem w 

kontakcie z wieloma szpitalami powiatowymi i wieloma lekarzami, pielňgniarkami 

oczekujŃcymi na wiadomoŜĺ z tych szpitali wňzğowych, ale takie wiadomoŜci nie nadchodzŃ. 

MN: ï Na razie dane nie sŃ zğe: 

Liczba zaszczepionych mieszkaŒc·w Unii Europejskiej: 

1 Italia 718 tysiňcy 

2 Dojczland 688 tysiňcy 

3 Hiszpania 406 tysiňcy 

4 Polska 257 tysiňcy 

 Liczba zaszczepionych na Ŝwiecie: 

1 Chiny 9 milion·w (dane z 9 stycznia) 

2 USA 9 milion·w 

3 Wielka Brytania 2 miliony 680 tysiňcy 

11 Polska 257 tysiňcy 

Paweğ Grzesiowski, doktor, ekspert Naczelnej Rady Lekarskiej do spraw pandemii Covid-

19: ï Cağa logistyka jest moim zdaniem bardzo sğabo zaplanowana, tak jakby to siň miağo toczyĺ 

takim leniwym trybem: piňĺ dni w tygodniu, szczepimy tylko w dni robocze od ·smej do 

piňtnastej. No, po prostu dzieje siň, jak w trybie zwykğym. A my nie mamy trybu zwykğego, my 

mamy tryb wojenny. 

MN: ï Sytuacja moŨe siň bardziej skomplikowaĺ, kiedy za chwilň ruszŃ szczepienia 

senior·w. Od piŃtku [15 stycznia] osoby 80+ mogŃ zgğaszaĺ siň do swoich przychodni osobiŜcie 

lub za poŜrednictwem internetowego konta pacjenta. MoŨna teŨ po prostu zadzwoniĺ. 

[Mam 87 lat. Dzwoniğem. M·j Luxmed bňdzie szczepiğ, ale nic wiňcej dziŜ nie wiedzŃ. 

Telefon 989 kazali zagğosiĺ siň w piŃtek i zarejestrowaĺ siň]. 

Mağgorzata Koszur, Oddziağ Narodowego Funduszu Zdrowia w Szczecinie: ï 

Najğatwiejszym wyborem bňdzie zadzwoniĺ na bezpğatnŃ cağodobowŃ infoliniň 989. 



MN: ï Problem polega na tym, Ũe przychodnie nie sŃ przygotowane do masowych 

szczepieŒ. Brakuje ludzi. A do tego szczepionki trzeba wykorzystaĺ w bardzo kr·tkim okresie 

od rozmroŨenia. 

Joanna Zabierska-Cieciuch, lekarz medycyny rodzinnej: ï Nie widzň moŨliwoŜci 

logistycznych, Ũeby przychodnie rozpoczynajŃce cağy ten proces byğy w stanie w pierwszym 

tygodniu bardzo duŨo masowo szczepiĺ. Musimy przetestowaĺ system, nie wiemy, jak ten 

system bňdzie dziağağ. 

MN: ï A tu jeszcze nie sŃ zaszczepieni wszyscy pracownicy sğuŨby zdrowia. A za chwilň 

dodatkowo bňdzie trzeba zaszczepiĺ drugŃ dawkŃ tych, kt·rzy otrzymali juŨ pierwszŃ. 

Maria Ganĺzak, dalszy ciŃg: ï To, czego u nas zdecydowanie w Polsce zabrakğo: nie 

szczepimy w weekendy i jest to, myŜlň, bğŃd, kt·ry spowodowağ te op·Ŧnienia, z jakimi mamy 

do czynienia. I to jest bğŃd do naprawienia. 

MN: ï Najpierw wiňc pilnie trzeba poprawiĺ logistykňé Marek Nowicki, Fakty. 

PK: ï Ta najczarniejsza statystyka: 

- Mamy dwa razy wiňcej zgon·w niŨ powinno byĺ. 

- 90% to sŃ zgony covidowe. 

[Albo dwa razy wiňcej, czyli 50% to sŃ zgony covidowe, albo 9 razy wiňcej, wtedy jest 

90%] 

- Rodziny czekajŃ na pogrzeb po tygodniu. 

- Miejsca, gdzie sŃ ciağa przechowywane, pňkajŃ w szwach. 

 

PK: ï FBI ostrzega, Ũe nie tylko w Waszyngtonie, ale we wszystkich stolicach 50 Stan·w 

moŨe dojŜĺ do zamieszek prowokowanych przez uzbrojone boj·wki. Gwardia narodowa juŨ 

teraz szykuje siň do dziağania. 

Muriel Bowser, burmistrz Waszyngtonu: ï Nasze gğ·wne cele, to skğonienie Amerykan·w, 

by w inauguracji uczestniczyli wirtualnie i ochrona Waszyngtonu przez powt·rkŃ brutalnego 

szturmu na Kapitol. 

Marcin Wrona, Waszyngton: ï JuŨ teraz Waszyngton zaczyna przypominaĺ obronnŃ 

twierdzň. Sicret Service wprowadza procedury bezpieczeŒstwa na tydzieŒ, a nie jak planowano 

na dzieŒ przed zaprzysiňŨeniem nowego prezydenta. TydzieŒ temu w Waszyngtonie byğo 

zaledwie kilkuset Ũoğnierzy gwardii narodowej, za kilka dni majŃ tu ich byĺ tysiŃce. (15 000) 

Skutkiem ataku na Kapitol jest nie tylko wzmacnianie bezpieczeŒstwa amerykaŒskiej 

stolicy. Coraz wiňcej potňŨnych korporacji zrywa finansowe i biznesowe zwiŃzki z Donaldem 

Trumpem, a czğonkowie Kongresu, kt·rzy podwaŨali wynik listopadowych wybor·w, nie bňdŃ 

mogli liczyĺ na wsparcie finansowe wielkich amerykaŒskich firm. Marcin Wrona. Fakty, 

Waszyngton. 

 

PK: ï Georgette Mosbacher, koŒczŃca swojŃ misjň dyplomatycznŃ w Polsce, ambasador 

Stan·w Zjednoczonych, zostağa odznaczona przez prezydenta, Andrzeja Dudň, KrzyŨem 

Wielkim Orderu Zasğugi Rzeczpospolitej Polskiejé 

 

Krynica, obie Krynice umierajŃé 

 

Zbigniew Gaciong, profesor doktor habilitowany nauk medycznych, rektor 

Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego 

W poczuciu odpowiedzialnoŜci za reformň uczelni i dajŃc Ŝwiadectwo odwagi 

cywilnej, odmawiam speğnienia oczekiwaŒ ministra zdrowia, kt·ry jako sw·j cel 

przyjŃğ odsuniňcie mnie ze stanowiska. Wbrew sğowom ministra zdrowia Adama 

Niedzielskiego nigdy nie mijağem siň z prawdŃ. 

 

Maciej Mazur: ï Biologia pod lupŃ. Przez ostatni rok nauczyliŜmy siň mn·stwa pojňĺ ze 

sğownika studenta pierwszego roku. Wydawağoby siň, Ũe poziom wiedzy powinien wzrosnŃĺ. 

éWyselekcjonowano 12 wypowiedzi. ZwyciňŨyğa Kaja Godek: 



Homoseksualizm nie jest dewiacjŃ, bo nie ma czegoŜ takiego. Jest norma i jest 

dewiacja seksualna. JeŨeli takich ludzi wpuszcza siň w jakiekolwiek Ŝrodowisko, to 

oni potem majŃ tendencjň do powodowania naduŨyĺ. 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Halo? 

- To zjednoczenie? 

- Pomyğka. 

- Sğucham? 

- Z kierownikiem Soleckim poproszň. 

- Pomyğka! 

- Sğucham? 

- O, teraz znowu pani? 

- Sğucham? 

- Czy to dziağ zbytu? 

- Nie! 

(JeŜli do tej pory nie zadzwoniğ, to juŨ nie zadzwoni. Gdyby mu zaleŨağo, to by siň 

odezwağ zaraz po przyjeŦdzie. Albo nastňpnego dnia. Ale nie trzy dni. Trzy koszmarne dni). 

- Sğucham? 

- Jadzia? 

- Tak. 

- Zgadnij, kogo przed chwilŃ widziağam. Jest w Warszawie. 

- Mieszka w Metropolu, pok·j 336. 

- Dzwoniğ? O, m·j numer za chwilň wypada. CzeŜĺ. 

- 435 to ja. Kilka milion·w. 

- Ile pani podejmuje? 

- 365 zğotych. 

- W jakich banknotach? 

- W piňĺsetkach. 

- W jakich banknotach mam pani wypğaciĺ? 

- Wszystko jedno. 

[é] 

- Sğucham. 

- Centrala? Tu osiemnastka. Pani Honorato. ChodzŃ za mnŃ. Jestem spalony. Nie 

kontaktowaĺ siň ze mnŃ. 

- To Ũadna centrala, a ja nie jestem Honorata. Sğyszy pan?! Halo. 

(Nie. Tak nisko nie upadğam. W recepcji jakiŜ znajomy gğos. Nawet jeŜli nie ma go 

w hotelu, powiedzŃ, Ũe to ja dzwoniğam. Nie. Musi zadzwoniĺ porzŃdnie. Ale kto? Janka 

odpada, zna jej gğos. Jerzy? Nie bňdzie chciağ. Irena? Wykluczone. Pňkğaby z radoŜci). 

- Do jasnej cholery! Uspok·jcie siň z tymi telefonami! 

- OszalağaŜ? 

- Janka? 

- Tak. Sğuchaj. Mam kompletnŃ sklerozň. PrzecieŨ ja do ciebie po co dzwoniň, zupeğnie 

zapomniağam. Czy ty przypadkiem nie masz coŜ zielonego? 

- Mam. Asparagus w doniczce. 

- Idiotka. Na szyjň. Idň na przyjňcie w tej czarno zielonej kiecce i brakuje mi czegoŜ 

zielonego na szyjň. BoŨe, juŨ muszň iŜĺ. MoŨe coŜ masz. 

- A masz takŃ zielonŃ bğyszczŃcŃ broszkň. ZawieŜ jŃ na czymkolwiek. 

- JesteŜ genialna. 

- CzeŜĺ. 

- Sğucham. 

- Centrala? 

- Tak! 

- Kto m·wi? 

- Honorata. 



- Osiemnastka siň nie zgğosiğ. 

- Osiemnastka jest spalony. ChodzŃ za nim. 

- Rany boskie. Szef o tym wie? 

- Szef wie wszystko. I skoŒczcie te cholerne telefony. 

- Dlaczego? 

- Szef zarzŃdziğ ciszň w eterze. 

- A co z ludŦmi? Wszyscy sŃ na miejscu. Na razie dağem ich do patynowania. 

- MoŨna patynowaĺ! Tylko przestaŒcie tyle gadaĺ! 

- Tak jest. 

[z filmu ĂLekarstwo na miğoŜĺò] 

ǃ 
2021-01-13 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5272 

Tvn24bis ï Fakty ï Piotr KraŜko 

 

Polska ï 9 053 nowych zakaŨonych. 481 zmarğo. 

 

PK: ï ézaszczepionych ponad 330 tysiňcy. 

Krzysztof Sk·rzyŒski: ï éNie ma wŃtpliwoŜci, Ũe szpitale mogğyby szczepiĺ szybciej 

i sprawniej, bo moŨliwoŜci sŃ znacznie wiňksze niŨ liczba dostňpnych w Polsce szczepionek. 

Jest limitowana, bo Unia kupuje szczepionki wsp·lnie i dzieli je proporcjonalnie do liczby 

mieszkaŒc·w danego kraju. DziŜ tego ominŃĺ siň nie daé  

Tempo szczepieŒ 

ťr·dğo: ourworldindata.org 

Liczba podanych dawek szczepionki na 100 mieszkaŒc·w: 

Italia ï 1,32 

Hiszpania ï 1.04 

Polska ï 0,82 

Dojczland ï 0,82 

Francja ï 0,29 

KS: ï Hiszpania i Italia szczepiŃ wszystkimi szczepionkami, kt·re otrzymujŃ. Wiele 

kraj·w przyjňğo strategiň, w tym Polska, p·ğ na p·ğ. To znaczy, p·ğ kaŨdej dostawy trafia do 

punkt·w szczepieŒ, p·ğ zostaje w chğodniach i zn·w pada pytanie: Po co? Ta poğowa byğa 

rezerwŃ na wypadek, gdyby w pewnym momencie dostawy z jakiegoŜ powodu stanňğyé 

Liczba 30 szczepionek [to znaczy 5 fiolek, nawet nie jeden pakiecik firmowy, w kt·rym 

jest 15 fiolek] tygodniowo na jeden punkt szczepieŒ (moŨna zaszczepiĺ w tygodniu 30 os·b). 

Tygodniowo cağy czas przylatuje do Polski 360 tysiňcy dawek, tylko 180 tysiňcy trafia do 

punkt·w szczepieŒ, tych punkt·w bňdzie trochň ponad 6 tysiňcy, dlatego wychodzi jedynie po 

30 szczepionek tygodniowo. [Tu juŨ po r·wno kaŨdy punkt szczepieŒ]. 

éOsoby 80+ pojutrze mogŃ siň juŨ zapisywaĺ na szczepienia, przez tydzieŒ mogŃ to robiĺ 

tylko oni, bo sŃ najstarsi i muszŃ mieĺ komfort. [O tym komforcie starzy siň przekonajŃ]. Od 22 

stycznia jednak na swoje szczepienie mogŃ siň juŨ zapisywaĺ wszyscy miňdzy 70 a 79 rokiem 

Ũycia. Szczepienia obu tych grup ruszŃ 25-go. 

Od piŃtku kaŨdy niezaleŨnie od wieku moŨe siň zarejestrowaĺ jako chňtny do szczepienia 

na tym portalu pacjenta: pacjent.gov.pl gdy przyjdzie jego kolej, zostanie o tym 

poinformowanyé Krzysztof Sk·rzyŒski, Fakty. 

PK: ï Wiele kraj·w Europy zapowiedziağo, Ũe lockdown moŨe potrwaĺ do koŒca lutego i 

dğuŨejé dla wielu przedsiňbiorstw to bankructwoé 

Paweğ Pğuska: ï énie tylko oni mimo zakaz·w postanowili otworzyĺ lokalé Na poczŃtku 

tygodnia gğoŜno teŨ byğo o tych wydarzeniach z Cieszyna. WğaŜciciele nie ŨağujŃ. 

Tomasz Kwiek, restauracja ĂU trzech braciò w Cieszynie: ï W piŃtek i sobotň zrobiliŜmy 

obr·t, kt·ry wczeŜniej robiliŜmy dwa tygodnie. Te dni zmieniğy bardzo wiele. 

Konstytucja Art. 22. 



Ograniczenie wolnoŜci dziağalnoŜci gospodarczej jest dopuszczalne  tylko w drodze 

ustawy i tylko ze wzglňdu na waŨny interes publiczny. 

PP: ï Ustawy nie ma. Jest rozporzŃdzenie. WolŃ walczyĺ przed sŃdem o swoje prawa niŨ 

upaŜĺ. Zwğaszcza Ũe dla wielu z nich upadğoŜĺ to dopiero poczŃtek problem·w. 

Adam Abramowicz, rzecznik mağych i Ŝrednich przedsiňbiorstw: ï JeŨeli byğaby to sp·ğka 

z ograniczonŃ odpowiedzialnoŜciŃ, to gdy komornik przychodzi i licytuje z majŃtku sp·ğki, a w 

przypadku, kiedy siň prowadzi jako osoba fizyczna, to z majŃtku osobistego, nawet utrata 

mieszkaŒ. 

 

PK: ï Wilki w BiağowieŨy [chodzŃ po ulicach miejscowoŜci i zagryzajŃ psy, kotyé] 

 

Dariusz Prosiecki: ï éMijajŃ dokğadnie dwa lata od tych tragicznych wydarzeŒ 

[zab·jstwo Pawğa Adamowicza w GdaŒsku]. WciŃŨ nie wiadomo, kiedy w tej sprawie 

usğyszymy wyrok. Co wiňcej, nie wiemy nawet, kiedy ruszy procesé 

 

Marcin Wrona: ï éWczoraj Izba Reprezentant·w zwr·ciğa siň do wiceprezydenta Mika 

Penceôa z proŜbŃ o odsuniňcie Donalda Trumpa ad wğadzy na podstawie 25 poprawki do 

konstytucji, ale wiceprezydent w odpowiedzi napisağ, Ũe takie dziağanie nie jest w interesie 

paŒstwaé Izba Reprezentant·w 4 godziny temu rozpoczňğa prace nad impiczmentem. Za 

postawieniem prezydenta w stan oskarŨenia bňdŃ gğosowali zapewne wszyscy demokraci, ale 

doğŃczy teŨ do nich od kilku do kilkunastu republikan·w. Tak dziŜ wyglŃda wnňtrze budynku 

Kongresu ï setki Ũoğnierzy z gwardii narodowej koczujŃ [ŜpiŃ] na korytarzach. Pozostağe 

oddziağy rozmieszczone sŃ wok·ğ Kapitolu. FBI informuje o coraz groŦniej brzmiŃcych planach 

uzbrojonych boj·wek. Okazuje siň, Ũe napastnicy szturmujŃcy Kapitol tydzieŒ temu, mieli 

miňdzy innymi dokğadne plany tuneli ğŃczŃcych wszystkie budynki amerykaŒskiego Parlamentu. 

Marcin Wrona, Fakty, Waszyngton. 

 

PK: ï Wedğug najczarniejszych scenariuszy dzienna liczba zakaŨeŒ w Wielkiej Brytanii 

moŨe dojŜĺ do 250 tysiňcy. Ameryka juŨ teraz jest na tym etapie. Ostatnie godziny byğy tam teŨ 

najtragiczniejsze, jeŜli spojrzeĺ na statystyki zgon·w. Tylko jednego dnia zmarğo niemal cztery i 

p·ğ tysiŃca os·b. 

Katarzyna SğawiŒska: ï Tymczasowa kostnica niedaleko Londynu. Podobnych w cağej 

Anglii jest juŨ kilka. W szpitalnych brakuje miejsc dla ofiar koronawirusa. 

Maciej Woroch, Londyn: ï Zn·w trzeba byğo uruchomiĺ londyŒski szpital tymczasowy 

Najtingel, by odciŃŨyĺ szpitale w stolicy. LeŨy w nich teraz ponad 8 tysiňcy chorych na Covid-

19. Ponad tysiŃc z nich na intensywnej terapii. Dziennie przez koronawirusa umiera na wyspach 

ponad tysiŃc os·b, a wirusolodzy i lekarze ostrzegajŃ, Ũe najgorsze dopiero przed nami, bo 

wedğug najczarniejszych scenariuszy liczba zakaŨeŒ moŨe niedğugo wzrosnŃĺ nawet do 250 

tysiňcy dziennie. 

[é] 

[Fakty podajŃ wiele, ale milczŃ o sytuacji w Polsce, wolŃ m·wiĺ o dw·ch wilkach 

w BiağowieŨy. CzyŨby zmowa milczenia zawarta z rzŃdem? A w Polsce sytuacja jest gorsza niŨ 

w listopadzie. Wiňc mogň w ciemno dopisaĺ, Ũe szpitale przepeğnione, brakuje lekarzy, 

pielňgniarek, ratownik·w. Karetki bğŃkajŃ siň miňdzy szpitalami w poszukiwaniu wolnego 

ğ·Ũka. Nie ma gdzie przechowywaĺ zwğok, a rodziny czekajŃ po dwa tygodnie na pogrzeb. 

Ministerstwo zdrowia gubi siň nawet w podawaniu statystyk zakaŨonych]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Porozmawiajmy. Wiem, Ũe pan tam jest. Proszň nie udawaĺ, Ũe to siň nie dzieje. Bňdň tu 

przychodziğ co kilka dni. Musimy pogadaĺ. PrzecieŨ ja chcň panu pom·c. Proszň otworzyĺ. 

Bňdň tak pukağ. Proszň podejŜĺ do drzwi. Wiem, Ũe pan tam jest. Niech pan pomyŜli o sŃsiadach. 

Mam list do pana. Sugerujň, Ũeby pan go przeczytağ. 

--- CzeŜĺ czğonie. 

- CzeŜĺ gamonie. 

- Co ty tu? 



- NiewaŨne. 

- Kto ci drze japň pod drzwiami? 

- Nie tw·j interes. 

- Nie tw·j interes? But zawiŃŨ, bo rozwalisz sobie ten gğupi ğeb. 

- Ale dziŜ upağ. 

- IŜĺ, ciŃgle iŜĺ, w stronň sğoŒca. KtoŜ siň wprowadza po Kliknerach. 

- Mistrzynio dedukcji siň znalazğ. 

- Panowie. Gdzie znajdň pana Kastawsona? 

- No. Nie znamy. 

- DŨon Gastawson? 

- Tak. 

- Ten Ŝmierdziel i przydupas Gastawson? 

- Widziağ go pan? 

- To dziwak. Przypağ. Krňci siň po tip-barach, gdzie rozbierajŃ siň mňŨczyŦni. Ale tylko 

wtedy, gdy weŦmie lekarstwa. Bez nich moŨe byĺ wszňdzie. Wğ·czyĺ siň, gadaĺ do drzew. Pan 

mi wierzy, to niebezpieczny goŜĺ. Wszczyna b·jki. Mam racjň? 

- Ale widziağ go pan? 

- Nie. 

- Ja chyba byĺ moŨe, nie. Nie. 

- W takim razie proszň mu przekazaĺ, Ũeby skontaktowağ siň ze Sznajderem. To ja. To 

bardzo waŨne. 

- Powiemy mu. 

- Pan uwaŨa. ślisko, co? 

- O w mordň. 

- Jezusie. Mňski striptis? Kretyn. 

[z filmu ĂDwaj zgryŦliwi tetrycyò] 

ǃ 
2021-01-14 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5407 

Tvn24bis ï Fakty ï Piotr KraŜko 

I Polska, i Ŝwiat Ũyje nadziejŃ, jakŃ dajŃ szczepionki. Od jutra kaŨdy z nas bňdzie m·gğ 

zapisaĺ siň na szczepienie, a dojdzie do niego stosownie do obecnoŜci w okreŜlonej grupie. 

Zaszczepienie wszystkich w grupie pierwszej bňdzie jednak o wiele wiňkszym wyzwaniem niŨ 

to, z kt·rym sğuŨba zdrowia mierzy siň teraz. 

Krzysztof Sk·rzyŒski: ï é15 stycznia rejestracja senior·w 80+. OkaŨe siň, czy system 

informatyczny wytrzymuje. Za tydzieŒ 22 stycznia dzwoniĺ i zapisywaĺ zacznŃ siň seniorzy po 

siedemdziesiŃtce (70+). A za 11 dni 25 stycznia okaŨe siň, czy to wszystko dziağa, czy teŨ 

dobrze wyglŃda tylko w zapowiedziach. 

MoŨliwoŜci punkt·w szczepieŒ ï 3,7 miliona miesiňcznie. 

Realna liczba wykonanych szczepieŒ ï 1 milion miesiňcznie. 

Italia, Hiszpania, Stany Zjednoczone ï cağa dostawa ï do punkt·w szczepieŒ. 

Od jutra kaŨdy dorosğy bez wzglňdu na wiek moŨe siň zapisaĺ ï pacjent.gov.pl ï jako 

chňtny do szczepienia, gdy przyjdzie jego pora, dostanie takŃ informacjň. Krzysztof Sk·rzyŒski, 

Fakty. 

 

PK: ï Od wtorku kilkudziesiňciu policjant·w poszukiwağo 13-letniej Patrycji z Bytomia. 

KilkanaŜcie godzin p·Ŧniej znaleziono jej ciağo. Zmarğa od ran zadanych noŨem. Do zab·jstwa 

przyznağ siň 15-letni chğopaké 

 

PK: ï Donald Trump jest pierwszym prezydentem w historii, kt·rego Kongres dwukrotnie 

postawiğ w stan oskarŨenia. To nie oznacza odwoğania z urzňdu, bo o tym musiağby zdecydowaĺ 

Senat, a ten tego nie zrobi zapewne przed koŒcem kadencjié 

éw amerykaŒskiej stolicy bňdzie 20 tysiňcy Ũoğnierzy gwardii narodowejé 

 



PK: ï éDziŜ odwoğany z funkcji zostağ przewodniczŃcy Krajowej Rady SŃdownictwa, 

Leszek Mazur. Wedğug niego powodem moŨe byĺ to, Ũe ujawniğ marnotrawstwo pieniňdzy 

w KRSé 

 

PK: ï Epidemia nie jest jedynym powodem do zmartwieŒ w naszej sğuŨbie zdrowia. 

W bardzo trudnej sytuacji jest psychiatria dzieciňca, a niemal kaŨdego dnia kilkoro dzieci 

w Polsce usiğuje popeğniĺ samob·jstwoé 

[Zawile to relacjonujŃ, ale najwyraŦniej w Senacie nie przeszğa poprawka o przekazaniu 80 

milion·w zğotych na psychiatriň dzieciňcŃ. W relacji gğ·wnie chodzi o to, Ũe przeciw 

przekazaniu gğosowali senatorowie lekarze z PiS: Magdalena Budner, Grzegorz Czelej, Dorota 

Czudowska, Stnisğaw Karczewski, Waldemar Kraska, Bogusğawa Orzechowska, Rafağ ślusarz ï 

bo budŨet nie jest z gumy. Sejm ma ten bğŃd poprawiĺ]. 

Maciej B·br, szpital kliniczny im. J·zefa BabiŒskiego w Krakowie: ï Mğody czğowiek, 

kt·ry potrzebuje wsparcia, ma, nawet dzisiaj, sto kilometr·w do najbliŨszego punktu, a i tak 

musi czekaĺ na uzyskanie pomocy w kolejce. 

Renata SzredziŒska, fundacja Ădajemy dzieciom siğňò: ï Nasze szpitale nie majŃ ğ·Ũek, nie 

majŃ personelu, sŃ wojew·dztwa, gdzie w og·le nie ma oddziağ·w psychiatrycznych dla dzieci i 

mğodzieŨy. Czyli jeŨeli dziecko musi byĺ hospitalizowane, to jest wywoŨone daleko od swojego 

domu, daleko od rodziny. 

 

Paweğ Pğuska: ï épozew grupowy przeciwko paŒstwué 

Jacek Dubois, adwokat, peğnomocnik przedsiňbiorc·w: ï éto sŃ hotele, biura podr·Ũy, 

piloci wycieczek i wszystkie tego typu pokrewne dziağalnoŜci szeroko zwiŃzane z branŨŃ 

turystycznŃé 

Tomasz Prusak, pensjonat Mağopolanka w Krynicy-Zdroju: ï Albo dostaniemy mandat, 

ale zarobimy pieniŃdze, albo nie dostaniemy i nie bňdziemy mieli pieniňdzy na chleb. 

 



ANTIDOTUM  DNIA  

- Dziadku. 

- Nie wolno ci tu wchodziĺ, grzebaĺ. 

- Chcň wiedzieĺ. 

- JesteŜ doŜĺ duŨy, by poznaĺ naszŃ historiň. Zaczynamy. Byğ rok 1832. Noc, jak ta. 

Charles Karol byğ ostatnim sygnatariuszem Deklaracji NiepodlegğoŜci. Byğ teŨ czğonkiem 

tajnego stowarzyszenia ï mason·w. Wiedziağ, Ũe umiera. Obudziğ wiňc tajemnego i kazağ wieŜĺ 

siň do Biağego Domu. Chciağ rozm·wiĺ siň z prezydentem. 

- Udağo mu siň? 

- Nie. Tamtego wieczoru prezydenta nie byğo w domu. Charles Karol skrywağ tajemnicň. 

Powierzyğ jŃ jedynej osobie, kt·ra byğa z nim w chwili Ŝmierci ï dziadkowi mego dziadka, 

Tomasowi Gejtsowi. 

- O czym mu powiedziağ? 

- O skarbie. Wiňkszym niŨ moŨna sobie wyobraziĺ. W ciŃgu wiek·w walczyli o niego 

faraonowie, cesarze. Wraz ze zmianŃ wğaŜcicieli skarb siň powiňkszağ, aŨ w koŒcu zniknŃğ. 

OdnaleŦli go pod ŜwiŃtyniŃ Salomona w Jerozolimie rycerze jednej z wypraw krzyŨowych. 

SŃdzili, Ũe na skarb tak wielki nie zasğuguje Ũaden czğowiek, nawet kr·l. Templariusze, bo tak 

nazwali siň ci, kt·rzy chronili skarbu, ukryli go w Europie. P·Ŧniej zostağ z niej wywieziony. 

Zajňğa siň nim amerykaŒska loŨa masoŒska. W czasie amerykaŒskiej wojny o niepodlegğoŜĺ 

skarb ponownie ukryto. Masonami byli wtedy Waszyngton, Franklin ié Chcieli mieĺ pewnoŜĺ, 

Ũe Brytyjczycy nie zagarnŃ skarbu. Pozostawili wiňc wskaz·wki prowadzŃce do jego ukrycia 

czytelne tylko dla wybranych. Po latach pozostağa jedna jedyna wskaz·wka. Charles Karol 

przekazağ jŃ Tomasowi Gejtsowi: Tajemnicň kryje Charlot. 

- Czyli kto? 

- Nawet pan Karol nie wiedziağ. Masoni pozostawili teŨ swoje symbole: piramidň, 

wszystko widzŃce oko ï znaki Templariuszy, straŨnik·w skarbu. PrzemawiajŃ do nas. śmiejŃ siň 

z nas. 

[z filmu ĂSkarb narod·wò] 

ǃ 
2021-01-15 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5480 

Tvn24bis ï Fakty ï Piotr KraŜko 

O p·ğnocy ruszyğy powszechne juŨ zapisy na szczepienia i od razu chciağy z tego 

skorzystaĺ dziesiŃtki tysiňcy os·b. To Ũe chcemy siň szczepiĺ, to dobrze. Gorzej, Ũe nie dzieje 

siň to tak szybko, jak byŜmy chcieli. Akurat dzisiaj teŨ Pfizer poinformowağ, Ũe czasowo 

zmniejsza dostawy szczepionek. 

Arleta Zalewska: ï éTo zdjňcia zrobione dziŜ rano w Ğodzi przed jednym z punkt·w 

szczepieŒ. Niestety, nie wszystkim udağo siň dziŜ tu zarejestrowaĺ. Limit rejestrowy w kaŨdym 

punkcie szczepieŒ w cağym kraju to 30 dawek. Czyli tygodniowo to 180 tysiňcy os·b 

zaszczepionych w cağym kraju. A tylko do tej konferencji chňtnych do szczepieŒ senior·w 

zarejestrowağo siň ponad 127 tysiňcy. 

Pan przed punktem szczepieŒ: ï M·wi siň, Ũeby przychodziĺ siň szczepiĺ, p·ğ nocy nie 

przespaliŜmy, w ogonku 2 godziny staliŜmy, 20 os·b i koniec rejestracji. 

AZ: ï Na szczňŜcie kilka godzin p·Ŧniej zjawili siň urzňdnicy z herbatŃ i gotowoŜciŃ do 

pomocy: po pierwsze, w rejestracji przez Internet, po drugie, przez infoliniň 989 i w koŒcu po 

trzecie, zdobycie informacji, gdzie w innych punktach w Ğodzi moŨna siň jeszcze zarejestrowaĺ. 

Starsza pani z kubkiem plastikowym z herbatŃ przed punktem szczepieŒ: ï Gdzie tylko nas 

za tego, to bňdziemy jechali. Bo jesteŜmy, z tego juŨ nie zrezygnujemy. 

AZ: ï W GdaŒsku, Tarnowie czy Bolesğawcu lekarze sami tworzyli listy rezerwowe. 

I senior·w, kt·rzy zjawili siň dziŜ, zapisywali na kolejne wolne terminy w marcu, a nawet 

w kwietniu. 

Pan: ï 16 marca na 17:30. 

AZ: ï épowodem ograniczeŒ dostawy szczepionek do cağej Europy, sŃ zmiany w jednej z 

fabryk, kt·re majŃ prowadziĺ do zwiňkszenia produkcji. 



[Nieprawda]. 

Do dziŜ w Polsce zaszczepiğo siň ponad 410 tysiňcy os·b. Arleta Zalewska, Fakty. 

[Mam 88 rok. Bňdň siň szczepiğ po medykach w pierwszej kolejnoŜci. Ogarnia mnie 

niepok·j, jak to bňdzie. Tyle krytyki sğyszymy. 15 stycznia o 0,05 zadzwoniğem pod 989, ale nie 

byğo sygnağu. Zajrzağem na pacjent.gov.pl ï przerwa techniczna. O 2:30 zn·w zadzwoniğem pod 

989. Dziağağo. Wysğuchağem szeregu informacji, miňdzy innymi: JeŜli urodziğeŜ siň w roku 1941 

lub wczeŜniej, wciŜnij 1. Potem czekağem na rozmowň z konsultantem. Niedğugo. Miğa pani 

zapisağa m·j pesel i numer telefonu, jaka miejscowoŜĺ ï Warszawa ï a nastňpnie zaproponowağa 

szczepienie w Wojskowym Instytucie Medycznym na ul. ŧwirki i Wigury 1c w dniu 27 stycznia 

o godzinie 11:15. Z zachwytem przyjŃğem. Potem jeszcze o 9:30 powt·rzyliŜmy to dla Ũony. 

CzekaliŜmy dğuŨej. Byğy komunikaty: jesteŜ osiemdziesiŃty w kolejce, potem parň razy: jesteŜ 

ponad 30 w kolejce, jeŜli chcesz, Ũeby konsultant oddzwoniğ w p·Ŧniejszym terminie, wciŜnij 5. 

Nie chcieliŜmy. Po jakimŜ czasie zgğosiğa siň pani, zapisağa co trzeba, zaproponowağa 1 lutego. 

Czyli ten etap odbyğ siň nadspodziewanie ğatwo]. 

 

PK: ï RzŃd zapewnia, Ũe pomoŨe w pokryciu strat, jakie ponoszŃ teraz przedsiňbiorstwa, 

ale wielu z nich przekonuje, Ũe nie jest juŨ w stanie czekaĺé 

Paweğ Pğuska: ï Ten bunt, bo tak trzeba o nim m·wiĺ, narasta. Bunt przedsiňbiorc·w, 

kt·ry wyglŃda tak [zdjňcie serwowania obiad·w]. 

Ewelina GoŒcz, restauracja ĂCzary garyò w GdaŒsku: ï Nie boimy siň, poniewaŨ Ũadna 

pomoc ze strony rzŃdu, jeŜli chodzi o tarcze antykryzysowe, nas nie dotyczy. 

PP: ï Mimo zakaz·w i pandemii otwierajŃ bŃdŦ planujŃ otwarcie stok·w [w g·rach z 

trasami zjazdowymi dla narciarzy], majŃ teŨ ruszyĺ na poğudniu hotele, pensjonaty, choĺ dziŜ 

przedsiňbiorcy mogli usğyszeĺ, Ũe wğaŜnie rusza kolejna tarcza pomocy, Ũe mogŃ liczyĺ w sumie 

na 35 miliard·w zğotych. Po zğoŨeniu wniosku, zgodnie z zapowiedziŃ pieniŃdze powinny siň 

pojawiĺ u przedsiňbiorcy w ciŃgu dw·ch dni. Polski Fundusz Rozwoju bňdzie teŨ pokrywağ do 

70% strat powstağych w wyniku pandemii, co wicepremier obrazowo przedstawiğ tak: 

Gowin: ï JeŨeli dziŜ strata takiego hotelu wyniesie na przykğad 100 tysiňcy w danym 

miesiŃcu, to przelejemy na konto takiego hotelu 70 tysiňcy bezzwrotnej subwencji. 

PP: ï Ale to wszystko dopiero bňdzie, a wiele firm jest juŨ pod wodŃé I tak nie kaŨdy 

moŨe liczyĺ na pomoc. Wielu branŨ po prostu nie ujňto w spisach: nie ma tam teŨ takich 

przedsiňbiorc·w, jak ci z GdaŒska i Koszalina. 

Bartğomiej Karaszewicz, restauracja ĂJunga cocktailsfoodò w GdaŒsku: ï Proszň mi 

powiedzieĺ, co mam zrobiĺ jako przedsiňbiorca, kt·ry siň na tarczň teraz nie ğapie? Co ja mam 

do stracenia? 

PP: ï Ten kto otworzyğ sw·j biznes na poczŃtku zeszğego roku, automatycznie wypada z 

listy pomocowej. To nie jedyny problem i nie tylko rzŃdu. Jest strach, gdy to wszystko ruszy 

mimo pandemiié 

 

PK: ï éw niedzielň moŨe byĺ nawet minus 25 stopnié 

Jan Bğaszkowski: ï Tň zimň w cağej Polsce juŨ widaĺ i sğychaĺ. A teraz bňdzie teŨ zimň 

czuĺ. W Biağymstoku i na cağym Podlasiu tradycyjnie najzimniej, Nad ranem temperatura spadğa 

poniŨej minus 10 stopni. A w tym czasie na poğudniu, to zdjňcia z przeğňczy Okraj w Sudetach 

spadğo nawet 50 cm Ŝniegué Wystarczyğo ledwie kilka stopni poniŨej zera, by poniŨej poziomu 

gruntu zaczňğy siň problemy. W Warszawie na ulicy JagielloŒskiej pňkğa rura ciepğownicza, 

woda podmyğa grunt, w kt·rym zapadğ siň autobusé 

 

PK: ï JeŨeli ktoŜ bňdzie oferowağ szczepienie w domu za dodatkowŃ opğatŃ, proszň w to 

nie wierzyĺ. Szczepienia sŃ darmowe. Oferta przyspieszonej rejestracji w kolejce do 

zaszczepienia 200, 300 zğotych to teŨ oszustwoé ĂBez wychodzenia z domu, bez fizycznej 

wizyty w szpitalu i laboratorium, [zaŜwiadczenie] negatywny wynik testu na Covid-19ò. 150 

zğotych. 

 

Howard Catton, Miňdzynarodowa Rada Pielňgniarek: ï W Stanach Zjednoczonych 93% 

pielňgniarek zgğasza problemy ze stresem. A w Hiszpanii na przykğad 80% pielňgniarek cierpi z 



powodu lňku i depresji. Mamy dowody, Ũe walka z koronawirusem spowodowağa masowŃ 

traumatyzacjň pielňgniarek na cağym Ŝwiecie. 

Marek Nowicki: ï éLňki, wypalenie zawodowe, depresja, zesp·ğ stresu pourazowego ï sŃ 

wywoğane nie tylko takŃ fizycznie ciňŨkŃ pracŃ, ale teŨ ogromnym stresem zwiŃzanym 

z nieustannym kontaktem z umierajŃcymi pacjentami, kt·rym nie udağo siň pom·cé 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Dalej, wspaniağa. 

- Jak radzi sobie Roben? 

- Zawsze zwyciňŨa. 

- Nigdy nie pokonağ Richarda. 

- Panienko, Silion. TaŒczŃce grubasy, taŒczŃce chudzielcy. Tak ich nazywamy. Tacy sŃ. 

ZwyciňŨyğem. 

- Tu Michel Woton. Zostağem pana PejdŨa? 

- Kt·rego? 

- Obydwu. 

- Proszň. WejdŦ. 

-  Jestem Walter, a to Oliver. A ty jesteŜ naszym kuzynem. 

- Tak. To ja. 

- WidzieliŜmy ciň, kiedy miağeŜ p·ğ roku. 

- Zjedz ciasto. 

- Pyszne. To wy? 

- Tak. To znaczy odgadğeŜ, Ũe ja jestem mniejszy. 

- Ile radioodbiornik·w. 

- Z naszego dzieciŒstwa. ChciağbyŜ posğuchaĺ? Musi siň rozgrzaĺ. O co chciağeŜ nas 

spytaĺ? 

- Mam pytanie. Interesujň siň historiŃ, zwğaszcza rodziny. Tylko wy pamiňtacie tamte 

czasy. 

- Tak. 

- Moja babka. 

- Sylwia. 

- Zastanawiağem siň, co stağo siň z jej siostrŃ, Anne? 

- Byğa aktorkŃ. WystŃpiğa w paru filmach. Grağa przyjaci·ğki, nauczycielki. To ona. Byğa 

najstarsza. Adoptowana. Wistensowie rozpaczliwie pragnňli dziecka. MyŜleli, Ũe siň nie 

doczekajŃ, wiňc jŃ przygarnňli. A potem przyszğy ich wğasne. Wszyscy byli bardzo zŨyci. 

- MyŜlağeŜ, Ũe nie zagra? Poszukam czegoŜ odpowiedniego. 

- Co siň z niŃ stağo? Powiedzcie. 

- Nie zawsze trzeba wracaĺ do przeszğoŜci. 

[ z filmu ĂAngielski pacjentò] 

ǃ 
2021-01-16 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5480 

Tvn24bis ï Fakty ï Piotr Marciniak 

Ostry atak zimy, tym bardziej niebezpieczny, Ũe zdŃŨyliŜmy siň od niej odzwyczaiĺ. 

Zawieje i zamiecie, Ŝliskie drogi, coraz wiňcej jest wypadk·w na drogach. PňkajŃ rury 

ciepğownicze, z tego powodu marznŃ mieszkaŒcy nieogrzewanych mieszkaŒ, a najbardziej 

marznŃ bezdomni. 

- W Tatrach trzeci stopieŒ zagroŨenia lawinowegoé Po poğudniu ŜnieŨyca nadciŃgnňğa 

nad Warszawňé  

 

PM: ï RzŃd wstrzymuje transport do szpitali 330 tysiňcy szczepionek dla grupy zero ï 

medyk·w, do czasu aŨ firma Pfizer przedstawi nowy harmonogram dostaw. Termin rozpoczňcia 

szczepieŒ grupy pierwszej, czyli senior·w nie jest wedğug rzŃdu zagroŨony. Podobnie jak 

szczepienia drugŃ dawkŃ tych, kt·rzy dostali juŨ pierwszŃ. 



Katarzyna G·rniak: ï époniedziağkowa dostawa szczepionek do Polski bňdzie mniejsza o 

40%. Mniej dawek dostanŃ wszystkie unijne kraje. To dlatego Ũe Pfizer zwiňksza moce 

przerobowe swojej belgijskiej fabryki. Mniej szczepionek przez najbliŨszy tydzieŒ oznacza 

niemal podwojenie produkcji juŨ od poğowy lutegoéDo dziŜ zarejestrowağo siň z grupy 80+ 

280 000 os·bé W pierwszej dobie moŨliwoŜci zgğaszania chňci zaszczepienia w przyszğoŜci 

zrobiğo to juŨ 1 100 000 os·b poniŨej 70 lat. Gdy przyjdzie kolej na szczepienie, zapisani 

dostanŃ od razu skierowanie. Niezapisani bňdŃ musieli poczekaĺ. 

[Pfizer zmniejsza dostawy do Europy i wysyğana szczepionki na inne kontynenty. ŧadnych 

skierowaŒ nie bňdzie, przyjdŃ SMS-y z terminem i miejscem szczepienia]. 

 

PM: ï Historyczny wyczyn ï K2 zdobyty zimŃ. Zrobili to szerpowie Nepalczycy. 

 

PM: ï Liczba zmarğych os·b zakaŨonych Covidem wzrosğa juŨ na Ŝwiecie do 2 milion·w. 

W Polsce od poczŃtku pandemii zmarğo ponad 33 tysiŃce. NajŜwieŨsze dobowe dane m·wiŃ o 

369. Pandemia nie ustňpujeé 

[W Polsce dwa miliony zakaŨonych Covid-em bňdzie juŨ 19 marca! A liczba zmarğych do 

tego dnia w Polsce osiŃgnie 48 807 os·b]. 

Monika Krajewska: ï Legendarny stadion Dodgers-·w zamieniony w gigantyczne centrum 

szczepieŒ. Codziennie dawkň preparartu bňdzie otrzymywağo tu 12 tysiňcy ludzi. To walka z 

czasem, bo Amerykanie juŨ wiedzŃ, Ũe do marca brytyjski wariant koronawirusa bňdzie u nich 

dominujŃcym, Ũe zarazi siň znacznie wiňcej ludzi. 

éstale okoğo 16 tysiňcy zajňtych ğ·Ũeké W tych statystykach jesteŜmy w pierwszej 

piňtnastce na Ŝwiecie. 

W Europie najpowaŨniej wyglŃda sytuacja w Wielkiej Brytanii, choĺ Brytyjczycy szczepiŃ 

siň w bardzo dobrym tempieé 

Boris Johnson, premier Wielkiej Brytanii: ï Widzimy rosnŃce ryzyko pojawienia siň 

nowych wariant·w wirusa, przywiezionych z zagranicy. Musimy podjŃĺ kolejne kroki, by je 

powstrzymaĺ. Od poniedziağku zamykamy wszystkie korytarze podr·Ũne. 

Italianie teŨ przedğuŨajŃ czas obowiŃzywania twardych restrykcji, mimo wyraŦnego 

zmňczenia spoğeczeŒstwa. Naukowcy ostrzegajŃ, Ũe za chwilň sytuacja moŨe zn·w wymknŃĺ siň 

spod kontrolié 

 

PM: ï Ostry sp·r w nowej KRS. Rada mocno wspierağa wğadze, gdy ta walczyğa z 

sňdziami, jednak teraz mocno siň podzieliğa. Poszğo o pieniŃdze. Opozycja m·wi o pazernoŜci 

i bezkarnoŜci nie tylko w KRS. Karň poni·sğ ten, kto najwiňcej ujawniğ. 

Leszek Mazur, odwoğany z funkcji przewodniczŃcego nowej Krajowej Rady 

SŃdownictwa: ï Nie m·wiğem o pazernoŜci. Ja siň ograniczyğem do fakt·w. 

[é] 

PM: ï Donald Tusk deklaruje, Ũe gdy skoŒczy siň jego kadencja szefa Europejskiej Partii 

Ludowej, nie bňdzie unikağ politycznej aktywnoŜci w Polsce i przed wyborami zrobi wszystko, 

by wygrağa opozycjaé 

Donald Tusk: ï Od rana do wieczora telewizja publiczna dba o to, Ũeby Polacy o mnie nie 

zapomnieli. Ci, kt·rzy Ŝwiadomie organizujŃ paŒstwo, jego urzňdy, prokuraturň i media 

publiczne do niszczenia przeciwnik·w politycznych, powinni odpowiadaĺ i bňdŃ w moim 

przekonaniu, bňdŃ takŨe odpowiadaĺ nie tylko politycznie, ale karnie. 

 

Tvn24bis ï 7 DNI - UNIA  ï Maciej Sokoğowski 

- Holenderski premier Mark Ruter ogğosiğ dymisjň swojego rzŃdu. To efekt raportu 

parlamentu, kt·ry wskazuje, Ũe rzŃd jest winny nieuzasadnionego Ŝcigania rodzic·w za 

niesğusznie pobrany zasiğek na dzieci. 

 

- Dotychczasowy premier Estonii, J¿ri Ratas podağ siň do dymisji po skandalu 

korupcyjnym, w kt·rym zamieszani sŃ czğonkowie rzŃdué 

 



- 20 milion·w euro trafi do wojew·dztwa kujawsko-pomorskiego na walkň ze skutkami 

epidemii. Dziňki modyfikacji w unijnych funduszach wojew·dztwo moŨe przeznaczyĺ ponad 3 

miliony euro na wsparcie mağych i Ŝrednich firm. Ponad 2 miliony na wsparcie zdalnej edukacji, 

a prawie 4,5 miliona na sprzňt medyczny. Szpitale w regionie otrzymağy juŨ 158 respirator·w i 

11 w peğni wyposaŨonych karetek. 

 

- 1 stycznia prezydencjň w Radzie Unii przejňğa Portugalia. 

 

Sğownik brukselski ï Prezydencja w Radzie Unii: Co 6 miesiňcy kolejne paŒstwo 

czğonkowskie przejmuje rotacyjnie prezydencjň w Radzie. W tym okresie przewodniczy 

posiedzeniom tej instytucji na wszystkich szczeblach, na posiedzeniach ministr·w oraz 

ambasador·w, pomagajŃc zapewniĺ ciŃgğoŜĺ prac Unii Europejskiej. 

 

MS: ï Portugalia przejmuje prezydencjň po raz czwarty. Ostatni raz, gdy byğa na czele w 

roku 2007 wğaŜnie w stolicy tego kraju przyjňto traktat z Lizbony. Gdy ten traktat wszedğ 

w Ũycie, znacznie zmalağa rola prezydencji. Przedstawiciel tego kraju automatycznie na p·ğ roku 

stawağ siň przewodniczŃcym Rady Europejskiej oraz reprezentowağ Radň na arenie 

miňdzynarodowej. Traktat z Lizbony wprowadziğ nowe funkcje: szefa Rady Europejskiej oraz 

szefa unijnej dyplomacji. StŃd prezydencja na tym polu moŨe wykazaĺ siň mniej. Ale wciŃŨ kraj 

przewodniczŃcy Radzie Unii, prowadzi negocjacje, moŨe wpğywaĺ na tempo oraz kolejnoŜĺ 

spraw, jakimi bňdŃ zajmowaĺ siň instytucje. 

2021 ï Portugalia potem Sğowenia 

2022 ï Francja potem Czechy 

2023 ï Szwecja potem Hiszpania 

2024 ï Belgia potem Wňgry 

2025 ï Polska potem Dania 

Ant·nio Costa, premier Portugalii: ï Odbudowa bňdzie oparta na dw·ch filarach: klimat i 

cyfryzacja. To sŃ wielkie szanse dla rozwoju gospodarki europejskiej, chcemy takŨe rozwijaĺ 

filar spoğeczny Unii Europejskiej, by wszyscy w r·wnym stopniu byli w stanie sprostaĺ 

wyzwaniom, jakie niosŃ zmiany klimatyczne i cyfrowe. 

éPiňĺ najwaŨniejszych zadaŒ jakie stojŃ przed UniŃ w tym p·ğroczu: 

5 

- relacje miňdzynarodowe, - spory z TurcjŃ, - sankcje na BiağoruŜ i Rosjň, - relacje z 

Chinami, - lista problem·w w relacjach zagranicznych w ostatnich miesiŃcach tylko 

siň wydğuŨa 

4 

- reforma systemu imigracyjnego to wciŃŨ jeden z temat·w, kt·ry najbardziej dzieli 

rzŃdy Unii. Komisja przedstawiğa we wrzeŜniu nowy pakiet imigracyjny, teraz czas 

na oŨywienie negocjacji, na kt·re w ostatnich miesiŃcach nie byğo czasu 

3 

- Brexit. Pod koniec roku udağo siň podpisaĺ umowň z WielkŃ BrytaniŃ, ale czňŜĺ 

zapis·w pozostağa do ustalenia w kolejnych miesiŃcach. To na czas portugalskiej 

prezydencji przypadnie realizacja umowy i praktyczne uğoŨenie nowych relacji 

z Londynem. 

2 

- Mimo trudnoŜci i gr·Ŧb weta w grudniu udağo siň osiŃgnŃĺ porozumienie 

w sprawie wieloletnich ram finansowych oraz funduszu odbudowy, ale teraz trzeba 

te porozumienia wprowadziĺ w Ũycie. Szczeg·lnie fundusz w wysokoŜci 750 

miliard·w euro wymaga jeszcze ratyfikacji w [wszystkich] parlamentach 

narodowych. PieniŃdze na wsparcie gospodarek w pandemii tak potrzebne takŨe 

Portugalii, mogŃ popğynŃĺ w poğowie roku. 

1 

- Szczepienia. Realizacja unijnej strategii zakupu szczepionek, to wedğug 

portugalskiego premiera, priorytet w tym p·ğ roku. Ten ciňŨar spoczywa jednak w 

duŨej mierze na poszczeg·lnych krajach [?] Unia moŨe wspieraĺ krajowe programy 



szczepieŒ, ale przede wszystkim skupia siň na zapewnieniu jak najwiňkszej liczbie 

dawek i jak najszybszej dystrybucji pomiňdzy paŒstwa Unii. 



Statystyka tygodnia: 

Liczba szczepieŒ na 100 mieszkaŒc·w w Unii Europejskiej 

ťr·dğo: ourworldindta.org (dane z 15 stycznia, 10:20) 

 

Dania ï 2,23 Polska ï 0,98 Grecja ï 0,68 

Italia ï 1,61 Austria ï 0,94 Czechy ï 0.66 

Irlandia ï 1,57 Chorwacja ï 0,93 Belgia ï 0,6 

Hiszpania ï 1,45 Rumunia ï 0,87 Finlandia ï 0,6 

Sğowenia ï 1,42 Sğowacja ï 0,87 Francja ï 0,49 

Litwa ï 1,4 Szwecja ï 0,79 Luksemburg ï 0,46 

Estonia ï 1,12 Ğotwa ï 0,7 Malta ï 0.32 

Dojczland ï 1,01 Portugalia ï 0,69 Holandia ï 0,27 

Wňgry ï 0,99 Cypr ï 0,69 Buğgaria ï 0.25 

świat: 

Izrael ï 24,98 

Zjednoczone Emiraty Arabskie ï 15,45 

Bahrain ï 6,44 

Wielka Brytania ï 4,94 

Stany Zjednoczone ï 3,37 

Unia Europejska ï 0,9 ï 4,3 miliony os·b, czyli nieco mniej niŨ 1% mieszkaŒc·w 

 

W tym momencie na terenie Unii dopuszczone sŃ dwie szczepionki: koncernu Pfizer oraz 

Moderna. Teraz od mocy produkcyjnej tych firm zaleŨy, ile dawek trafia do poszczeg·lnych 

paŒstw Unii. 

Pfizer/BioNTech ï zam·wione przez Uniň ï 300 milion·w dawek 

Moderna ï zam·wione przez Uniň ï 160 milion·w dawek 

 

Przed tygodniem Komisja podpisağa dodatkowy kontrakt z koncernem Pfiser/BioNTech na 

zakup dodatkowych 300 milion·w dawek. 

European Commission, Ursula von der Leyen: ï Innymi sğowy to pozwoli nam podwoiĺ 

liczbň szczepionek Pfizera/BioNTech. Jestem szczeg·lnie zadowolona, Ũe 75 milion·w dawek z 

tego zam·wienia bňdzie dostňpne juŨ w drugim kwartale tego roku, rezta zostanie dostarczona w 

trzecim i czwartym kwartale tego roku. 

[A jak bňdzie dostarczane pierwsze 300 milion·w?] 

 

AstraZeneca ï 29 stycznia dopuszczenie na rynek? ï 400 milion·w dawek 

Johnson&Johnson ï luty dopuszczenie na rynek? ï 400 milion·w dawek 

Unia podpisağa teŨ kontrakty z firmami:  

- Sanofi ï 300 milion·w dawek, 

- CureVac ï 400 milion·w dawek 

- Novavax ï 200 milion·w dawek 

- Valneva ï 60 milion·w dawek 

Tych szczepionek jeszcze nie ma, ale w laboratoriach trwajŃ zaawansowane i obiecujŃce 

prace. Suma dawek podpisanych kontrakt·w jest czterokrotnie wyŨsza niŨ liczba mieszkaŒc·w 

Unii. Ale jak podkreŜla Komisja Europejska, nie chodzi tylko o wielkoŜci zam·wienia, ale teŨ 

fakt, Ũe zakontraktowane szczepionki tworzone sŃ przy uŨyciu r·Ũnych technologii, majŃ inne 

parametry, r·Ũne wymogi co do przechowywania i transportu i mogŃ mieĺ teŨ r·Ũne 

wğaŜciwoŜci. 



Cytat tygodnia: 

Clement Beaun 

Francuski minister do spraw europejskich 

ĂTrudno bňdzie zrozumieĺ, dlaczego po Brexicie wciŃŨ jesteŜmy przywiŃzani do 

czegoŜ w rodzaju ğamanej angielszczyzny. Przyzwyczajmy siň ponownie do 

uŨywania naszych jňzyk·w.ò 

 

W powiňkszeniu: 

Valchon zu Brezit [nie jestem pewien zapisu] ï Takie sğowa usğyszağ od holenderskiego 

celnika jeden z pierwszych kierowc·w, gdy kilka dni temu odebrano mu kanapkň z szynkŃ 

i serem przy wjeŦdzie na teren Unii. Zdarzenie to nagrağa holenderska stacja telewizyjna 

i sytuacja stağa siň symbolem zmian, jakie nastŃpiğy po 1 stycznia. Celnik kanapkň musiağ 

zabraĺ, bo zgodnie z nowymi przepisami nie wolno juŨ wwoziĺ ze sobŃ takich produkt·w jak 

miňso oraz niekt·re owoce i warzywa bez odpowiednich certyfikat·w. Kontrole, formularze 

i zaŜwiadczenia ï to teraz nowa rzeczywistoŜĺ na brytyjskich granicaché 

 

érozwiŃzanie jest nastňpujŃce: Tak dğugo jak dğugo brytyjskie regulacje bňdŃ zgodne 

z tymi na kontynencie, tak dğugo nie bňdzie koniecznoŜci nakğadania taryf celnych. I w tym 

momencie nie ma ani ceğ, ani limit·w iloŜciowych, ale gdyby r·Ũnice w ustawodawstwie 

stawağy siň coraz wiňksze, standardy cağkowicie siň rozjechağy, to wprowadzony zostanie tak 

zwany mechanizm balansujŃcy ï sprawň moŨna poddaĺ pod arbitraŨ i ewentualnie wtedy 

nağoŨyĺ nowe cğaé 

épiszcie do mnie na adres: m.sokolowski@tvn.pl 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Kuba. Jolka. Kuba. Szczerze? Nie. Kuba. Ja juŨ nie wytrzymujň. Musimy zmieniĺ 

sypialnie. Albo w og·le siň stŃd wyprowadziĺ. 

- Sto lat. Sto lat. Niech Ũyjeé 

- Um·wiliŜmy siň. PrzecieŨ urodzin nie obchodzň. Dziňkujň. Dziňkujň. Ho, ho. Nie muszň 

robiĺ Ŝniadania. CoŜ piňknego. 

- No i co? 

- Co? 

- Jest jakaŜ r·Ũnica? 

- W stosunku do czego? 

- Do wczoraj. 

- Nie ma. Ej. Ale bğagam. Nie m·wmy o tym. Nie m·wmy, ile mam lat. Jak byğam taka jak 

ty, to m·j dzisiejszy wyb·ré 

- U nas tak nie jest? 

- Nie. Mama jest w super formie, z dnia nadzieŒé 

- A jak skoŒczyğam dwadzieŜcia, to obiecağam sobie, Ũe na te dzisiejsze urodziny pojadň 

do ParyŨa. 

- Aha. Tylko Ũe wtedy ja rzucam siň za tobŃ, w ostatniej chwili ciň ğapiň i zabieram na 

kolacjň do restauracji na najwyŨszym piňtrze. 

- Tam nad WisğŃ? 

- WğaŜnie tam. 

- A jak to wymyŜliğeŜ? 

- Nie dağbyŜ rady. 

- Ja nie dağbym rady? 

- No oczywiŜcie, tam trzeba rezerwowaĺ p·ğ roku wczeŜniej. 

- Mam znajomego szefa sali, wcisnŃğby nas. 

- A jak on siň nazywa? 

- ŧilbert. 

- WyŨej idiotko, rzekğ kretyn miejscowy, czy pragniesz p·jŜĺ ze mnŃ na film przebojowy? 

- Sama kretynka odrzekğa: z ochotŃ, albowiem ciň kocham ty ciňŨki idioto. 

- Nie! To nie do wytrzymania ta wasza [nie zrozumiağem]. PrzestaŒcie. Bo siň wyrzygam. 



- Nie lubisz Tuwima. 

- Ale zaraz, bo zapomnň. Ile waŨyğ koŒ trojaŒski? 

- Pusty czy z zağogŃ? 

- O, rany. 

- Tego tylko brakowağo. Gerbery? Nigdy nie lubiğam gerber i ciňŨar·wek. 

- To nie ciňŨar·wka. To hamer. 

- Cieszň siň, Ũe was zastağem, znaczy, zğapağem. Zosiu. Chciağem ci zğoŨyĺ najlepsze 

Ũyczenia urodzinowe. 

- ŧe zapamiňtağeŜ. 

- ŧyczň ci. SzczňŜcie juŨ masz, wiňc Ũyczň ci przede wszystkim zdrowia. Bo jak zdrowie 

bňdzie, to wszystko bňdzie. 

- No. Tak. Dziňkujň, dziňkujň. 

[z filmu ĂIle waŨyğ koŒ trojaŒskiò] 

ǃ 
2021-01-17 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5480 

Tvn24bis ï Fakty ï Piotr Marciniak 

Moskwa i trudnoŜci z powrotem do kraju najbardziej znanego rosyjskiego opozycjonisty, 

Aleksjeja Nawalnego. Lotnisko, na kt·rym czekağ tğum zwolennik·w, nie przyjňğo samolotué 

Andrzej Zaucha: ï ésamolot nie przyleciağ na lotnisko Wnukowo, na kt·rym w tym 

momencie siň znajdujň zgodnie z rozkğadem i tak jak powinien, ale zostağ skierowany na inne 

lotnisko Szeremietiewo, tam Aleksjej Nawalnyj poczekağ, aŨ wysiŃdŃ wszyscy pasaŨerowie 

i zaraz w otoczeniu duŨej grupy dziennikarzy wyszedğ z samolotu, wsiadğ do autobusu, pojechağ 

w stronň terminalaé 

 

PM: ï Koniec ferii i jutro wracajŃ do szk·ğ uczniowie, ale tylko klas 1 do 3é 

 

PM: ï ŧaden z naszych reprezentant·w nie wskoczyğ na podium w Zakopanemé Zawody 

miağy byĺ bez publicznoŜcié 

 

PM: ï Zğo atakuje ï m·wi Jarosğaw KaczyŒski w koŜciele w Starachowicach i mobilizuje 

do walki z rzekomym atakiem na Polskň, na KoŜci·ğé w rocznicň Ŝmierci matkié 

 

PM: ï SamorzŃdowcy z PiS-u dostajŃ z rzŃdowego programu wielokrotnie wiňcej 

pieniňdzy na rozw·j niŨ samorzŃdowcy z opozycji ï wykazuje raport fundacji Batoregoé 

Dotacja na jednego mieszkaŒca tam gdzie rzŃdzi PiS wynosi 253 zğote, tam gdzie rzŃdzi 

opozycja 25 zğotyché 80% gmin rzŃdzonych przez opozycjň nie dostağo nicé 

 

PM: ï 6 milion·w zğotych kosztowağ w listopadzie [tylko utrzymanie i konserwacja] 

szpital narodowy na warszawskim stadionie, gğ·wnie trwağ w gotowoŜcié koszmarnie drogi w 

utrzymaniué prawie 400 tysiňcy zğotych w listopadzie dla zarzŃdu za zarzŃdzanie pustym 

szpitalemé 

 

PM: ï Z broniŃ i setkami sztuk amunicji zostağ zatrzymany w pobliŨu amerykaŒskiego 

parlamentu. Miağ fağszywŃ akredytacjňé 

 

PM: ï égrupa os·b mimo mrozu w kr·tkich spodenkach [to jedyne poza butami co mieli 

na sobie] starağa siň zdobyĺ szczyt Babiej G·ry, skoŒczyğo siň na akcji ratunkowej 20 

Goprowc·wé 

 

PM: ï Aleksjej Nawalnyj zostağ zatrzymany zaraz po wylŃdowaniué 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- DzieŒ dobry, panie dyrektorze. 



- Benois, weŦ. To prezent urodzinowy dla mojej Ũony. Nie kğuje! 

- Panie dyrektorze, ponad 80% zdağo egzaminy. MoŨe pan byĺ dumny. 

- JeŜli dobrze zrozumiağem, 20% nie zdağo. 

- Trudno panu dogodziĺ. 

- Jestem wymagajŃcy, bo chodzi o tradycje szkoğy. ChodŦmy na szampana. 

- Panowie. Wznoszň toast za wasze zdrowie, wasz trud, kompetencje i wiedzň. Szlachetne 

cele poğŃczyğy nas na dobre i na zğe. 

- świadectwo paŒskiego starszego syna leŨy na biurku. 

- Dziňkujň. 

- Pana zdrowie. 

[z filmu ĂWspaniağe wakacjeò] 

ǃ 
2021-01-18 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5473 

Tvn24bis ï Fakty ï Anita Werner 

Nie mamy wyjŜcia. Musimy Ũyĺ ï m·wiŃ ci, kt·rzy otwierajŃ sw·j biznes. Premier ma 

nadziejň, Ũe mandaty bňdŃ dla nich jak zimny prysznic, ale oni zimny prysznic juŨ majŃ kolejny 

miesiŃcé [To jest coŜ znacznie gorszego niŨ zimny prysznic]. 

 

AW: ï Od dziŜ szczepionek dostajemy mniej i jak sğychaĺ z rzŃdu, musimy bardzo 

powaŨnie zrewidowaĺ nasze plany. To dostawca wyznacza nowe zasady i te zasady niedğugo na 

szczňŜcie majŃ siň zmieniĺ. Co juŨ siň zmienia w harmonogramie szczepieŒ, o tym: 

Arleta Zalewska: ï Stan na poniedziağek 16:00 ï 475 264 pacjent·w zaszczepionych 

przeciw Covid-19. Uprawnionych do szczepieŒ z grupy zero i os·b 80+ jest okoğo 1,3 miliona 

plus ponad 1,7 miliona = razem ponad 3 miliony. DziŜ zamiast ğŃcznie 360 tysiňcy dawek 

szczepionek otrzymaliŜmy ich jedynie okoğo 177 tysiňcyé Do poğowy lutego liczba dawek, tak 

wynika z nowego harmonogramu dostaw, bňdzie aŨ o ğŃcznie 360 tysiňcy mniejsza niŨ to 

planowano. Dobra wiadomoŜĺ jest taka, Ũe po tym terminie dostawy majŃ wzrosnŃĺé DziŜ 

wystartowağy szczepienia w Domach Pomocy Spoğecznej. Chňtnych jest ponad 90% 

uprawnionych os·b. Zarejestrowani na szczepienie seniorzy 80+ razem ponad 430 tysiňcy. 

 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: ï KaŨdego 18 dnia miesiŃca sňdziowie w cağej Polsce bňdŃ 

dawaĺ Ŝwiadectwo sprzeciwu solidarnoŜcié Izba Dyscyplinarna zawieszona przez Europejski 

Trybunağ SprawiedliwoŜci odebrağa sňdziemu Igorowi Tuleyi immunitet i zakazağa orzekania. 

Paweğ Juszczyszyn nie orzeka od roku, Beata Morawiec od kilku miesiňcy. To w ich obronie nie 

tylko sňdziowie wyszli dziŜ na uliceé 

- Sala jest pusta. Wszystkie rozprawy na dzisiaj wyznaczone, zostağy przeğoŨone na 

kolejne dni w takim symbolicznym geŜcie solidarnoŜci. 

KKZ: ï Rozprawy odwoğywano teŨ w innych miastaché 

Raport NIK ï Ŝredni czas postňpowaŒ w sprawach gospodarczych: 

2015 rok ï 2,3 miesiŃca. 2019 rok ï 3,8 miesiŃca. 

 

AW: ï Szok w statystykach, czyli zgony w epidemii. W 2020 roku zmarğo w Polsce 

najwiňcej os·b od czasu drugiej wojny Ŝwiatowej, a to oznacza, Ũe z Polski ubyğo prawie p·ğ 

miliona ludzié 

Zgony w roku 2019 ï 409 726. Zgony w roku 2020 ï 485 834. Wiňcej o 76 108. 

Paweğ Grzesiowski, doktor, ekspert Naczelnej Izby Lekarskiej do spraw pandemii Covid-

19: ï Byĺ moŨe 55 do 60 tysiňcy zgon·w to sŃ zgony covidowe, tylko poğowa z nich nie zostağa 

zdiagnozowana. 

- Zmarğy bez wykonanego testué 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

Zn·w siň pieŜŒ na usta rwie. 

Espe. Hej espe! 



NierozğŃczne siostry dwie: 

MğodzieŨ i espe! 

  Szumem wabi morza siny brzeg 

  Wzywa pieŜŒ Warszawy 

  Rytmem ğopat rozdzwonimy wnet 

  Piastowskie szlaki sğawy 

Nie lňka siň pracy, nie 

Espe. Hej Espe! 

Bo swŃ przyszğoŜĺ widzi w niej 

Espe. Hej Espe! 

  Dalej z nami fundamenty kğaŜĺ 

  Pod gmach Polski nowy 

  Maszeruje rozŜpiewana braĺ 

  W przyszğoŜci Ŝwiat tňczowy. 

[Espe ï SP ï SğuŨba Polsce ï Pob·r do pracy mğodzieŨy np. przy budowie Nowej Huty] 

{z filmu ĂCzğowiek z marmuruò ï te filmy to historia Polski] 

ǃ 



2021-01-19 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5342 

Tvn24bis ï Fakty ï Anita Werner 

Niespodzianka dla prokuratora. DziŜ jest w Warszawie, jutro ma byĺ w śremie. To nie 

wyjazd na jeden dzieŒ, to wyjazd przynajmniej na p·ğ roku i to nie delegacja tylko kara ï tak 

m·wi prokurator Wrzostek, kt·ra latem zeszğego roku zaczňğa niewygodne dla wğadzy Ŝledztwo, 

a teraz dostağa propozycjň nie do odrzucenia. Jej przykğad nie jest jedynyé 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: ï éNiepokornych prokurator·w z niezaleŨnego 

stowarzyszenia Lex Super Omnia przeniesiono do odlegğych prokuratur: Ewň Wrzostek 

przeniesiono z Warszawy do śremu ï 312 km od domu. Katarzynň KwiatkowskŃ do Goğubia-

Dobrzynia ï 180 km. Katarzynň SzeskŃ do Jarosğawia ï 324 km. Jarosğawa Onyszczuka do 

Lidzbarka WarmiŒskiego ï 263 km. Daniel Drapağa z prokuratury we Wrocğawiu zostağ wysğany 

do Goleniowa ï 411 km. 

[Wszystkiemu winny partie ï Platforma Obywatelska i Polskie Stronnictwo Ludowe, kt·re 

mogğy wygraĺ wybory, gdyby siň zjednoczyğy. Ale waŨniejsze dla nich niŨ Polska, byğo 

wykazanie, Ũe nie majŃ nic wsp·lnego z LewicŃ]. 

 

AW: ï Na razie o otwieraniu siň nie ma mowy ï podkreŜla premier i gospodarczŃ 

odbudowň zapowiada za trzy, cztery miesiŃceé 

 

AW: ï Piňcioraczki w szpitalu w Poznaniu ï Anastazja, Wiktoria, Laura, Klara i 

Maksymilian. 

 

AW: ï Szczepienia i op·Ŧnienia ï niekt·rzy z grupy zero wciŃŨ czekajŃ na pierwszŃ 

dawkň i nie wiadomo na razie, kiedy siň jej doczekajŃé 

Harmonogram dostaw szczepionek firmy Pfizer: 

18-24 stycznia: miağo byĺ 354 tysiňcy, bňdzie 176 tysiňcy 

25-31 stycznia miağo byĺ 354 tysiňcy, bňdzie 296 tysiňcy 

1-7 lutego miağo byĺ 386 tysiňcy, bňdzie 320 tysiňcy 

8-14 lutego miağo byĺ 385 tysiňcy, bňdzie 320 tysiňcy 

80+ terminy sŃ na marzec, a nawet kwiecieŒé [ale na styczeŒ i luty teŨ sŃ terminy] 

Stan na wtorek 10:30 ponad 500 tysiňcy pacjent·w zaszczepionych przeciw Covid-19. 

Prognoza (25-31 stycznia) 1 063 000 pacjent·w zaszczepionych przeciw Covid-19. 

Obok nauczycieli i dğugiej listy przedstawicieli sğuŨb mundurowych w tej samej 

uprawnionej do szczepieŒ grupie 1 znaleŦli siň teŨ prokuratorzy i funkcjonariusze sğuŨb 

specjalnych. 

W Ŝrodň do szpitali trafi cağa pierwsza dawka szczepionki firmy Moderna, to 29 tysiňcy 

dawek. Arleta Zalewska, Fakty. 

 

AW: ï Dla Donalda Trumpa to ostatni dzieŒ w Biağym Domué 

 

[Ze sklep·w wykupiono wszystkie sanki]. 

 



ANTIDOTUM  DNIA  

ĂGdyby to widziağ mğodzik najszczňŜliwszy 

Minionych Ũycia niebezpieczeŒstw pomny. 

Przeszğych trudnoŜci strwoŨony ogromem 

Ksiňgň by zamknŃğ, padğ smutny i skonağò. 

[é] 

   ĂSzczňŜliwa Anglia, jej poczciwe c·ry. 

   Mnie wystarczy jej prosta urodaò. 

[é] 

ĂSğychaĺ walczyk, lecz ona nie taŒczy, 

Nie patrzy na parkiet jak wszyscy, 

GdyŨ oczy jej zakochane ŜledzŃ nerwowŃ grň 

I dğugie, szczupğe palce artysty. 

Walc przenika jŃ zn·w na wskroŜ, od st·p do gğ·w. 

Pragnie Ŝpiewaĺ tak, Ũe aŨ tchu jej brak. 

Dreszcz napiňcia jej ciağo przenika, 

Bo miğoŜĺ jest tam, gdzie muzykaò. 

[é] 

   ĂTe dğugie nier·wne linie stojŃce tak cierpliwie, 

   RozciŃgniňte wok·ğ owal lub lunapark. 

   Korony kapeluszy, sğoŒca na wŃsatych 

   Archaicznych twarzach szeroko uŜmiechniňtych. 

   Nigdy takiej niewinnoŜci nie byğo przedtem ani potem. 

   Jak gdyby przebrağa siň przeszğoŜĺ 

   MňŨczyzn, zostawiajŃcych cudne ogrody, 

   Tysiňcy mağŨeŒstw trwajŃcych chwilň dğuŨej. 

   Nigdy wiňcej takiej niewinnoŜciò. 

[é] 

ĂSzalony zn·w, urzeczony zn·wé 

Jak dziecko zn·w siň wdziňczň i kwilň. 

Oczarowany i oszoğomiony zn·w jestem. 

Nie mogğem spaĺ i spaĺ nie chciağem. 

Bo miğoŜĺ przyszğa i spaĺ zakazağa. 

Oczarowany i oszoğomiony zn·w jestem. 

Straciğem serce, co z tego? Jest oziňbğy, przyznajň. 

Kpiarz z niego, lecz go wielbiň, choĺ on kpi ze mnie. 

śpiewaĺ mu bňdň co wiosnň. I tňskniĺ do dnia, gdy go przytulň. 

Oczarowany i oszoğomionyé zn·w jestemò. 

[é] 

   ĂGery, pom·Ũ mi. 

Papierosa? 

   Tak. 

   Mogň tu czasem wpaŜĺ? 

   Kiedy zechcesz. To takŨe tw·j dom. Tutaj ciň kochajŃ. 

   Bňdziesz szczňŜliwa Charlotte? 

   O, Gerry. Nie proŜmy o ksiňŨyc. Mam gwiazdyò. 

[é] 

Ă- Naprawdň chciağam to zrobiĺ. Stağam roztrzňsiona na krawňdzi. Ale nie mogğam. Brakğo 

mi odwagi. Chciağabym powiedzieĺ, Ũe to myŜl o tobie i dzieciach powstrzymağy mnie. Ale tak 

nie byğo. Pragnňğam tylko nic juŨ nie czuĺ. Nie byĺ nieszczňliwŃ. Wr·ciğam do bufetu. Tam 

omal nie zemdlağam. Co to jest? 

- Laura. 

- Tak kochanie? 

- CoŜ ci siň Ŝniğo i nie byğ to miğy sen. 

- Nie. 



- Mogň ci jakoŜ pom·c? 

- Zawsze pomagasz. 

- ByğaŜ daleko stŃd. Dziňkujň, Ũe do mnie wracasz. 

[é] 

ĂBezdomny Hod rzucony w d·ğ, 

Dobosz po bitwie znaleziony. 

Pomnikiem kopczyk ziemi mu 

Pod obcym nieboskğonem. 

Na straŨy wiecznych jego sn·w 

Gwiazd obcych eszelony. 

Nie znağ pr·cz wğasnej krain innych 

Pylistych afrykaŒskich dr·g. 

W Wesex stağ jego dom rodzinny. 

Bardzo daleko od Karu. 

ŧoğnierz nie pozna ich przyczyny, 

ŧe inne gwiazdy ŜwiecŃ mu. 

A jednak koŜci jego wrosnŃ 

W pğaskowyŨ razem z kamieniami. 

Drzewo poğudnia w duszň p·ğnocnŃ 

Wedrze siň swymi korzeniami. 

Dla HodŨa zawsze obcŃ bňdzie noc 

Pod obcymi mu gwiazdamiò. 

- :éimiesğ·w przymiotnikowy zğoŨony z partykuğŃ przeczŃcŃ ï nie. Niekochany, niepocieszony, 

nieujawniony, nieutulony ï wyraŨa poczucie trzymania siň na uboczu. Niewiarň w siebie lub 

nieŜmiağoŜĺ, wycofanie siň poza nurt wydarzeŒ. Widzisz to? 

- Tak. Wyczuğem. 

= Najlepsze sŃ chwile, gdy czytajŃc, natrafisz na jakŃŜ myŜl, na punkt widzenia, kt·ry jest ci 

bliskiéò 

[é] 

ĂTam, gdzie nie moŨna m·wiĺ, trzeba milczeĺò. Zgadza siň? 

[é] 

- Historia, to komentarz do bezustannej nieudolnoŜci mňŨczyzn. Czym jest historia? Historia, to 

kobiety podŃŨajŃce z tyğu z wiadremé 

[é] 

- Historia o subŨŃktiwie [subjectiv] ï tryb, kt·ry wyraŨa, Ũe coŜ mogğo albo nie mogğo 

nastŃpiĺé 

- Nie chciağem, Ũeby chğopcy w p·Ŧniejszym wieku deklarowali gğňbokŃ miğoŜĺ do literatury. 

Albo rozmawiali w wieku Ŝrednim o pociŃgu do jňzyka i miğoŜci do sğ·w. Sğowa wypowiadane z 

czciŃ, to takie walijskie. Po to byğy te bzdury, spotkania, antidotum, rozmyŜlne wygğupyé  

        [z filmu ĂMňska historiaò] 

ǃ 
2021-01-20 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5237 

Tvn24bis ï Fakty ï Grzegorz Kajdanowicz 

Od ponad godziny Amerykanie majŃ nowego prezydenta. Podczas uroczystoŜci na 

schodach Kapitolu przysiňgň zğoŨyğ Joe Biden ï 46 prezydent Stan·w Zjednoczonyché 

 

Krzysztof Sk·rzyŒski ï Istotne przesuniňcie ï tak najproŜciej moŨna opisaĺ zmiany 

w programie szczepieŒ. Osoby przed 60, kt·re majŃ choroby przewlekğe, w tym nowotwory, 

dostanŃ szczepionkň szybciej niŨ nauczyciele, Ũoğnierze, sğuŨby mundurowe, prokuratorzy, 

funkcjonariusze CBAé Starsi za dğugo zwlekajŃ z wezwaniem karetki, zbyt dğugo leczŃ siň w 

domué 

 



[Dlaczego od wielu dni nie ma Ũadnych wiadomoŜci o sytuacji w szpitalach? Tylko 

niekt·re tygodniki piszŃ o zapaŜci w szpitalach. Co siň dzieje z TVN? Zachowuje siň bez Ũadnej 

wraŨliwoŜci, podaje tylko og·lne oczywiste fakty]. 

 

GK: ï [Za to dowiedziağem siň, kto Bidenowi zaŜpiewağ]: Lady Gaga, Jennifer Lopez, Bon 

Jovi, Bruce Springsteen, Foo Fighters, Justin Timberlake, Demi Novato, New Radikals. Jill 

Skott, Bob Marleyé 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Sğuchaj. Siadğ niedaleko. 

- Gdzie? 

- Widzisz go? Patrz. Tam na soŜnie. 

- Pamiňtasz, Michağ, tokowisko? Tw·j pierwszy gğuszec tej wiosny. Pamiňtasz? 

[z filmu ĂSob·l i pannaò] 

ǃ 
2021-01-21 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5310 

Tvn24bis ï Fakty ï Grzegorz Kajdanowicz 

ZaprzysiňŨenie i zğoŨenie wieŒc·w, p·Ŧniej piechotŃ do Biağego Domu, by obejrzeĺ 

koncert i fajerwerkié 

Marcin Wrona: ï Pierwsze godziny urzňdowania to przekreŜlenie wielu sztandarowych 

punkt·w prezydentury poprzednika. WŜr·d podpisanych rozporzŃdzeŒ sŃ decyzje o powrocie do 

światowej Organizacji Zdrowia oraz do paryskiego porozumienia klimatycznego. Biden znosi 

zakaz wjazdu do Ameryki dla niekt·rych kraj·w muzuğmaŒskich i koŒczy z finansowaniem 

muru na granicy z Meksykiem. Wprowadza teŨ nakaz noszenia maseczek w budynkach 

federalnyché 

Do pracy ruszyğa teŨ nowa wiceprezydent Kamala Harris, kt·ra wczoraj w Senacie 

przyjňğa przysiňgi od trzech nowych senator·wé 

Biden: ï éaby pokonaĺ wyzwania, kt·re przed nami stojŃ, potrzebna jest ta najbardziej 

ulotna wartoŜĺ demokracji ï jednoŜĺ. 

[To hasğo potrzebne Polsce]. 

Waszczykowski [byğy minister spraw zagranicznych, obecnie europoseğ] w Parlamencie 

Europejskim: ïéten bagaŨ nieuczciwych wybor·w bňdzie nosiğ ze sobŃ Joe Bidené 

 

GK: ï Jest nowy trener reprezentacji [oczywiŜcie piğkarskiej ï przecieŨ w piğkň noŨnŃ ï w 

Polsce nikt nie ma wŃtpliwoŜci, co to jest piğka]. Paulo Sousa 

 

GK: ï U pacjentki z Mağopolski wykryto brytyjskŃ odmianň koronawirusa ï to pierwszy 

przypadek w Polsce. 

Marek Nowicki: ï Wiemy tyle, Ũe przyleciağa z Wielkiej Brytanii i poddağa siň testowié 

W podpoznaŒskim laboratorium dala dodatni wyniké linia Bn117 

[Czyli oŜrodek w Wielkopolsce zbadağ i stwierdziğ, a Uniwersytet JagielloŒski  bňdzie 

monitorowağ]. 

Liczba os·b zaszczepionych [pierwszŃ dawkŃ] w Polsce 591 785. [A ile zaszczepiono 

drugŃ dawkŃ? Tego nikt nie wie]. 

Dzisiejsze nowe zakaŨenia ï 7 152. IloŜci zgon·w nie podano. 

Minister zdrowia: ï Poza granicami widaĺ zaostrzenie obostrzeŒ, widaĺ liczbň 

zachorowaŒ. Wielka Brytania przekracza 60 tysiňcy dziennie. Sğowacja, Czesi, no, sŃ w trudnej 

sytuacji. Austria teŨ doğŃcza do kraj·w. [U polskiego ministra znacznie lepiej niŨ u sŃsiad·w, to 

czym On ma siň przejmowaĺ]. 

 

GK: ï [Joanna Mucha, byğa w platformie 18 lat. Teraz doğŃczyğa do ruchu 2050. ChcŃ 

mieĺ reprezentacjň w Sejmie. Podobnie posğanka Hanna Gill-PiŃtek zmieniğa barwy na 2050. 

Ale to ile jeszcze musi przejŜĺ i jak dğugo musi trwaĺ, by osiŃgnŃĺ te 230 i jeden? A KaczyŒski 



bňdzie rzŃdziğ i rzŃdziğ, potem mu siň juŨ znudzi, ale bňdzie musiağ. Bo opozycja nigdy siň nie 

zorientuje, na czym ta zabawa w rzŃdzenie polega. Tylko Wňgrzy zaczňli od zjednoczenia cağej 

opozycji]. 

 

GK: ï Policja uŨyğa siğy i gazu ğzawiŃcego. 11 os·b zostağo zatrzymanych, a ponad 200 

wylegitymowanych na strajku kobiet w Warszawie. Protest byğ miňdzy innymi przeciwko 

ustawie, kt·ra nie pozwala nie przyjŃĺ mandatu. 

Dariusz Prosiecki: ï To miağo byĺ i byğo otwarcie sezonu protest·wé  

 

Dalszy ciŃg mojego szczepienia 

Koğo osiemnastej odebrağem telefon. Nie dowiedziağem siň: kto m·wi, z kim chce m·wiĺ, 

lecz popğynŃğ zwiňzğy komunikat, z kt·rego oszoğomiony wychwyciğem tylko, Ũe mam 

zmienione szczepienie! Zatkağo mnie. Wychwyciğem potem tylko informacjň: ksiňcia Janusza, 

ale chyba nie Janusza, lecz J·zefaé I pani siň rozğŃczyğa. PrzecieŨ za chwilň dostanň zawağu! 

ZaczŃğem szukaĺ, jak ustaliĺ, kto dzwoniğ? Na moim starym telefonie nie zapisuje siň poğŃczeŒ 

odebranych, tylko nieodebrane. 

Wreszcie zadzwoniğem pod 989 ï tam, gdzie byğem rejestrowany na szczepienie. Nawet 

szybko uzyskağem poğŃczenie. ZaczŃğem bğagaĺ, aby pani jakoŜ mi pomogğa. Tğumaczyğem, Ũe 

przecieŨ dzwoniŃ do 88-letniego starego czğowieka. MuszŃ mi daĺ czas na zapisanie, gdyby 

chociaŨ dwa razy powt·rzono. Nic mi w gğowie nie zostağo z tego komunikatu. Pani nie 

wiedziağa, kto to m·gğ zadzwoniĺ, ale wynalazğa numer telefonu: (22) 295 9000 i kazağa tam 

zadzwoniĺ. W automatycznej informacji zrozumiağem w natğoku komunikatu: jeŜli chcesz 

wynajŃĺ loŨň z osobistym bufetem ï proszň nacisnŃĺ coŜ tam. NacisnŃğem na sekretariat, ale nikt 

siň juŨ nie zgğosiğ. Przyjdzie jutro od rana walczyĺ. A naiwny cieszyğem siň, Ũe tak ğatwo udağo 

mi siň zapisaĺ. Po raz pierwszy zrozumiağem, Ũe staremu czğowiekowi moŨe nie chcieĺ siň juŨ 

Ũyĺ ï ale to zaczňğo siň chyba szereg godzin wczeŜniej. A takim byğem niereformowalnym 

optymistŃ przez cağe Ũycie. 

Jednak jakiŜ czas po mnie telefon odebrağa Ũona, ale ona juŨ byğa przygotowana, miağa 

kartkň i pi·ro. Okazağo siň, Ũe to dzwoniğa linia automatyczna, podawano, Ũe taki sam dzieŒ 

i godzina szczepienia, tylko zmienione miejsce szczepienia: tym razem gdzieŜ na stadionie 

narodowym. Przyjmujň, Ũe m·j komunikat byğ taki sam]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- mojŃ mağoŜĺ, cnotň ï wybacz mi Panie 

- tch·rzostwo ï wybacz mi Panie 

- to Ũe nie chciağem widzieĺ, wiedzieĺ ï wybacz mi Panie 

- to Ũe uciekğem, mağo miğoŜci we mnie ï wybacz mi Panie 

- moje lenistwo, zaniedbanie, strach ï wybacz mi Panie 

- Bracie J·zefie, ojciec przeğoŨony prosi pilnie do refektarza. 

- Ojcze, przeorze. 

- Bracie J·zefie, pozwoliğem sobie przerwaĺ modlitwň. Taki kğopot. Brat Wojciech 

zaniem·gğ, a jutro wystňpujŃ na festiwalu w Sacro Sunt. Bracie J·zefie, pan podobno kiedyŜ 

Ŝpiewağ. 

- N, n, nie. To szeŜĺdziesiŃte lata. Takie bigbitowe rzeczy tylko. Nie. Nie. 

- A czy na jakimŜ instrumencie? Przepraszam. 

- Na tamburynku w Marakasach w lokalh·rku. 

- No to, to by siň zgadzağo, prawda? To, co? 

- Ojcze przeğoŨony, przecieŨ ojciec wie, Ũe ja nie mogň wyjŜĺ. Nie chcň stŃd wyjŜĺ. 

- Dam jednorazowŃ dyspensň. Oni tak pracowali. Takie piňkne pieŜni zğoŨylié 

- PrzecieŨ ja sobie Ŝlubowağem, Ũe ja nigdy stŃd nie wyjdň. Ja nawet telewizji od 

dwudziestu lat nie oglŃdam. Nie wiem, jak siň teraz Ŝpiewa. Proszň. Nie. 

- To dajcie. Spr·bujemy. Jeszcze raz. 

   Szukağem ciebie, poprzezé 

[z filmu ĂPogoda na jutroò ï te filmy to historia Polski] 



ǃ 
2021-01-22 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5354 

Tvn24bis ï Fakty ï Grzegorz Kajdanowicz 

Dla tysiňcy senior·w to byğa nieprzespana noc. Wstali bladym Ŝwitem, by o piŃtej czy 

sz·stej byĺ w dğugiej kolejce do przychodni albo szpitala. W niekt·rych nie byğo juŨ nawet 

jednego wolnego terminu szczepienia. Byğ chaos i nerwy. Sytuacjň ratowağ personel plac·wek, 

znajdowağ inne oŜrodki, udzielağ informacji i pomagağ. 

Arleta Zalewska: ï éCi, kt·rym nie udağo siň dziŜ, muszŃ czekaĺ na kolejne dostawy 

szczepionek. 

- 3 100 000 pacjent·w zostanie zaszczepionych do koŒca marca. 

Podziağ zapis·w na szczepienia: 

- 1,05 miliona pacjenci grupy zero 

- 0,75 miliona seniorzy 80+ 

- 1,05 miliona seniorzy 70+ 

- 0,1 miliona pacjenci DPS 

Polacy miňdzy 70 a 80 rokiem Ũycia to 2 700 000 os·b. [A powyŨej 80 roku Ũycia?!] 

- Konferencja prasowa premiera, kt·ry poinformowağ, Ũe polscy lekarze jadŃ na Sğowacjň, 

by tam pomagaĺ w walce z pandemiŃ i w testowaniu. 

- Opozycja proponuje, by senior·w dzieliĺ na mniejsze grupy wiekowe, rocznikami, by 

prowadziĺ rejestracje takŨe w aptekach albo by wprowadziĺ system zaproszeŒ. éŦle 

rozdzielono takŨe szczepionkié Maciej Knapik, Fakty. 

 

GK: ï Papcio Chmiel przerysowağ cağe swoje Ũycie. [Tytus, Romek i Atomek] 

W wieku 97 lat zmarğ Henryk Jerzy Chmielewski. 

 

GK: ï Sytuacja jest bardzo zğa, a bňdzie jeszcze gorsza. Liczba ofiar koronawirusa 

w Stanach Zjednoczonych przekroczy za chwilň p·ğ milionaé 

[Nasze juŨ osiŃgniňte 35 tysiňcy zgon·w jest gorsze i relatywnie wiňksze niŨ zapowiadane 

500 tysiňcy w Stanach Zjednoczonych]. 

[Wiele o planach przyw·dc·w i paŒstw w walce z pandemiŃ. Ale to na razie jest 

propagandŃ]. 

 

Piotr Wawrzyk, nowy rzecznik praw obywatelskich. Teraz decyzja Senatu. 

 

GK: ï Mocno zagňszcza siň mapa fotoradar·w na polskich drogach, do tego 

rejestrator·wé 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Adam? SkŃd masz ten kapelusz? Julia, zanieŜ panu. 

- Czy to pana? 

- Tak, m·j. Dziňkujň. 

- Oni myŜleli, Ũe ktoŜ zapomniağ i trzeba oddaĺ w kasie. 

- Julia. Julia! 

- Przepraszam. Muszň juŨ iŜĺ. Do widzenia. 

- Do widzenia. 

--- Zaczekaj, reszta. Widziağ pan? Zupeğnie nieprzytomny. 

- Co to ma chğopiec? 

- To jest mini, no wie pan, taki komputerek do gier. 

- Komputerek? 

--- O! DzieŒ dobry panu. 

- DzieŒ dobry. 

- Mamy nowŃ podwyŨkň czynszu. Dawno nie byğo. Panu to chyba jest ciňŨko tak samemu 

z tym metraŨem. Co? Proszň pana, a tak przy okazji, nie chciağby pan spyliĺ tej chağpy? Tutaj 

inni lokatorzy prosili mnie spytaĺ, bo syn siň Ũeni. Daliby w rozliczeniu kawalerkň. 



- Dziňkujň. 

- Ja im m·wiğem, Ũe chyba nic z tego nie bňdzie, bo pan tu zawsze mieszkağ. Nie ma pan 

czego zafajczyĺ? 

- PrzecieŨ pan wie, Ũe ja nie palň. 

[z filmu ĂSkutki noszenia kapelusza w majuò] 

ǃ 



2021-01-23 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5354 

Tvn24bis ï Fakty ï Grzegorz Kajdanowicz 

Dostali polecenie, by zjawiĺ siň o setki kilometr·w od domu w prokuraturach. Uznali to za 

represje i kary za niewygodne dla PiS-u decyzje. JeŜli prokuratorzy liczyli na wsparcie gğowy 

paŒstwa, to usğyszeli tyle: 

W zawodach prawniczych jest tak, Ũe zaw·d prawniczy moŨna sobie zmieniĺ. 

To fragment wywiadu prezydenta dla TVN24. 

Ewa Wrzosek, prokuratura rejonowa Warszawa-Mokot·w: ï ZostaliŜmy prokuratorami nie 

z braku wyboru, tylko dlatego, Ũe chcieliŜmy nimi byĺ. 

Maciej Knapik: ï Jak siň nie podoba, zmieŒcie pracň. 

[Przeniesieni prokuratorzy: Mariusz KrasoŒ, Ewa Wrzosek, Katarzyna Kwiatkowska, 

Dariusz Drapağa, Jarosğaw Onyszczuk, Katarzyna Szeska]. 

 

GK: ï Ma byĺ ğatwiej niŨ dzwoniĺ na infoliniň, rejestrowaĺ siň przez Internet i 

bezpieczniej niŨ staĺ w kolejce. JuŨ moŨna rejestrowaĺ siň na szczepienia, wysyğajŃc SMS-aé 

na numer: 664 908 556. 

Renata Kijowska: ï éChňtnych do szczepienia senior·w byğo wiňcej niŨ wolnych miejsc. 

Stanie w dğugich kolejkach czňsto koŒczyğo siň niczym. 

Anna BoroŒ-Kaczmarska, profesor, kierownik katedry i kliniki chor·b zakaŦnych, 

Krakowska Akademia im. Andrzeja Frycza Modrzewskiego: ï WŜr·d senior·w sŃ osoby, kt·re 

dzisiaj nie mogŃ siň zarejestrowaĺ ze wzglňd·w zdrowotnych, bo sŃ na przykğad w szpitalu. 

O tych osobach chyba po prostu zapomniano. 

Piotr Konieczny, szef zespoğu bezpieczeŒstwa niebezpiecznik.pl : ï OszuŜci, przestňpcy 

mogŃ podszywaĺ siň pod osoby zwiŃzane z rejestracjŃ na szczepienia, prosiĺ o numer pesel, 

prosiĺ o numery dokument·w toŨsamoŜci, byĺ moŨe nawet prosiĺ o wykonanie zdjňcia 

dokumentu toŨsamoŜci i przesğanie do nich. Po co? W celu po prostu wyğudzeniaé 

RK: ï MoŨe siň zdarzyĺ, Ũe w sprawie szczepienia zadzwoni do nas automat. Niekt·rym 

seniorom podano bğňdny adres przychodni, taki telefon warto odebraĺ. 

Informacja o zmianie punktu szczepieŒ, poğŃczenie z numeru 22 295 00 85. 

RK: ï [Wykonane] Szczepienia na godzinň 16:00 ï ğŃcznie 684 277. 

[To nie sŃ usprawnienia rejestracji na szczepienia. Wystarczyğo popatrzeĺ na zdjňcia 

kolejek, aby zdaĺ sobie sprawň, kto stoi w tych kolejkach ï to sŃ naprawdň bardzo starzy ludzie, 

niedoğňŨni, niestety juŨ ograniczeni, oni nie wyŜlŃ SMS-a, zostaje im tylko staĺ w kolejkach. A 

zwğaszcza skrajnie ich gnňbi niepewnoŜĺ, bezsilnoŜĺ, brak przydatnej informacji. Og·lnopolska 

informacja jest nieprzydatna, im potrzebna jest lokalna dokğadna informacja o tym, gdzie majŃ 

siň zgğosiĺ i kiedy, aby nie stali wielokrotnie w kolejkach, na og·ğ w nocy, w kolejkach 

koŒczŃcych siň niczym. TakŃ informacjň powinny rozsyğaĺ administracje dom·w. Tymczasem 

poniŨej ministra nic juŨ nie wiadomo]. 

 

Tvn24bis ï 7 DNI ï UNIA  ï Maciej Sokoğowski 

Natychmiastowego i bezwarunkowego uwolnienia Aleksjeja Nawalnego domaga siň 

Parlament Europejski,.. 

 

Marek Popioğa zostağ nowym przedstawicielem Polski w Europejskim Trybunale 

obrachunkowym. Popioğa zastŃpiğ Janusza Wojciechowskiego, kt·ry ponad rok temu zostağ 

Unijnym Komisarzemé 

 

Parlament Europejski wezwağ unijne instytucje do przygotowania przepis·w, kt·re 

zagwarantujŃ pracownikowi prawo do odğŃczenia siň, czyli moŨliwoŜĺ wyğŃczenia sğuŨbowego 

telefonu i komputera poza godzinami pracyé 

 

Armin Laschet zostağ wybrany nowym przewodniczŃcym dojczlandzkiej partii CDUé 

 



W czwartek wieczorem unijni przyw·dcy spotkali siň wirtualnie na telekonferencji 

w sprawie pandemii. To trzy najwaŨniejsze pytania i odpowiedzi po tym spotkaniu: 

Czy granice zostanŃ zamkniňte? 

  [WğaŜciwie nie]. 

Czy szczepionek bňdzie wiňcej? 

  [Przyspieszenie dostaw]. 

Czy zaŜwiadczenie o zaszczepieniu umoŨliwi podr·Ũe? 

  [Zbyt duŨo wŃtpliwoŜci: przenoszenie wirusa i jak dğugo sami sŃ odporni] 

éCertyfikat szczepienia ma byĺ uznawany przez wszystkie kraje. Ale ma byĺ 

dokumentem medycznym, a nie nowym paszportem. 

 

Nowe stosunki Ameryka ï Uniaé 

 

Statystyka tygodnia 

Czy uwaŨasz, Ũe amerykaŒski system polityczny dziağa dobrze, czy jest zepsuty? 

Europa: Zepsuty ï 36%. Dziağa dobrze ï 23%. 

Polska: Zepsuty ï 19%. Dziağa dobrze ï 48% 

[Jednak tğumy nie sŃ w stanie tak generalnie oceniaĺ np. polityki, to sŃ niskiej wartoŜci 

badania, raczej majŃ efekt propagandowy]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

(JuŨ Arystoteles m·wiğ, Ũe woli rzecz wiarygodnŃ lecz niemoŨliwŃ od moŨliwej lecz 

nieprzekonujŃcŃ. Zacieranie granicy miňdzy Ŝwiatem rzeczywistym a fikcjŃ nie jest zatem 

domenŃ wsp·ğczesnej estetyki. Czy bowiem kaŨda epoka nie tworzy wğasnych narzňdzi 

hybrydyzacji? Ten kto odpowie twierdzŃco, ryzykuje zarzut wywarzania otwartych drzwi. Czas 

goni, wiňc przejdŦmy do premier. Wybrağem trzy debiuty). 

--- MyŜlisz, Ũe mu siň spodobağa? 

- Na pewno. 

(ĂWnňtrzaò Raszida Szukriego ï nieco wydumane refleksje nad rozpadem zbiorowej 

toŨsamoŜci, ale da siň czytaĺ. ĂZapomnieĺò Constance Difleur ï by tytuğ nie byğ proroczy, bo 

autorka na to nie zasğuguje. I wreszcie ĂWannaò Frederica Costi , do kt·rej wr·cimy za tydzieŒ. 

Musimy koŒczyĺ). 

- Nie wierzň. 

- Sğuchaj. Nie potrzebujesz pochlebnej recenzji z telewizji. Bňdzie siň rozchodziĺ jak 

ŜwieŨe buğeczki. 

(237 egzemplarzy p·Ŧniej). 

- O czym myŜlisz? 

- Co zrobicie z resztŃ nakğadu ĂWannyò? A moŨe juŨ oddaliŜcie na przemiağ? 

- Spokojnie. Nie tak szybko. Poza tym zawiadomimy ciň. 

- MyŜlisz, Ũe chcň oglŃdaĺ Ŝmierĺ mojego dzieğa? 

- To piňkna Ŝmierĺ. 

- Jasne. Rozerwany na strzňpy i przemielony. Nie mogň siň doczekaĺ. 

- AleŨ nie, z tego papieru powstanŃ nowe ksiŃŨki, reinkarnacja. 

- Mnie teŨ dadzŃ na przemiağ? 

- Nie bŃdŦ gğupi. 

[z filmu ĂTajemnica Henriego Pickaò] 

ǃ 
2021-01-24 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5354 

Tvn24bis ï Fakty ï Anita Werner 

Nie ma juŨ wolnych termin·w, bo nie mamy wiňcej szczepionek ï sğychaĺ z rzŃdu. Ale 

sğychaĺ teŨ apel: Drodzy seniorzy, nie idŦcie pod przychodnie staĺ w kolejce, tylko wyŜlijcie 

SMS-a. 



[Trzeba mieĺ telefon kom·rkowy. Gdzie mam wysğaĺ SMS? Wysğanie SMS nie daje 

gwarancji zapisania na szczepienie, nie usğyszymy, kiedy i gdzie bňdziemy zaszczepieni. Trzeba 

mieĺ bardzo duŨŃ wiarň w to, Ũe za tydzieŒ, za dwa miesiŃce ktoŜ jednak sobie o nas przypomni, 

Ũe nie usğyszymy w koŒcu: przykro nam bardzo, nie mamy ciebie zapisanego, nie pomyliğeŜ coŜ 

z wysğaniem SMS-a? W SMS nie podağeŜ swojego na przykğad numeru telefonu, nie mogliŜmy 

ciň zapisaĺ]. 

AW: ï A ci, kt·rzy dali radň siň zapisaĺ, niech posğuchajŃ teraz, co trzeba wiedzieĺ przed 

szczepieniem: Jak zam·wiĺ bezpğatny transport. Jakie wziŃĺ ze sobŃ dokumenty. 

Magda Ğucjan: ï éPrzed wyjŜciem naleŨy zjeŜĺ Ŝniadanie i wziŃĺ wszystkie leki. Do 

punktu szczepieŒ naleŨy przyjŜĺ tylko chwilň wczeŜniej, aby nie robiĺ tğoku. [A jak przyjdziemy 

chwilň za p·Ŧno? Nie bňdŃ na nas czekaĺ, termin z takim trudem zdobyty przepadnie]. 

Eryk Matuszkiewicz, Szpital Miejski im. Franciszka Raszei w Poznaniu: ï Ubraĺ siň 

odpowiednio, odzieŨ niekrňpujŃcŃ, nie na suwaki, nie na guziki, tylko raczej wsuwanŃ, 

zakğadanŃ, bo wtedy ğatwiej to jest zdjŃĺ. 

MĞ: ï Gdy juŨ dotrzemy do punktu szczepieŒ warto [czy trzeba?] mieĺ pod rňkŃ dow·d 

toŨsamoŜci, numer pesel, spis lek·w i informacje o przebytych i przewlekğych chorobach. 

Paweğ Grzesiowski, doktor, ekspert Naczelnej Rady Lekarskiej ds. pandemii Covid-19: ï 

PowinniŜmy przede wszystkim uporzŃdkowaĺ naszŃ dokumentacjň medycznŃ, przygotowaĺ 

najlepiej jeŨeli mamy jakŃŜ kartň informacyjnŃ ze szpitala lub informacjň o lekach, kt·re 

przyjmujemy. 

MĞ: ï To wszystko by usprawniĺ wizytň, bo opr·cz samego ukğucia lekarz musi 

sprawdziĺ, czy nie ma jakichŜ przeciwwskazaŒ. KaŨdy teŨ bňdzie musiağ wypeğniĺ ankietň. TakŃ 

ankietň najlepiej mieĺ juŨ wczeŜniej wydrukowanŃ i wypeğnionŃ. MoŨna jŃ znaleŦĺ na rzŃdowej 

stronie www.gov.pl/web/szczepimysie W kaŨdej przychodni bňdŃ teŨ gotowe egzemplarze. 

Bezpğatny transport organizujŃ samorzŃdy. W przypadku os·b leŨŃcych, kt·re nawet z pomocŃ 

innych nie mogŃ wyjŜĺ z domu, moŨliwe jest teŨ skorzystanie z mobilnego zespoğu medycznego. 

Co waŨne: trzeba to zgğosiĺ jeszcze przy rejestracji. RzŃd obiecuje, Ũe do koŒca marca zaszczepi 

ponad 3 miliony os·b. Jednak chňtnych wŜr·d samych senior·w jest znacznie wiňcej. 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Wie pan, nieboszczyk ma za trzy dni. 

- Panie, nieboszczykowi teraz to jest obojňtne, nawet urodziny. W kt·rej melinie siň 

ukryli? Na jutro po poğudniu moŨe pani umawiaĺ proboszcza na poŜwiňcenie. 

- Znowu na jutro. 

- Na jutro, na pojutrze. Jak pani chce, to nawet na po pojutrze. To za przeproszeniem 

pomnik bym ğadowağ? Co z tŃ brykŃ, panie Kalwinista? 

- Da siň rade. Nie masz pan tu jakiejŜ konewki? 

- IdŦ pan do Krajzegi i obudŦ pan madam Browary. Panu poszuka. Jak siň tutaj nie zjawiŃ 

za godzinň, niech sobie szukajŃ paŒstwowej roboty. 

- Na miejscu wiňcej trafiŃ jak na najlepszym wyjeŦdzie. 

- Dobrze bňdzie, jak w og·le przyjdŃ. 

- Wiňc trzymam pana za sğowo. 

- Niech pani trzyma. Nie ma pani innego wyjŜcia. Kto pojedzie z pomnikiem? 

- Co robimy? 

- Pytam po raz ostatni: Gdzie jest Graf i Dudek? Ah! Wy! 

- Widzi pani, jakich mam pracownik·w? Od samego rana ledwie trzymajŃ siň na nogach. 

- CoŜ strasznego. Wsp·ğczujň panu. 

- Ja pani r·wnieŨ. 

- Do widzenia. 

- Do widzenia. 

- Co tam mruczysz pod kinolem Kowary? Chğopaki. Jechaĺ i raz dwa wracaĺ. Nie 

opierdalaĺ siň przy robocie, bo ja wam nie bňdň pğaciğ za godziny nadliczbowe. Wiem, co moŨe 

zrobiĺ, od Skowronka do ŧaby, dw·ch takich byk·w jak wy. Jak siň wam u mnie nie podoba, to 

moŨecie sobie p·jŜĺ na paŒstwowŃ posadň. Tam bňdziecie gruchy lachŃ przez osiem godzin 



obijaĺ, a po dwanaŜcie sobie pisaĺ. Przyrzekam wam, Ũe jeszcze ode mnie dostaniecie 

bğogosğawieŒstwo na drogň. ZrozumieliŜcie mnie? 

- Tak jest. 

- No. A wy do roboty. 

[z filmu ĂFuchaò ï te filmy to historia Polski] 

ǃ 
2021-01-25 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5436 

Tvn24bis ï Fakty ï Anita Werner 

Seniorzy 70+ od dziŜ w punktach szczepieŒ, to ci, kt·rym udağo siň zapisaĺ, zanim 

zabrakğo szczepionek. Do koŒca marca dwie dawki majŃ dostaĺ 3 miliony os·b. Samych 

senior·w 70+ jest ponad 4,5 miliona. 

Michağ Dworczyk, szef kancelarii premiera, peğnomocnik rzŃdu ds. szczepieŒ: ï Dzisiaj 

rano przyszğa do nas informacja, Ũe dostawa szczepionki Moderna jutro zostağa odwoğana, 

zostağa przesuniňta najwczeŜniej na najbliŨszy weekend. 

 

AW: ï Zima o sobie przypomina, szczeg·lnie na poğudniowym wschodzie. 40 tysiňcy 

rodzin nie miağo dziŜ prŃdu. 

 

AW: ï Albo pracujemy, albo bankrutujemy ï m·wiŃ przedsiňbiorcy. Otwarte sŃ nie tylko 

niekt·re restauracje i bary, otwarte sŃ teŨ niekt·re sale zabaw i klubyé 

 

AW: ï Przymusowa przeprowadzka i peğne zaskoczenie. Prokuratura ma peğnŃ obsadň, nie 

prosiğa o prokuratora z Warszawyé 

ANTIDOTUM  DNIA  

(CiemnoŜĺ nie wykorzeni ciemnoŜci. To zadanie dla Ŝwiatğa ï Martin Luter King). 

(Baweğna. To byğo cağe moje Ũycie. Oraz ciňŨka praca). 

- Kiedy pŃki pňkajŃ, moŨna zaczŃĺ zbiory. Torebka nasienna ma taki ksztağt, jak gwiada na 

niebie. Potem robi siň pusta jak twoja ğepetynka. 

- Tato, chňtnie pracowağem cağy dzieŒ. 

- Zrobiň wam zdjňcie. UŜmiechnijcie siň. 

- Komhati, pomoŨesz mi w szopie. No, chodŦ. 

- DokŃd zabiera mamň? 

- Wracaj do pracy. Wracaj. 

- Mamo! 

- Trzymaj przy nim nerwy na wodzy. świat jest taki, a nie inny. Wracaj do pracy. 

[z filmu ĂKamerdynerò] 

ǃ 
2021-01-26 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5497 

Tvn24bis ï Fakty ï Anita Werner 

Rozmowy na szczycie i waŨny postulat: kupmy szczepionki takŨe poza UniŃ. Premier na 

spotkanie zaprosiğ wszystkie sejmowe kluby i prawie wszyscy wiedzŃ jedno: trzeba jak 

najszybciej zaszczepiĺ jak najwiňcej Polak·w. 

Jakub Sobieniowski: ï éChňtnych na szczepienie jest duŨo i duŨo za duŨo jak na 

moŨliwoŜci, bo dostawy zostağy ograniczone. 

Cezary Tomczyk, KP KO, PO: ï RzŃd poinformowağ, Ũe rezygnuje z zakupu 9 milion·w 

szczepionki od fimy Pfizer i 6 milion·w szczepionki od firmy Moderna, dlatego Ũe te 

szczepionki miağy byĺ dostarczone w ostatnim kwartale 2021 roku, jednoczeŜnie rzŃd 

powiedziağ, Ũe nie ma w tej chwili Ũadnego innego alternatywnego kontraktu, Ũe bňdŃ sprawie 

siň przyglŃdaĺ. 

[é] 



Monika Krajewska: ï KaŨda dawka na wagň zğota. Te pojadŃ do Malezji i Grenady. 

W ubiegğym tygodniu przyleciağo ich o poğowň mniej. Dlatego teraz jak najszybciej majŃ trafiĺ 

do senior·w, bo hiszpaŒskie szpitale zn·w sŃ na granicy wydolnoŜci. 

Szczepionek przynajmniej na chwilň bňdzie mniej, wiňc Unia Europejska pyta 

producent·w dla czego, skoro podpisano umowy, a na opracowanie preparat·w w ostatnich 

miesiŃcach z unijnej kasy wydano setki milion·w euro. 

Stella Kyriakides, Komisarz Unii Europejskiej ds. zdrowia: ï Unia Europejska dokğadnie 

chce wiedzieĺ, w jakich miejscach do tej pory zostağy wyprodukowane okreŜlone dawki i komu 

zostağy dostarczone. RozmawialiŜmy dziŜ na ten temat z  firmŃ AstraZaneca i ich odpowiedŦ nas 

nie usatysfakcjonowağa. 

MK: ï Na tyle, Ũe zdaniem Politico Unia zaczňğa siň gğoŜno zastanawiaĺ, czy obiecane 

dawki w og·le powstağy i czy przypadkiem nie sprzedano ich komuŜ innemu. Szczepionkň 

AstraZeneca Europejska Agencja Lek·w ma zatwierdziĺ dopiero za kilka dni, ale juŨ wiadomo, 

Ũe w pierwszym kwartale moŨe ich byĺ o poğowň mniej, niŨ zakontraktowano. Dlatego unijni 

urzňdnicy pytajŃ producenta, czy na unijny rynek moŨe przekierowaĺ dawki obiecane 

Brytyjczykom? 

Nadhim Zahawi, brytyjski minister odpowiedzialny za program szczepieŒ: ï Musimy siň 

teraz wystrzegaĺ szczepionkowego nacjonalizmu. Musimy wsp·ğpracowaĺ, by ochroniĺ 

populacjň. Moim priorytetem jest wyszczepienie Brytyjczyk·w, ale takŨe ochrona cağego Ŝwiata. 

Nikt z nas nie bňdzie bezpieczny, jeŜli wszyscy nie bňdziemy mieli ochrony. 

MK: ï Litwini juŨ zastanawiajŃ siň nad pozwaniem producent·w, jeŜli nie dotrzymajŃ 

warunk·w umowy. Szwedzi wstrzymali dziŜ zapğatň za szczepionki Pfizera. Ich rachunki 

wzrosğy, gdy producent uznağ, Ũe z jednej fiolki moŨna otrzymaĺ szeŜĺ zamiast piňciu dawek 

preparatu. 

Ursula wan der Leyen, premier the European Commission: ï WydaliŜmy miliardy euro na 

opracowanie tego wsp·lnego dobra. Teraz oczekujemy, Ũe producenci wywiŃŨŃ siň ze 

zobowiŃzaŒ. WğaŜnie dlatego wprowadziliŜmy specjalny mechanizm dotyczŃcy eksportu 

szczepionek. Chcemy braĺ udziağ w tym wsp·lnym Ŝwiatowym projekcie. Ale to teŨ biznes. 

MK: ï Nowy mechanizm ma byĺ opracowany pod koniec tygodnia i sprawiĺ, by Unia 

wiedziağa, kt·re firmy eksportujŃ szczepionki poza wsp·lnotň i gdzie dokğadnie one trafiajŃ. W 

tym cağym zamieszaniu jest teŨ dobra wiadomoŜĺ: szczepiona Moderny dziağa na nowe warianty 

wirusa ï to informacja producenta, kt·ry ma zamiar pracowaĺ nad podawaniem dodatkowej 

trzeciej dawki, aby jeszcze bardziej zwiňkszyĺ skutecznoŜĺ preparatu. Monika Krajewska, Fakty. 

 

AW: ï DzieŒ transplantacji i kolejny dzieŒ czekaniaé 

 

AW: ï Kajetan Pe skazany na doŨywocie, 5 lat temu brutalnie zamordowağ lektorkň jňzyka 

italskiegoé 

 

AW: ï Jadwiga Emilewicz przeprasza i przyznajeé [synowie jeŦdzili na nartach 

bezprawnieé] 

 

AW: ï Siğownie i feitnesfity [?] bňdŃ otwarte od 1 lutego za zgodŃ lub bez zgody rzŃdué 

to kolejna branŨa, kt·ra ledwo Ũyjeé 

 

AW: ï 60 milion·w zğotych od rzŃdu, to nie kolejna tarcza dla biznesu, to dar dla biznesu 

Tadeusza Rydzyka. Za te pieniŃdze powstaje wğaŜnie w Toruniu nowe Muzeum [Pamiňĺ 

i ToŨsamoŜĺ im. Jana Pawğa II], ale to nie jedyne pieniŃdze, kt·re na ten cel z rzŃdu poszğy. 

W sumie na ten cen przekazano juŨ 179 566 000é 

 

AW: ï Donald Trump popeğniğ przestňpstwo ï takie sğowa padğy w AmerykaŒskim 

Senacie. Jest akt oskarŨenia wobec byğego prezydentaé 

 

AW: ï é75 764 (lekarze, pielňgniarki) miağo juŨ obie dawki szczepionkié OdpornoŜĺ 

buduje siň stopniowo ï po mniej wiňcej miesiŃcu moŨna juŨ odetchnŃĺ z ulgŃé zwolnienie 



z ewentualnej kwarantanny, moŨna siň spotykaĺ w wiňkszym gronie, ale przy zachowaniu 

ostroŨnoŜcié dotychczas nie sprawdzono, czy szczepionka powstrzymuje roznoszenie wirusaé 

 

Moje szczepienie ï ciŃg dalszy 

Zgodnie z zapowiedziŃ dostağem SMS: 

e-Zdrowie 2021-01-26 11:20 Przypominamy, jutro o 11:15 w punkcie Ksiňcia J·zefa 

Poniatowskiego 1 w M. St. Warszawa masz um·wione szczepienie 

Wszystko pozornie w porzŃdku, tyle Ũe pod tym adresem jest Stadion Narodowy! Stadion 

ma rozlegğe tereny okalajŃce, przer·Ũnie urzŃdzone, na trybuny jest kilka wejŜĺ dookoğa, do 

kaŨdego trzeba wejŜĺ po szerokich i dğugich schodach bŃdŦ pochylniach. Pod trybunami jest 

bardzo duŨo przer·Ũnych pomieszczeŒ. W jednym z nich jest punkt szczepieŒ. 

Cztery lata temu zorganizowağem wycieczkň na zwiedzanie Stadionu Narodowego 

rodzinie z Holandii. Nie jestem kibicem. Nigdy nie byğem na tym Stadionie. Musiağem w·wczas 

znaleŦĺ kasy, gdzie sprzedawano wejŜci·wki na to zwiedzanie. Nie miağem pojňcia jak tam 

dojechaĺ, wybrağem metro, bo jest przystanek stadion ï najgorszy wyb·r, bo bardzo odlegğy 

punkt dojŜcia. ZresztŃ przystanki tramwajowe lub autobusowe sŃ w odlegğoŜci r·wnieŨ kilkuset 

metr·w, a od przystanku dalej trzeba brnŃĺ na nogach. Musiağem w·wczas obejŜĺ stadion 

dookoğa, to parň kilometr·w drogi. ŧadnych tablic informacyjnych lub strzağek. Zupeğnie nie 

byğo kogo zapytaĺ. Wreszcie przy jednym wejŜciu byğy kasy. Teraz tak bňdň poszukiwağ punktu 

szczepieŒ, nie liczň na strzağki. O kt·rej muszň wyjŜĺ z domu, aby o 11:15 zgğosiĺ siň na 

szczepienie? Te tysiŃce staruszk·w skazano na takie poszukiwanie punktu szczepieŒ. 

Przynajmniej niechby Ŝniegu nie byğo. Nasi decydenci, jak coŜ wymyŜlŃ, to popamiňtamy 

dğugo]. 

 

ANTIDOTUM  DNIA  

- Richard, nie podchodŦ za daleko. 

- Em siň boi. 

 - Richard, Emeline. Wracajcie natychmiast! Co w ciebie wstŃpiğo, Richard? Nie tylko sam 

siň naraŨasz, ale ciŃgniesz za sobŃ Emeline. 

- Przepraszam, ojcze. 

- Wiem, Ũe chcesz siň bawiĺ. Ale staram siň nas dowieŦĺ do San Francisco. 

- Mama teŨ tam przyjedzie? 

- Nie sŃdzň. 

- M·wiğam, Ũe kiedy idŃ do nieba, to nie wracajŃ. Prawda wujku? 

- Bo B·g chce, Ũeby poczekali z nim i poczekali na dzieŒ, kiedy do nich doğŃczysz. 

- Kiedy to nastŃpi? 

- Kiedy przeŨyjesz wiele lat i nabierzesz r·Ũnych doŜwiadczeŒ. 

[z filmu ĂBğňkitna lagunaò] 

ǃ 
2021-01-27 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,5468 

Tvn24bis ï Fakty ï Minňğa dziewiňtnasta. Na Fakty zaprasza Anita Werner. 

Dobry wiecz·r. Na poczŃtek wyrok, aborcja i publikacja. Trybunağ Konstytucyjny 

opublikowağ uzasadnienie wyroku w sprawie aborcji i jeszcze dziŜ ma siň on znaleŦĺ w 

Dzienniku Ustaw. To oznacza, Ũe nowy przepis wchodzi w Ũycie. Ten sam, przeciwko kt·remu 

na ulicach protestowağy tysiŃce ludzi. 

Jakub Sobieniowski: ï To byğ pierwszy znak, Ũe Trybunağ ogğosiğ uzasadnienie wyroku w 

sprawie aborcji. Policja wzmocniğa siğy wok·ğ siedziby Trybunağu [Konstytucyjnego]. Strajk 

kobiet zapowiada protesty, nie tylko tutaj, majŃ byĺ w cağej Polsce. 

- Oni nie zatrzymajŃ siň na tym, wiňc nie moŨemy siedzieĺ bezczynnie i musimy tutaj byĺ. 

- W tle sŃ kobiety z cağym swoim ciňŨarem Ũycia. 

- Nie musi byĺ nikt za aborcjŃ. Po prostu jesteŜmy za wolnym wyborem. 



Klementyna Suchanow, Og·lnopolski Strajk Kobiet: ï JeŜli do tej pory m·wiliŜmy 

o piekle kobiet, to w tym momencie bňdziemy musiağy chyba zaczŃĺ m·wiĺ o piekle dla rzŃdu. 

Po prostu zgotujemy wam piekğo. Nie podarujemy tego. 

JS: ï Takie reakcje wywoğağo uzasadnienie wyroku Trybunağu Konstytucyjnego Julii 

Przyğňbskiej, w tym ten fragment: 

Ăéochrona wiňc macierzyŒstwa nie moŨe byĺ rozumiana jako ochrona realizowana 

wyğŃcznie z punktu widzenia interes·w matki/kobiety ciňŨarnejéò 

ťr·dğo: Trybunağ Konstytucyjny 

Mikoğaj Mağecki, doktor habilitowany, prezes Krakowskiego Instytutu Prawa Karnego, 

Uniwersytet JagielloŒski: ï Wykorzystanie dramatu ludzkiego do przeforsowania woli 

politycznej, do politycznego sterowania Ũyciem spoğecznym. Sytuacja bez precedensu z 

prawnego punktu widzenia. Bezprawie. 

JS: ï Od paŦdziernika rzŃd zwlekağ z publikacjŃ wyroku. Oficjalnie czekağ na 

uzasadnienie. Nieoficjalnie politycy PiS-u przyznawali, Ũe wğadza byğa zaskoczona skalŃ 

protest·w. Dlatego zwlekağa z publikacjŃ, kt·ra miağa byĺ niezwğoczna. 

Marcin Matczak, profesor, Wydziağ Prawa i Administracji, Uniwersytet Warszawski: ï 

Nie Trybunağ Konstytucyjny decyduje o konstytucyjnoŜci prawa, tylko partia rzŃdzŃca PolskŃ. 

To jest postawienie sprawy na gğowie, bo tak nie powinno byĺ. Nawet, jak m·wiň, w tym cağym 

ostrym systemie nie ma tego minimum przyzwoitoŜci, Ũe jeŨeli przejňty przez nich Trybunağ 

Konstytucyjny coŜ m·wi, to oni siň tego sğuchajŃ. 

JS: ï Nawet policjanci, bez oznaczeŒ, z jednostki specjalnej z pağkami teleskopowymi nie 

powstrzymali protest·w obywatelek i obywateli, niegodzŃcych siň na zmuszanie kobiet do 

rodzenia, nawet w sytuacji ciňŨkiego uszkodzenia pğodu. A jeŜli ktoŜ nie chce uŨywaĺ sğowa 

Ăpğoduò, wyrok tego skğadu oznaczyğ, Ũe kobieta ma rodziĺ, nawet jeŜli wiadomo, Ũe dziecko nie 

przeŨyje po urodzeniu. Dzisiaj to na piŜmie uzasadniğ. 

Barbara Nowacka, KP KO, Inicjatywa Polska: ï To nie jest Trybunağ. To nie jest wyrok. 

To sŃ dranie. Dranie, kt·rzy w najtrudniejszym momencie, jaki widziağa historia wsp·ğczesna 

Polski, po raz kolejny wywoğujŃ wojnň polsko-polskŃ, idŃ na wojnň z Polkami, idŃ na wojnň z 

rodzinami. 

Kiedy nie majŃ pomysğu, co zrobiĺ z PolskŃ, walŃ w kobiety. Bo teŨ wiedzŃ, Ũe kobiety sŃ 

zdecydowane odpowiedzieĺ. 

Bartğomiej Wr·blewski, KP PiS: ï Argumentowanie w ten spos·b, Ũe jest okres pandemii, 

wiňc powinniŜmy zawiesiĺ stosowanie Konstytucji i ochrony prawa do Ũycia i godnoŜci 

czğowieka, absolutnie nie jest na miejscu. 

[é] 

Jarosğaw KaczyŒski, na tle biağo-czerwonych flag: ï Ten wyrok jest cağkowicie zgodny z 

KonstytucjŃ. Co wiňcej, w Ŝwietle Konstytucji innego wyroku w tej sprawie byĺ nie mogğo. 

[é] 

 

Polska ï 6 789 zakaŨonych, 389 zgon·w. 

 

Krzysztof Sk·rzyŒski: ï DziŜ to Unia zmienia zasady gry. CierpliwoŜĺ siň skoŒczyğa, gdy 

kolejny producent szczepionki AstraZeneca poinformowağ o ograniczeniu dostaw. I dziŜ Unia 

cağa i Polska powiedziağa doŜĺ. 

Stella Kyriakides, Komisarz Unii Europejskiej ds. zdrowia: ï Odrzucamy logikň: kto 

pierwszy, ten lepszy. Taka moŨe obowiŃzywaĺ u lokalnego rzeŦnika w sklepie miňsnym, a nie 

tu, gdy sŃ podpisane umowy. 

[é] 

KS: ï Do koŒca marca nie uda siň zaszczepiĺ nawet wszystkich senior·w 70+. Tempo 

dostaw, a wiňc i tempo szczepieŒ skokowo ma wzrosnŃĺ w okolicach kwietnia, bo dziŜ 

w Europie dalej szczepi siň szczepionkami tylko dw·ch firm (Pfizer, Moderna). Szczepionka 

kolejnego producenta (AstraZeneca) zostanie zatwierdzona pod koniec tygodnia. W poğowie 

lutego zaŜ wniosek o dopuszczenie na rynek skğada firma Johnson&Johnson. W tym kwartale 

ma wnioskowaĺ o to jeszcze jedna firma ï CureVac. Ostatnia ï Sanofi ï koniec roku. Ale tylko 

Johnson & Johnson oczekiwana, bo ma tylko jednŃ dawkň. 



 

AW: ï O tym jak sprzňt z serduszkiem [Wielka Orkiestra świŃtecznej Pomocy] ratuje 

Ũycieé 

AW: ï Pusto na scenie, pusto na widowni. Teatry, kina, filharmonie, muzea ï wszystko 

jest zamkniňteé 

 

AW: ï Miňdzynarodowy dzieŒ pamiňci o ofiarach holokaustu i 76 lat od wyzwolenia 

Auschwitzé 

 

Maciej Woroch, Fakty, Londyn: ï éPod wzglňdem liczby zgon·w na sto tysiňcy 

mieszkaŒc·w Zjednoczone Kr·lestwo jest na pierwszym miejscu na Ŝwiecie. Do tej pory na 

wyspach zaszczepiono juŨ ponad 7 milion·w ludzi. 

 

AW: ï Nie ma zgody na ograniczanie prawa do manifestacji, bo nie ma stanu 

wyjŃtkowego. Ğ·dzki sŃd wydaje wyrok, kt·ry m·wi wprost: rzŃd nie ma prawa zakazywaĺ 

zgromadzeŒ, bo rzŃdowe rozporzŃdzenie jest sprzeczne z KonstytucjŃé 

 

Moje szczepienie ï ciŃg dalszy 

Dzisiejszy dzieŒ byğ pozytywny. Miağem jechaĺ taks·wkŃ, ale c·rka siň zaoferowağa nas 

zawieŦĺ. ŧona siň teŨ wybrağa, aby rozpoznaĺ szczeg·ğy, bo w poniedziağek ona bňdzie siň 

szczepiğa. Nie wiem, jak docierali do punktu szczepieŒ ci, kt·rzy przybywali tramwajem bŃdŦ 

autobusem. JadŃc samochodem wystarczyğo znaleŦĺ siň na Wale MiedzeszyŒskim, a tam juŨ 

byğy na ogrodzeniu stadionu duŨe tablice wskazujŃce drogň. Od strony ulicy Zielenieckiej jest 

tunel w koronie stadionu, kt·rym moŨna wjechaĺ nawet na pğytň stadionu. Jednak trzeba byğo 

objechaĺ stadion po trzech bokach. Przed tunelem byğa brama numer 1. Tu juŨ stali wojskowi, 

chyba terytorialsi. Zaraz przy bramie byğ kontener z osobnym wejŜciem i wyjŜciem, a wewnŃtrz 

pan i dwie panie sprawdzağy dow·d osobisty, zağoŨyli mi czerwonŃ numerowanŃ opaskň na 

przegub prawej dğoni. TakŃ samŃ opaskň zağoŨono Ũonie. Jeszcze kazali wypeğniĺ dodatkowŃ 

kartkň z podstawowymi danymi szczepionego. Po wyjŜciu z kontenera zağadowano nas do 

meleksa, (w·zek elektryczny jakim nas woŨono w Helu) i powieziono okoğo 50 metr·w 

tunelem, gdzie byğo wejŜcie, zn·w sprawdzanie kartek, potem windŃ na drugie piňtro. Tu nadano 

mi numer 181 (chyba byğ to kolejny numer przyjŜcia) ï napisano go na mojej kartce i kazano 

znaleŦĺ sobie wolne krzesğo i siedzieĺ. Byğa to duŨa sala podzielona na powiedzmy dziesiňĺ 

czňŜci, kaŨda czňŜĺ byğa opisana na moŨe dziesiňĺ ğ·Ũek (nie miağem nastroju, aby to policzyĺ), 

teraz ğ·Ũek nie byğo, tylko chyba ze dwanaŜcie krzeseğ w tej czňŜci. Trzeba przyznaĺ, Ũe Ŝcianki, 

numery, taŜmy rozdzielajŃce byğy na najwyŨszym poziomie technicznym. W tej sali byğo duŨo 

ludzi, starych, na og·ğ niedoğňŨnych i prawie wszyscy pod opiekŃ mğodszej osoby. Oceniğem, Ũe 

wiňkszoŜĺ przybyğa samochodami, bo duŨo samochod·w stağo przed bramŃ. Na koŒcu sali 

wojskowy wykrzykiwağ co parň minut: zapraszam numery od 126 do 130. Znaczyğo, Ũe przede 

mnŃ jest jeszcze 50 os·b. Potem Ũoğnierz krzyczağ nawet: Zapraszam numery poniŨej 130. Czyli 

moŨna siň byğo sp·Ŧniĺ. 

ZresztŃ czekağem kilkadziesiŃt minut, nie liczyğa siň juŨ 11:15. TrzydzieŜci numer·w wywoğano 

w p·ğ godziny, czyli punkt szczepiğ jednŃ osobň na minutň ï Trochň wolno. Potem wywoğanych 

zn·w sprawdzano, potem kto inny mierzyğ temperaturň i na palcu chyba dotlenienie krwi. Potem 

inny Ũoğnierz wystawiağ mağy kartonik, na kt·rym byğo, Ũe drugŃ dawkň dostanň 17 lutego, o tej 

samej 11:15. Tu byğo trochň zamieszania, bo te piňĺ os·b mieszağo siň z poprzedniŃ piŃtkŃ. 

Jednak Ũoğnierka dokğadnie po numerach wpuszczağa dalej, dajŃc duŨŃ kartkň z r·wnie duŨŃ 

cyfrŃ, dostağem jedynkň, czyli do boksu numer jeden. Tu byğa lekarka, sprawdziğa ankietň, 

zapytağa o choroby, o lekarstwa, czy coŜ na krzepliwoŜĺ krwi biorň, czy zemdlağem, kiedy, 

przyczyna, usğyszağem: dopuszczam pana. I zn·w usiadğem na jakimŜ krzeŜle. Niedğugo potem 

poproszono mnie do szczepienia, lewe ramiň na g·rze. Zabrano karteczki i kazano siedzieĺ 15 

minut w oczekiwaniu na ewentualne objawy. C·rka musiağa wracaĺ do pracy. wiňc jŃ 

zwolniğem, bo bez trudu um·wiğem taks·wkň, kt·ra podjechağa po 10 minutach. Potem Ũoğnierz 

mierzŃcy czas oczekiwania, wywoğywağ po imieniu i oddawağ kartonik. WindŃ w d·ğ, jeszcze 



Ũoğnierz przepuszczağ przez Ŝluzň liczŃcŃ i dalej juŨ pieszo przez tunel, do bramy numer jeden. 

Taks·wka podjechağa, chyba szybciej wr·ciliŜmy, bo po buspasach. 40 zğotych za kurs. 

Jeszcze wypada zapisaĺ wyglŃd zebranych. Wszyscy w maseczkach przeciwwirusowych. 

MilczŃ. PoruszajŃ siň niemrawo. Najchňtniej przysiadajŃ na najbliŨszym wolnym krzeŜle. I co 

nieprawdopodobne w tych czasach ï nikt nie trzyma w dğoniach Smartfona! Ludzie z innej 

epoki. Smartfon to wsp·ğczesny krzyk mody, kt·ry kaŨdy musi mieĺ przy sobie i to cağy czas 

uŨywaĺ. Smartfon to aparat elektroniczny, ~6x14x1cm, sğuŨy do wňdrowania po Internecie, 

robienia zdjňĺ, korespondowania, grania w przedziwne gry ï wsp·ğczesnemu czğowiekowi nic 

wiňcej do szczňŜcia nie potrzeba. 

 

 

 
 

 
 



 
 



 
 

 


